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Дорогие друзья!
Примите мои искренние поздравления по слу-

чаю 140-й годовщины Освобождения Болгарии
от османского ига.

Поздравление Посла России в Болгарии А.А.Макарова
по случаю 140-летия Освобождения Болгарии читателям газеты

"Русия днес-Россия сегодня"

Еще с весны прошлого года, когда мы отмеча-
ли юбилей Манифеста Императора Александра
II об объявлении войны за свободу балканских
славянских народов, по стране идет эстафета
праздничных мероприятий, повторяющая ход ос-
вободительных действий. Свиштов и Стара-За-
гора, Шипка и Плевен - во всех уголках Болга-
рии у памятников русским воинам и болгарским
ополченцам проходили памятные церемонии. Бла-
годарные потомки несли к монументам цветы,
губернаторы, мэры городов и председатели му-
ниципальных советов произносили проникновен-
ные речи. Не было села, в котором не вспомни-
ли бы освободителей. Все это говорит о том,
что подвиг героев не забыт. Это значит, что их
жертва была не напрасной.

Сегодня мы также отдаем дань памяти русс-
ким врачам и медсестрам, переносившим все

тяготы Освободительной войны вместе с сол-
датами. Мы вспоминаем российских диплома-
тов, боровшихся за восстановление болгарс-
кой государственности и территориальной це-
лостности. Мы чествуем заслуги наших юрис-
тов, вместе с болгарскими "пырвенцами" за-
ложивших основу болгарской Конституции. По-
беда в Русско-турецкой войне 1877-1878 го-
дов была воистину общим делом, а потому и
сегодняшний праздник - в равной степени рус-
ский и болгарский.

Пусть 3 марта всегда будет днем, который
объединяет наши народы. Пусть никакие по-
литические перипетии и сиюминутные интересы
не затмевают исторической правды и уваже-
ния к памяти тех, кто пожертвовал жизнью
ради свободы Болгарии. Пусть вечно живет
российско-болгарская дружба!

Путин:
Настъпва
векът на
руските
победи
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А. Пузаков

Б
ългарският Червен кръст – връстник на бъл
гарската свобода, организира на 2 март 2018

г. от 11 ч. традиционно гражданско поклонение
пред Докторския паметник в София, издигнат в
чест на героите-медици, загинали в Руско-турс-
ката освободителна война.

Представители на БПЦ и на РПЦ ще отслужат
панихида-заупокой, придружена с отдаване на во-
енни почести. В церемонията всяка година участ-
ват гвардейци, офицери и представителният ду-
хов оркестър на Националната гвардейска част.

В церемонията ще участват посланици, дипло-
мати, политици, държавни ръководители, общес-
твеници и граждани.

Каним ви да почетете с присъствието си покло-
нението – скромен акт на благодарност към под-
вига на героите-медици.

С
толична община,
Фондация „Геро-

ите на България” и
сдружението на прия-
телите на Русия „Алек-
сандър Невски” канят
на тържествено чест-
ване на националния
празник на България –
3 март( събота) от
11.45 ч. на Паметника
на българския опълче-
нец (пл. „Ал. Невски”).

К
аним ви да вземете участие в празничната вечер "140 години от
Освобождението на България от турско робство", която ще се

проведе на 3 март 2018 година от 17:00 ч., в Голямата зала на Руския
културно-информационен център (РКИЦ) на ул. Шипка № 34 в София.

Събитието се провежда по инициатива на НД "Русофили" с подкрепа-
та на представителството на Россотрудничество в България.

В програмата на мероприятието е предвидено прожектиране на но-
вия документален филм, посветен на Самарското знаме и Освобожде-
нието на България от турско робство на млади български журналисти.

Предвиждат се приветствени изказвания от делегатите от Руската
федерация и от българска страна.

Инициативата е подкрепена от организациите: Съюз на офицерите и
сержантите от запаса и резерва, Съюз на парашутистите в България,
Национална асоциация "Сигурност", Асоциация на разузнавачите от за-
паса и Асоциация на военните разузнавачи.

След празничното събитие ви каним на чаша вино в Бялото фоайе на
РКИЦ.

Празнични покани

В сряда на конференция по
разоръжаването в Женева
руският външен министър
Сергей Лавров заяви, че на-
личието на готово за използ-
ване тактическо ядрено оръ-
жие на САЩ в Европа, е про-
ява на агресивна позиция.

Лавров припомни, че Ру-
сия  не разполага с разгър-
нато тактическо ядрено оръ-
жие и не провежда изпита-
ния с него. Руската страна
концентрира своите боепри-
паси в централните си бази
за съхранение на територи-
ята на Русия.

Сергей Лавров подчерта,
че в тези условия "наличие-
то на готово за използване
тактическо ядрено оръжие
на САЩ в Европа е не само
остатък от "студената вой-
на", а очевидна агресивна
позиция".

Руският дипломат допълни:
"Ядреното разоръжаване е
възпрепятствано и от запаз-
ването на американското
нестратегическо ядрено оръ-

Влади Владков

„Очаквам много добра ор-
ганизация на Световното
първенство. Знам какво се
говореше преди това – че до-
макините няма да успеят със
строителството на стадиони-
те. Бях сигурен обаче, че то-
ва няма как да се случи.
Всичко ще премине на мно-
го високо равнище”, заяви
българският футболист Геор-
ги Пеев при тържественото
откриване на футболния
Фенклуб в Руския културно-
информационен център в Со-
фия. Пеев остави голяма
българска следа в руското
футболно първенство и за-
това беше специален гост на
церемонията.

На откриването дойде рус-
кият посланик Анатолий Ма-
каров, който преряза лен-
тата на откриването на Фен-
клуба заедно с ръководите-
ля на представителството на
Россотрудничество в Бълга-
рия Павел Журавльов, Геор-
ги Пеев и директора на ди-
рекция в Министерството на
туризма Албена Методиева.

Целта на Клуба на футбол-
ните фенове е да дава из-
черпателна информация за

Международният олимпийски комитет
(МОК) възстанови членството на Олим-
пийския комитет на Русия (ОКР),  съоб-
щи Александър Жуков - ръководител на
руския олимпийски комитет.

Александър Жуков заяви пред журна-
листи, че от Международния олимпийски
комитет е получено съответното писмо.
По думите на Жуков, МОК потвърдил, че
резултатите от допинг-пробите на спор-
тистите от делегацията на Русия са отри-
цателни. Поради тази причина тяхното
временно отстраняване е отменено, а
Олимпийският комитет на Русия може от-
ново да "ползва всички права и да из-
пълнява всичките си задължения".

Припомняме, че членството на Олим-
пийския комитет на Русия бе отнето от
Изпълнителния комитет на МОК в Лоза-
на на 5 декември 2017 година. Така рус-
ките спортисти се състезаваха на Олим-
пийските игри под неутрален флаг. Също
така от МОК на руснаците бяха забране-
ни всякакви национални символи и рус-
кият химн.

Изпълнителният комитет на МОК също
така не позволи на руските спортисти да
носят флага на Руската федерация на зак-
риването на Олимпийските игри в корей-
ския Пьонгчан. /"Русия днес"/

Ëàâðîâ: ÑÀÙ ïîäãîòâÿò Åâðîïà
çà ÿäðåí óäàð ñðåùó Ðóñèÿ

жие в Европа, придружено
от дестабилизиращата прак-
тика на "съвместни ядрени
мисии".

"Програмите на САЩ, с ко-
ито се обучават неядрени
държави как да използват
американски тактически
оръжия, нарушават Догово-
ра за неразпространение на
ядрените оръжия", подчер-
та още той.

Лавров също така участва
в 37-ата сесия на Съвета на
ООН по човешките права в
Женева. Там той заяви, че
"е неприемливо терористи-
те да бъдат разделяни на
добри и лоши". Борбата сре-
щу тероризма трябва да бъ-
де провеждана на базата на
международното хуманитар-
но право и националното за-
конодателство, продължи той
и добави, че някои страни
членки на Съвета не са го-
тови да осъдят международ-
ния тероризъм под претекст
свобода на словото.

/"Русия днес"/

Êëóá íà ôóòáîëíèòå ôåíîâå
îòâîðè âðàòè â ÐÊÈÖ

българските фенове как да
се сдобият с билети за ма-
човете за Световното пър-
венство, за начина за вли-
зане в Русия и възможнос-
тите за пребиваване там,
както и за градовете дома-
кини на футболните двубои
от световния турнир.

Освен това във Фенклуба

ще се организират срещи с
футболисти и треньори. Ще
има и туристически предс-
тавяния на градовете дома-
кини.

Планирани са пресконфе-
ренции по интересни теми,
концерти и, разбира се, пре-
ки излъчвания на мачовете от
Мондиала на големи екрани.

Посланикът на Русия у нас Анатолий Макаров се подписва
върху официалната топка за Световното първенство в Моск-
ва. На заден план е Георги Пеев

Âúðíàõà Ðóñèÿ â ÌÎÊÈñòèíàòà çà Îñâîáîäèòåëíàòà âîéíà
Искра Гайдарова

На 22 февруари  се проведе традиционната
вечер „На чаша руски чай”. Срещата беше ор-
ганизирана от Общинското ръководство на На-
ционално движение „Русофили” гр.Свищов и пос-
ветена на Трети март. Присъстваха освен орга-
низираните, членове на движението, много сим-
патизанти и убедени русофили - повече от 100
души.

Председателят на общинското ръководство
господин Игнат Ангелов поднесе специален поз-
драв към всички присъстващи и говори за ис-
торическите корени на дружбата между двата
братски народа – руснаци и българи. Той насо-
чи вниманието на присъстващите, че в дей-
ността си нашето движение трябва да полага
усилия за приобщаване на младото поколение
към ценностите на дружбата между нашите два
народа.

Музикалните изпълнения на Преслава Петко-
ва, Карина Илиева, Калина Кънева и Весела
Иванова от школа за поп и рок изпълнители с
вокален педагог Антоанета Георгиева направи-
ха вечерта неповторима и запомняща се.

За празничното настроение се погрижиха и
музикалните изпълнители Амелия и Николай,
които стоплиха сърцата на публиката с прек-
расните си песни. Народните хора и танците
продължиха през цялата вечер.

„Íà ÷àøà ðóñêè ÷àé“ â Ñâèùîâ
Капитан І ранг от запаса

Георги Георгиев
Всяка нова книга, пос-

ветена на Освободителна-
та война 1877-1878 г. пре-
дизвиква оправдан инте-
рес сред историци, дип-
ломати, журналисти, как-
то и сред широк кръг чи-
татели, които се интере-
суват от българската ис-
тория. Интересът у тях
обаче особено нараства,
когато се поднася задъл-
бочен и правдив анализ,
базиран върху достовер-
ни сведения, факти и сви-
детелства за тази съдбов-
на за България война.

Представената през сед-
мицата книга „1877-1878
война! Освободителна и
спасителна за българския
народ” на историка д-р до-
цент Жоро Цветков съб-
ра много почитатели в
Руския културно-информа-
ционен център. Отличите-
лен белег на тази книга
е, че в нея не се разглеж-

дат ходът и воденето на
бойни действия. Главната й
цел е да анализира война-
та в исторически, полити-
чески и дипломатически
план.

Като лайтмотив на цяла-
та книга звучи признание-
то, че рождената дата на
Третата българска държа-
ва закономерно и заслуже-
но е 3 март 1878 г. със
сключването на Санстефан-
ския мирен договор.

В изказването си авто-
рът Жоро Цветков посочи,
че се е стремил да раз-
венчае антируските настро-
ения,прокарвани от някои
автори на книги за Осво-
бодителната война, които
не почиват върху истори-
чески факти. Според авто-
ра Освободителната война
е наистина спасителна за
българите, защото слага
край на жестоките мерки
за унищожаване и залича-
ване на българската нация.

/“Русия днес“/
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Тази седмица в рамките на предизбор-
ната кампания в Русия започна нейната
най-атрактивна част – телевизионните де-
бати между кандидатите за президент. Те
се излъчват във федералния ефир все-
кидневно по централните канали и реди-
ца радиостанции. Дебатите се водят по
определени теми от национално значение.
Първите бяха посветени на външната по-
литика на страната, отбраната и боеспо-
собността на армията.

Социологическите данни показаха голям
интерес, проявен от страна на зрителите,
особено към излъчените във вечерните
часове. Те обаче засвидетелстваха и ра-
зочарованието на гражданите от равни-
щето на участниците, които вместо об-
съждане на важните проблеми, стоящи
пред страната, често се увличаха в лични

Вчера Владимир Путин се
обърна с традиционното си
годишно послание към Фе-
дералното събрание. То бе
24-тото президентско посла-
ние в новата история на Ру-
сия и 14-ото за Путин. За
първи път то не се състоя в
тържествената Георгиевска
зала на Големия кремълски
дворец, а в Московския ма-
неж. Това се наложи заради
увеличения брой на покане-
ните – над 1000 души и над
750 руски и чужди журналис-
ти, и главно заради необхо-
димата този път логистична
база за показване на инфог-
рафики, които президентът
демонстрира. Да изслушат
посланието на държавния
глава бяха законодателите от
двете камари на руския пар-
ламент, правителството в пъ-
лен състав, главите на раз-
личните вероизповедания в
страната, губернатори, об-
щественици, дейци на наука-
та и културата. За първи път
словото на президента про-
дължи близо два часа, в пре-
дишни години то е отнемало
не повече от час и само вед-
нъж – час и половина.

Времето си струваше. Това
е особено послание, факти-
чески програмно, набелязва-
що задачите и перспективи-
те за развитие на страната
през следващите шест и по-
вече години напред във всич-
ки сфери на икономиката, со-
циалния живот, науката, об-
разованието, здравеопазва-
нето и отбраната. То е син-
тез на магистралните насо-
ки, по които трябва да се

ще бъдат решаващи за бъ-
дещето на страната. Подчер-
тавам: решаващи”, заяви Пу-
тин.

И обясни: „Това въобще не
е свързано с вътрешния по-
литически цикъл дори – с
избора на президент. Кой-
то и да бъде избран, всеки
руски гражданин, всички
ние заедно сме длъжни да
почувстваме и разберем
какво става в света, около
нас и какви са предизвика-
телствата, стоящи пред нас.
Защото скоростта на техно-
логичните промени нараст-
ва стремително, върви ряз-
ко нагоре. Онзи, който из-
ползва тази технологична
вълна, ще се изскубне да-
леч напред. А онези, които
не успеят да го направят, та-
зи вълна ще ги покрие и по-
топи”.

крайно необходими реше-
ния. Да отсечем всичко, ко-
ето пречи на нашето движе-
ние, пречи на хората да се
разгърнат с пълна сила и
да се реализират. Длъжни
сме да концентрираме всич-
ките си ресурси, да събе-
рем силите си в юмрук, да
проявим воля за дръзновен
и резултативен труд”, при-
зова Путин.

С конкретни факти и циф-
ри той посочи постигнатото
в различни отрасли през
последните 15 години, както
и пътищата за справяне с
новите задачи. Определи
мястото и ролята на всички
участници в изграждането на
съвременна и демократична
Русия. Целта е не само пос-
тигане устойчивост на раз-
витието, а превръщането му
в постоянен процес. За това
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страната разполага и с всич-
ки природни, научни и чо-
вешки ресурси. Поставени-
те цели и задачи са трудни
и сложни, но са изпълними.
Това не са благопожелания,
а базови условия за гаран-
тиране прогреса и сигурност-
та на страната, за осигуря-
ване на достоен живот на на-
рода, увери президентът.

„Искам да подчертая: за
всички, които искат да ра-
ботят, да се проявят, които
са готови да служат на оте-
чеството и народа, да пос-
тигнат успех, Русия винаги ще
бъде стана на възможнос-
тите. В това е залогът за на-
шето успешно развитие, и
уверено движение напред”,
Всички проекти, приоритети,
за които говорих днес, тряб-
ва да работят за решаване-
то на една стратегическа за-
дача – бързото и неудържи-
мо развитие на Русия”, ка-
тегоричен бе Путин.

Амбициозните цели обаче
не може да бъдат постигна-
ти без мерки за гарантира-
не сигурността и отбраната
страната. Президентът на-
помни за усилията, които
през последните години Мос-
ква е полагала да убеди
САЩ да не пренебрегва и
да не нарушава важни меж-
дународни договори в об-
ластта на стратегическите
въоръжения и гарантиране-
то мира на планетата. Той
цитира точно думите си как
още през 2004 г. е предуп-
реждавал западните лидери,
че приближаването на
структурите на НАТО към
границите на Русия и раз-
полагането на системите за
ПРО в непосредствена бли-
зост до нейната територия
ще я принудят да вземе от-
ветни мерки. Тогава Путин
открито и много ясно им
казва дори, че ще се нало-
жи Русия да създаде модер-
ни оръжия, които да прео-
доляват американската ПРО
и други заплахи, които днес
се разработват в научните
центрове и се произвеждат
от военно-промишлените
комплекси на Пентагона и
НАТО.

„Тогава не пожелаха да ме
чуят. Дано днес ме чуят”, за-
яви той. Днес супермодер-
ните, сякаш появили се от
страниците на научната фан-

тастика оръжия са факт. Мо-
делите на страховити ракет-
ни комплекси с неограничен
радиус на действие, летящи
по релефа на Земята, или
подводни – по релефа на оке-
анското дъно, снабдени с
мощни бойни заряди, бяха
показани на голям екран
пред аудиторията. Плодове-
те на руския военен и нау-
чен гений не е блъф, под-
черта президентът и изказа
благодарност на десетките
учени, стотиците специалис-
ти в заводите, на руските
офицери, които работят за
отбраната, за сигурността на
гражданите.

„В нашата военна доктри-
на Русия си запазва пра-
вото да използва ядрено
оръжие само в отговор на
употреба срещу нея и ней-
ните съюзници ядрено или
друго оръжие за масово
унищожение или в случай на
агресия с обикновено оръ-
жие, но заплашващо само-
то съществуване на държа-
вата. Всичко е томно, ясно
и конкретно. В този сми-
съл мой дълг е да заявя:
всяка употреба на ядрено
оръжие, независимо с как-
ва мощност, срещу нас ще
се смята за ядрено напа-
дение срещу нашата стра-
на. Отговорът ще бъде миг-
новен с всички произтича-
щи от това последствия. В
това никой не трябва да се
съмнява. Не трябва да се
създават нови заплахи за
света, а да се преговаря.
Да седнем заедно и да мис-
лим за нова перспективна
система за международна-
та сигурност и устойчиво
развитие на цивилизацията.
Винаги сме настоявали за
това. Всички наши предло-
жения остават в сила. Ру-
сия е готова за това”, под-
черта Путин.

В заключение той каза:
„Ние сме вървяли, вървим и
ще вървим уверено по своя
път. Били сме и ще бъдем
заедно. Нашата сплотеност е
най-здравата основа за бъ-
дещото ни развитие. Така ще
създадем онази Русия, за ко-
ято всички мечтаем. Тогава
предстоящото десетилетие,
целият XXI век ще стане вре-
мето на нашите ярки побе-
ди, на нашия общ успех. Аз
вярвам, така ще бъде!”.
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и безпринципни нападки, използвайки пох-
ватите на черния пиар.

Особено възмущение предизвика пове-
дението на лидера на ЛДПР Владимир Жи-
риновски и на кандидата от партията „Граж-
данска инициатива” Ксения Собчак, което
те демонстрираха по време на дебатите по
най-гледаната в страната телевизия „Рос-
сия 1”. Докато лидерът на либерал-демок-
ратите я засипваше с обиди и нецензурна
лексика, бившата телевизионна водеща на
„жълтото предаване „Дом-2” му лисна ча-
ша вода в лицето. Това ниско равнище на
диалога даде основание на хората да наре-
кат видяното в ефира „балаган” и „евтино,
противно шоу”. А самите участници в него
сами направиха всичко, за да подкопаят
доверието на избирателите в техните спо-
собности да управляват страната.

Избори - 2018

Страницата  подготви Светлана   Михова

развива страната, за да из-
върши пробив в този повра-
тен за човечеството момент
и по всички показатели да се
нареди сред водещите дър-
жави на планетата.

„В света днес се натрупва
огромен технологичен потен-
циал, който позволява да се
извърши истински пробив в
повишаване качеството на
живот на хората, в модерни-
зацията на икономиката, ин-
фраструктурата и държавно-
то управление. Колко ефек-
тивно ще съумеем да изпол-
зваме колосалните възмож-
ности на технологичната ре-
волюция, как ще отговорим
на нейните предизвикателст-
ва, зависи само от нас. В то-
зи смисъл близките години

Президентът представи
програма за пространстве-
но развитие на страната –
разгръщане на инфраструк-
турата, създаване на съв-
ременни условия на живот
и в най-малките градове и
села. „За да вървим нап-
ред и за да се развиваме
динамично, ние трябва да
разширим пространството
на свободата във всички
сфери, да укрепваме инс-
титуциите на демокрацията,
на местното самоуправле-
ние, на структурите на
гражданското общество и
правосъдието, трябва да
бъдем отворена към света
страна с нови идеи и ини-
циативи. Трябва да взема-
ме назрели, сложни, но

Руският президент предупреди за опасността от заплахите на Запада срещу Русия
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4. ПАМЕТ

Вторият по големина
храм на балканите "Алек-
сандър Невски" - един от
символите на София, е
построен в памет на за-
гиналите за освобожде-
нието на България през
Руско-турската война
1877-1878 г. Посветен е
на Александър Невски -
патрон на император
Александър ІІ Освободи-
тел и покровител на рус-
кото войнство. Храмът е
строен между 1904 и
1902 г. по проект на рус-
кия архитект Александър
Померанцев. Огромната
по онова време сума от
5,5 млн. златни лева е
събрана от народни да-
рения и с държавна под-
крепа.

В България има 244 паметници в 25 области, посветени на героите от Руско-турската освободителна война.

Паметникът на героите на Плевен в Москва
(параклис) е посветен на 18 офицери и 542
войници - руски гренадири, загинали при
обсадата на Плевен. Архитект и скулптор е
Владимир Шервуд (1832-1897). На 28 ноемв-
ри/10 декември 1877 г. командващият Гре-
надирския корпус генерал Иван Ганецки,
приел капитулацията на Осман паша и на
войските му в Плевен. След това Ганецки
предлага край града, на място на ожесто-
чени сражения, да се издигне паметник на
загиналите гренадири. Веднага започва под-
писка в Гренадирския корпус, включват се
и други военни части и съединения и съби-
рат сумата от 27 000 рубли. Плевенската
община предоставя безплатно земя за па-
метника за вечни времена. Тази идея обаче
е осуетена заради оскъпяването на пред-
ложения по-голям проект, а след деветоав-
густовския преврат, когато в отношенията с
Русия настъпват разрив, въобще забраве-
на. Тогава възниква идеята вместо в Бълга-
рия паметникът да бъде издигнат в Русия.
Генерал-губернаторът на Москва княз Вла-
димир Долгоруков дава съгласие той да бъ-
де съоръжен на днешното място - на Лу-
бянски площад. Параклисът е тържествено
открит с парад на Гренадирския корпус,
приет от великия княз генерал-фелдмаршал
Николай Николаевич, точно в деня на
10-ата годишнина от победата при Плевен -
на 28 ноември (10 декември) 1887 г.

Паметникът на загиналите рус-
ки офицери и войници край
Елена, където се провежда
поклонението на 5 декември -
денят на освобождението на
града.
Малко след края на Руско-тур-
ската война (1877-1878 г.) в
Еленско се подема инициати-
вата съвместно с руската ад-
министративна власт за изг-
раждане на паметници. В ра-
йона на тогавашния Еленски ок-
ръг за периода 1878-1883 годи-
на са построени 11 паметника
- по два в Елена и Марян, че-
тири в Златарица, по един в
Руховци, Константин и Миндя.
В центъра на Елена, на Пана-
йотовата къща, в която е бил
настанен щабът на руските
войски, е поставена паметна
плоча.

Паметници на загиналите при преми-
наването на Стара планина и в сраже-
нията за София руски воини има в много
от софийските села. В Софийска об-
ласт много паметници от войната има
още и на връх Баба, в Златица, Пир-
доп, Мирково, Ботевград, Правец.
Общо 14 места - спомени от Руско-тур-
ската война (1877-1878 г.) с паметни пло-
чи, паметници, църкви, барелефи, гро-
бища - могат да се видят в столицата.
Най-старият от паметниците е Руски па-
метник. Той е изграден със средства
на руския народ през 1882 г. по проект
на арх. Вокар.
Най-новият паметник - на Граф Игнати-
ев и подписването на Санстефанския
мирен договор, е открит през януари
2008 г. в Докторската градина.

Паметникът на Граф Николай Павлович
Игнатиев във Варна е единственият пос-
тавен приживе. На 14 септември 1902 г.
във Варненския залив акостира руски-
ят броненосец "Георгий Победоносец"
с княз Николай Николаевич на борда.
Българският параход "Надежда" оповес-
тява с топовни салюти влизането на
броненосеца в залива и цялото насе-
ление се струпва около пристанището.
В 5,30 ч. следобед от лодките на брега
слизат великият княз Николай Никола-
евич, граф и графиня Игнатиеви, гене-
ралите Столетов, Драгомиров, Куропат-
кин, Соболев и Радецки. Тогава още Не-
гово сиятелство граф Николай Павло-
вич Игнатиев се провъзгласява за по-
четен гражданин на Варна в знак на
дълбока и искрена признателност за
заслугите му към нашето отечество. Из-
дига се бюст на графа в естествена
величина в градината "Цар Освободи-
тел". Автор на паметника е Жеко Спи-
ридонов. Монтиран е през август 1906
г. в Градската градина.

Руски войници от 24 пехотна дивизия поставят този ме-
мориал в памет на другарите си от 93-ти иркутски и 94-
ти енисейски пехотен полк, починали от холера в края
на Руско-турската война 1877-1878 г.
Паметникът се намира в Бургас, в Морската градина,
до Летния театър, и е издигнат на мястото, където се е
намирал военен руски лазарет, създаден от дъщерята
на освободителя на Бургас, полковник Лермонтов - Алек-
сандра Лермонтова. През май 1879 г. заедно с 4-ти
армейски корпус на ген. Скобелев тя идва в Бургас. Тук
тя подпомага обучението на медицински кадри, създа-
ването на болница, закупува със собствени средства
болничен инвентар и инструментариум.

Паметникът на
победата в Сви-
щов се намира
на високия бряг
на река Дунав -
мястото на де-
баркирането на
руските войски.
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5. ЮБИЛЕЙ

Димитрина Гергова

На 7 февруари 2018 г. се навър-
шиха 140 години от освобождение-
то на Поморие от османско влади-
чество. По този повод, в навечери-
ето на светлата годишнина в Град-
ската художествена галерия "Деч-
ко Стоев" се проведе среща-разго-
вор с проф. дин Илия Тодев - един
от водещите изследователи на бъл-
гарското Възраждане. Автор е на
множество монографии, студии и
статии, посветени на възрожденс-
ката ни история.

Тема на беседата в градската ху-
дожествена галерия бе "И на Шип-
ка не всичко е спокойно". Бяха дис-
кутирани въпроси, свързани с Рус-
ко-турската война 1877-1878 г. и ос-
вобождението на Южното Черномо-
рие, бе представена и последната
книга на професора "Човекът е ис-
торическо животно".

Проф. Илия Тодев в момента е про-
фесор в Института за историчес-
ки изследвания на БАН, главен ре-
дактор на сп. "Исторически прег-
лед". От 2012 до 2016 г. е директор
на ИИИ на БАН. Проф. Тодев е спе-
циализирал в Русия, Великобритания
и Франция.

- 140 години сред освобожде-
нието, има ли още "хляб" за изс-
ледователите на тази тематика,
професор Тодев?

- Трудно би могло да се каже не-
що ново и едновременно с това важ-
но за Освобождението. Но това не
означава, че специалистите по та-
зи тематика са скръстили ръце. Нап-
ротив - защото не е достатъчно да
се произведе качествено знание за
миналото; то трябва непрекъснато
да се проверява, популяризира, за-
щитава. Особено когато става ду-
ма за значими събития като Осво-
бождението и за времена като нас-
тоящото, в което с пренаписване
на историята мнозина си вадят хля-
ба. Новите версии за миналото не-
рядко се основават на тенденцио-
зен, да не кажа фалшив, прочит на
изворите и историографията. Тук бих
насочил интересуващите се към
книгата "По пътя на труповете от
Плевен до Бристол" С., 2015). Ка-
сае се за научно-историческа кри-
тика във възможно най-скрупульоз-
ната й форма, която би могла да се
нарече "научно разследване". "Раз-
следва се" съдбата на тленните ос-
танки на загиналите при обсадата
на Плевен 1877. Докато костите на
руснаци, румънци и българи били
положени в прекрасен мавзолей,
турските трупове били погребани в
масови гробове, а по-късно били
изкопани и продадени за тор в бри-
танското земеделие. "Малко извес-

Ïðîô. Òîäåâ: Âúâ âðåìåíà êàòî íàñòîÿùîòî
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тен факт" ли е това стряскащо твър-
дение на "Турците в България" (С.,
2012)? - се пита в тази книга. Отго-
ворът е: става дума за невинна на
пръв поглед наукообразна небива-
лица, която обаче е в състояние да
поражда силни негативни чувства у
мюсюлманите към България, Румъ-
ния, Русия и Великобритания - а и
към християните и християнството
изобщо - и да застрашава етничес-
кия и религиозен мир. Прочее, днес
е в ход битка на памети; тя е безк-
ръвна, но не по-малко значима от
Руско-турската война 1877-1878, ко-
ято ни донесе Освобождението.
Между другото, битката на тема
"плевенски трупове" беше спечеле-
на от истината - и фалшификато-
рът, тихомълком наистина, оттегли
бомбастичната си измислица.

- Защо според вас всяка годи-
на към 3 март се намират хора,
които да твърдят, че не това тряб-
ва да е нашият национален праз-
ник?

- Причината се съдържа в отго-
вора на предишния въпрос - небез-
користното желание за осмисляне
на миналото не от научна, а от дру-
га (обикновено презентистка) глед-
на точка. И в страната, и вън от
нея има фактори, намиращи инте-
рес било в обезценяване, било в
отмяна на Освобождението. Надя-
вам се то да остане в сила и не
смятам, че 3 март има добра ал-
тернатива. Защото денят на Санс-
тефанския мир е най-подходящ за
тази цел. Има предложения да взе-
мем за национален празник било
6, било 22 септември. И двете дати
(особено първата), са славни и дос-
топаметни, но те са функция на 3
март - без него нито Съединение,
нито Независимост щеше да има.
До голяма степен същото важи и
за 20 април/2 май. За да се открои
истинското значение на тази дата,
ще трябва непременно да се стиг-
не до 3 март, без който Априлското
въстание би било само една Бъл-

гарска голгота - без възкресение,
без победа, без вяра в себе си,
без слава, без надежда за бъде-
щето, които според мен трябва да
се олицетворяват от един национа-
лен празник. От своя страна, Сан-
стефанският мир е руско-османски
документ, но той не може да се мис-
ли без Паисий и Левски, без Кара-
джата и Екзархията, без Батак и
Шипка, т.е. без Българското въз-
раждане. Не е много подходящ за
целта и 24 май - това, наистина е
светъл ден, но в него отсъства иде-
ята за държавност, която трябва
да се носи от националния праз-
ник.

- Лично за Вас, като историк,
кое събитие или личност от Рус-
ко-турската война са най-инте-
ресни, а кое или кой герой ви въз-
действат по човешки емоционал-
но?

- От военно-техническа гледна
точка най-значими без съмнение са
обсадата и превземането на Пле-
вен, но мен най ме впечатлява за-
щитата на Шипка през август 1877
- там има страхотен драматизъм,
там ние, българите, не само вою-
ваме за свободата си, но браним и
воинската си чест. Що се отнася до
личностите, най-много ме интере-
сува граф (тогава все още само ге-
нерал) Игнатиев, който в продъл-
жение на 13 години (1864-77) е рус-
ки посланик при Портата, а в 1878
сключва славния Санстефански
мир. Игнатиев е блестящ дипломат,
който играе не само с цариградс-
ките представители на другите Ве-
лики сили, но и с българите. Благо-
дарение на него ние влизаме в све-
товната история - защото тя не мо-
же да мине без Източния въпрос,
който пък не може да се мисли без
Игнатиев, а той на свой ред - без
българите. Колко важни са нашите
възрожденски предшественици в
неговата дипломатическа игра мо-
же да се заключи от следното:  по
време на Цариградската конферен-

ция на Великите сили 1876-1877
Мидхат паша, автор на първата тур-
ска конституция, заявява: Игнати-
ев "иска не само реформи, които
ние сами вече намираме за необ-
ходими, но като че ли мечтае да
префасонира любимата си Бълга-
рия в Нова Византия, а Палеолого-
вата корона да постави на собст-
вената си глава".  И въпросът, кой-
то ме вълнува във връзка с това
твърдение, е: руският посланик не
се ли е опитвал да осъществи в бъл-
гарски вариант и със себе си на-
чело "Гръцкия проект" на Екатери-
на ІІ за възстановяване на Източ-
ната империя, тоест не е ли мечта-
ел Игнатиев да бъде новият Симе-
он Велики?

- Какво днес разделя българи
и руси?

- Разделението идва от новата
Студена война - дано тя по-скоро
да свърши.

- Идната година БАН ще чест-
ва 150 години от основаването
си.  През минали години връзки-
те с руските учени бяха тесни. Как
е днес? Имате ли например във
връзка със 140-годишнината от
освобождението някакви съв-
местни проекти с руските си ко-
леги?

- Има руско-българска комисия
на историците, но напоследък тя не
е много дейна. Аз лично се интере-
сувам, както казах, от Игнатиев и
издадох двуезично (във френски
оригинал и български превод) два
тома с негови записки (1864-74) и
донесения (1865-76). Искаше ми се
да публикувам и негови лични пис-
ма, като преди десетина години се
опитахме да направим общ проект
за това с проф. В. Хевролина (от
Института за руска история), която
издаде биография на Игнатиев. Но
нещата забуксуваха, проф. Хевро-
лина междувременно почина (свет-
ла й памет!) и този проект остава
висящ, тъй като не мога да намеря
руски учен за партньор.
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6. ЮБИЛЕЙ

Олга Гурска

На 27-28 февруари в сгра-
дата на БАН в София се про-
веде юбилейна международ-
на научна конференция на
тема: "Руско-турската осво-
бодителна война (1877-1878
г.) и възстановяване на бъл-
гарската държавност. Бал-
каните и Русия: 140 години
по-късно. Историческо зна-
чение, геополитически пос-
ледствия и актуални изме-
рения".

Откриването на форума се
състоя на 27 февруари
(вторник), като модератор
бе председателят на Фон-
дация "Славяни" и предсе-
дател на Федерацията за
приятелство с народите на
Русия и ОНД проф. Захари
Захариев.

С приветствено слово към
присъстващите се обърна-
ха академик Юлиан Ревал-
ски, председател на БАН,
проф. Динко Динков, бъл-
гарски учен и анализатор в
областта на международни-
те отношения от УНСС, пос-
ланик Чавдар Минчев, из-
пълнителен директор на НА-
МО, Красимир Велчев съп-
редседател на групата за
приятелство "България-Ру-
сия" в НС.

В приветственото си сло-
во г-н Велчев отбеляза:
"Убеден съм, че настоящи-
ят форум ще даде отговори
на много въпроси, отнася-
щи се както до значението
и самата война, така и до
исторически факти. Едно е
ясно със сигурност - че кон-
структивният диалог, култур-
ните и научни връзки доп-
ринасят все повече за за-
дълбочаване и развитие на
отношенията ни с Русия. За-
едно да вървим по пътя на
съгласието, сигурността и
мира. Аз мисля, че всички
ние се нуждаем от това".

Проф. Захари Захариев
озвучи поздравителното пис-
мо на президента на Репуб-
лика България Румен Радев,
в което се казва:

"Нашият общ ангажимент
към честването на тази зна-
чима годишнина дава свои-

Ó÷åíè îò ðàçëè÷íè ñòðàíè òúðñèõà äîïèðíèòå
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те богати плодове. Без съм-
нение днешната конферен-
ция е важна крачка в тази
насока. Убеден съм, че на-
учните и обществени проя-
ви от такъв висок порядък,
са израз на заслужена по-
чит и внимание към исто-
рическите събития.

Позволете ми да изразя
своето удовлетворение от
богатата програма на фору-
ма, от авторитетните участ-
ници и широкия спектър от
темите, които ще бъдат
представени и дискутирани.
Особено значим е фактът,
че конференцията не прос-
то хвърля поглед към отми-
нали събития, а гради мост
и към съвремието. Така се
полагат основите на един
особено нужен дебат, който
ще спомогне за осмисляне-
то и на актуалните измере-
ния на културното, икономи-
ческото и политическото
сътрудничество не само
между България и Русия, но
и в по-широк регионален
план. Вярвам, че заедно мо-
жем да претворим добри
традиции и здравите исто-
рически връзки в основа за
утрешното разбирателство
и взаимен просперитет. Же-

лая на всички вас, здраве
и успех!

27 февруари 2018 година".
Също така проф. Захари-

ев съобщи, че има много
сърдечно официално привет-
ствие и от името на кмета
на София г-жа Йорданка
Фандъкова.

Валентин Гусев - съветник
в руското посолство у нас
прочете приветствено сло-
во на посланика на Руската
федерация в България Ана-
толий Макаров, а ръководи-
телят на Россотрудничество
в България Павел Журав-
льов озвучи поздравително-
то писмо на Елеонора Мит-
рофанова, ръководител на
федералната агенция Рос-
сотрудничество.

Организатори на юбилей-
ната конференция, посвете-
на на 140-годишнината от
Освобождението на Бълга-
рия от турско робство са
Фондация "Славяни", Наци-
онална асоциация за меж-
дународни отношения /НА-
МО/, Федерация за прия-
телство с народите на Ру-
сия и ОНД, Българско дип-
ломатическо дружество /
БДД/.

Съорганизатори от бъл-

гарска страна: Българска
академия на науките
/БАН/, Университет за на-
ционално и световно стопан-
ство /УНСС/, Дискусионен
клуб "Политика 21", Списа-
ние "Международни отноше-
ния", а от руска страна: Фе-
дералната агенция Россот-
рудничество, обществено
обединение "Руска асоциа-
ция за международно сът-
рудничество" /РАМС/, Инс-
титут по славянознание на
РАН, Институт Европа на
Руската академия на науки-
те, Дипломатическа акаде-
мия при МВнР на РФ, НА-
НО ВО "Институт за светов-
ни цивилизации", Списание
"Международная жизнь".

В конференцията участва-
ха учени, изследователи,
културни и обществени дей-
ци, депутати, дипломати,
анализатори, специалисти от
България, страните от Бал-
канския полуостров, Русия,
Европа, международни ор-
ганизации и други.

В четири модула бяха об-
съдени темите "Историчес-
ката роля и геополитичес-
ките последствия на Руско-
турската освободителна вой-
на 1877-1878 г.", "Отношени-
ята на България с Русия
след Руско-турската освобо-
дителна война. Актуално
състояние и перспективи на
българо-руските отноше-
ния", "Балканите и Русия:
140 години по-късно. Поли-
тически и икономически из-
мерения" и "Балканите, Ру-
сия и евразийското прост-
ранство. Развитие на кул-
турния диалог" и други.

Ето какво сподели пред в.
"Русия днес-Россия сегодня"
проф. Захари Захариев ми-
нути преди началото на кон-
ференцията:

- Проф. Захариев, какво
е посланието на конфе-
ренцията?

- Тази конференция преди
всичко е свързана с отбе-
лязването на 140-годишни-
ната от възстановяването на
българската държавност и
от победния завършек на
Руско-турската освободител-
на война.

Успоредно с това ние се
опитваме чрез темата на
конференцията "Балканите и
Русия: години по-късно" да
потърсим съвременните
проекции на събитията пре-
ди 140 години. Определено
можем да кажем, че онова,
което се е случило тогава,
до голяма степен дава от-
ражение и върху днешната
картина на Балканите, а те,
разбира се, оказват силно
влияние върху геополитичес-
кия климат в Европа и в
света като цяло.

- Какво липсва на рус-
ко-българските отноше-
ния днес? Какво бихте ис-
кали вие лично да подоб-
рите?

- Аз мисля, че това, което
липсва на тези отношения се
свежда до една дума - гра-
дивност. Ние до голяма сте-
пен се намираме в едно то-
тално безветрие на бълга-
ро-руските отношения. И то-
ва не се свежда само до
икономическия живот, до со-
циалните аспекти на иконо-
мическото сътрудничество,
а за жалост дава своето от-
ражение върху такива жиз-
нено важни проблеми, като
сигурност, стабилност на
мира в този регион и т.н.

- Вашият коментар по
повод постоянните опити
за пренаписване на исто-
рията, включително и за
Руско-турската война?

- Мисля, че тук има про-
цеси, които са изключител-
но опасни. Единият от тях
са опитите за налагане на
амнезия, ако мога да изпол-
звам тази дума, най-вече
върху по-младите поколения
в живота на България, но
това е елемент от полити-
ката на определени полити-
чески кръгове и вън от на-
шите граници. Когато има
амнезия, тогава много по-
лесно можем да третираме
историята, именно, както
вие казахте, да я пренапи-
шем така, че тя да отгова-
ря на идейно-политически-
те конюнктури и на идейно-
политическите и геополити-
ческите амбиции на опреде-
лени кръгове.

На 18 февруари в музея-
панорама "Плевенска епо-
пея" бе открита изложба на
литографии от личната ко-
лекция на посланика на Ру-
сия в България Анатолий Ма-
каров, посветени на 140-го-
дишнината от Руско-турска-
та освободителна война, пуб-
ликувани  по време на вой-
ната във водещи западни из-
дания. Почетни гости на тър-
жественото откриване бяха
кметът на Плевен Георг
Спартански и бившият ми-
нистър на вътрешните рабо-
ти на РБ и бивш кмет на гра-
да Румен Петков.

В словото си посланик
Макаров заяви, че за него
това е едно от най-важните
събития в честванията по
повод 140 години от Осво-
бождението на България, не
само заради трепета, който
изпитва, когато държи стра-
ници от вестници, отпечата-
ни преди 140 години, а и за-
ради това, че изложбата е

На снимката отляво надясно - проф. Динко Динков, българ-
ски учен и анализатор в областта на международните отно-
шения от УНСС, посланик Чавдар Минчев, изпълнителен ди-
ректор на НАМО, проф. Захари Захариев, председател на
Фондация "Славяни" и председател на Федерацията за при-
ятелство с народите на Русия и ОНД, академик Юлиан Ре-
валски, председател на БАН, Красимир Велчев съпредсе-
дател на групата за приятелство "България-Русия" в НС.
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събрана с особен интерес и
любов от неговия син Кирил
Макаров.

По думите на дипломата
на представените литогра-
фии може да се видят "дип-
ломатическите сражения и
големите битки, които поз-
волиха на България отново
да е свободна". Изрисува-
ни от талантлива ръка на
често непознати художници,
всички тези картини се на-
реждат във величествена-
та картина, наречена Ос-
вобождение, каза посланик
Макаров. Днес е много
важно да докоснем реални-
те свидетелства, истинска-
та история, за да разбира-
ме по-добре какво се случ-
ва в момента, допълни той
и благодари на община
Плевен и на ръководството
на Регионалния военноисто-
рически музей, че са се от-

зовали на предложението
на Посолството на Русия и
са помогнали да се осъщес-
тви идеята.

Сигурен съм, че изложба-
та ще е интересна на гости-
те и жителите на Плевен и
ще стане нашия скромен
знак на благодарност към

героите от Освободителна-
та война, благодарение на
които съществува съвремен-
на България, каза послани-
кът и подчерта убеждение-
то си, че българо-руското
приятелство ще продължа-
ва да живее през вековете.

Слово при откриването

произнесе и кметът на Пле-
вен Георг Спартански, кой-
то благодари на посланика
за предоставените времен-
но на Плевен исторически
литографии.

След откриването на екс-
позицията в музея-панора-
ма бе представен албумът
"Освобождение Българии:
лики войны и памяти". Лич-
но издателите от фондация
"Руски Витязи" О. Леонов и
В. Передерий, както и бъл-
гарски историци с неоценим
принос в подготовката на
книгата - проф. Р. Михнева
и доц. Т. Георгиева участва-
ха в презентацията на ал-
бума. Посланик Макаров
благодари на авторите и из-
дателите.  Изданието е под-
готвено със съдействието на
посолството на Русия в Бъл-
гария и посолството на Бъл-
гария в Русия.
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Светлана Тютюнджиева

Видеомост, соединивший
Москву и Софию 26 февра-
ля 2018 года, стал заклю-
чительным аккордом проек-
та, посвященного 140-летию
Русско-турецкой освободи-
тельной войны 1877-1878 гг.
В рамках проекта школьни-
ки и студенты художест-
венных учебных заведений
двух стран создавали рисун-
ки, посвященные леген-
дарным событиям тех лет.
Задолго до знаменательной
даты 3 марта организаторы
авторитетного международ-
ного конкурса детского ри-
сунка имени Нади Рушевой
решили отметить эту знаме-
нательную дату подобающим
образом. Реализовать идею
им помог совместный про-
ект МИА "Россия сегодня" и
болгарского медиа-холдинга
"Стандарт". Ребята из Рос-
сии побывали в Болгарии,
где смогли посетить места,
связанные с героическим
прошлым двух народов - ре-
зультаты их творческих тру-
дов представлены на
выставке в Москве. В Бол-
гарии в конкурсе участво-
вали свыше 100 рисунков.
Работы болгарских участни-
ков конкурса можно увидеть
в Российском культурно-ин-
формационном центре в Со-
фии /ул. Шипка, 34/.  Ре-
шение жюри конкурса под
руководством председателя
парламентской комиссии по
культуре Вежди Рашидова
будет объявлено в РКИЦ на
специальной церемонии.

В начале общения по ви-
деосвязи руководитель про-
екта "Социальный навигатор"
МИА "Россия сегодня" Ната-
лья Тюрина представила гос-

тей в московской студии:
Чрезвычайного и Полномоч-
ного Посла Республики Бол-
гария в РФ Бойко Коцева,
руководителя федерального
агентства "Россотрудничес-
тво" Элеонору Митрофано-
ву,  директора ГАОУ
г. Москвы "Школа №548 "Ца-
рицыно"" Ефима Рачевского,
представителей общест-
венных организаций, Россий-
ской академии художеств  и
авторов работ, представ-
ленных на выставке в сту-
дии.

"Отношения между двумя
странами, продолжающиеся
более 14 веков прошли про-
верку на прочность, - ска-
зал в своем выступлении по-
сол Бойко Коцев. Отметив,
что "войну ее современники
характеризировали как са-
мую справедливую войну  ХIХ
века", он процитировал за-
писки графа Игнатьева: это
была дань за то, что бол-
гары принесли нам европей-
скую культуру. Он особо от-

метил роль Русской Правос-
лавной Церкви: “при помо-
щи комитета Аксакова и Ала-
бина, поднявшей в общест-
ве волну справедливого гне-
ва, благодаря чему солдаты
и офицеры сражались с не-
дорогими, именными икона-
ми. Конкурс дал молодым
людям возможность выра-
зить свой взгляд на истори-
ческие события," - сказал
болгарский посол.

Модератором общения с
болгарской стороны высту-
пила Славка Бозукова -
главный редактор газеты
"Стандарт".

На площадке в Софии, в
РКИЦ присутствовали: Чрез-
вычайный и Полномочный
Посол России в Болгарии
Анатолий Макаров, руково-
дитель представительства
Россотрудничества Павел
Журавлев, председатель
Инициативного комитета по
честваниям 140-летия Пле-
венской эпопеи Румен Пет-
ков, директор издательства
"Захари Стоянов" Иван Гра-
нитски,  Анастасия Кабано-

ва - пресс-атташе российс-
кого посольства осуществля-
ла перевод с болгарского на
русский язык.

Анатолий Макаров попри-
ветствовал участников кон-
курса, гостей и журналистов
из заснеженной болгарской
столицы. Он выразил удов-
летворение, что встреча
проходит на площадке Рос-
сотрудничества и рассказал
об активной деятельности по-
сольства по подготовке и
осуществлению достойного
проведения торжественных
мероприятий.   По мнению
российского посла, подоб-
ные проекты имеют огром-
ное значение в патриотичес-
ком воспитании молодежи.

Элеонора Митрофанова
сообщила, что работа с мо-
лодежью будет одним из
главных ее приоритетов.
Она отметила важность по-
добных проектов сегодня,
когда молодежь не очень хо-
рошо знает историю, а на
многих площадках и в СМИ
факты сильно искажаются.
"История весьма политизи-

Выходит при содействии Правительства Москвы2-8 марта 2018
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Рисунки ко Дню Освобождения Болгарии соединили Москву и Софию

рована, ее часто переписы-
вают, исходя из политичес-
кого контекста. И здесь
важно, что Россия и Болга-
рия поддерживают истори-
ческую правду о той войне.
Освобождение Болгарии от
османского ига, решающее
участие России, последую-
щие дипломатические пере-
говоры в Сан-Стефано и Бер-
лине, объединяющее нас
православие - все это сви-
детельствует о наших глубо-
чайших общих корнях. Это
наша общая страница, об-
щий культурный код, ко-
торый является великой цен-
ностью славянских народов",
- сказала руководитель
"Россотрудничества".

Ефим Рачевский - дирек-
тор школы, которая была ба-
зовой при проведении кон-
курса отметил, что картины
детей четко передают духов-
ное единство болгар и рус-
ских. "Здорово, что именно
дети прокладывают тропин-
ки, которые скрепляют от-
ношения наших народов",-
сказал он.

Как подметил Румен Пет-
ков, в Болгарии есть верши-
на Столетова, парк Скобе-
лева, все знают имена гене-
ралов Тотлебена и Гурко, но
нет вершины Джона и этому
есть свое объяснение...

На стр. 8

Полина Стефанова, 11 летНикола Ангелов, 12 лет
"Генерал Скобелев в боях за
Плевен"

Катрин Илиева, 11 лет. "Гене-
рал Тотлебен"

Елиана Тукова, 11 лет

В Москве: Наталья Тюрина, Элеонора Митрофанова, Бойко Коцев,
Ефим Рачевский (слева направо)
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8. СООТЕЧЕСТВЕННИК

После конференции Реали-
зация прав российских соо-
течественников в Болгарии",
которая состоялась в Софии
16-17 декабря 2017 года, бла-
годаря нашему сотрудничес-
тву с Фондом поддержки и
защиты прав соотечествен-
ников, проживающих за ру-
бежом в редакцию поступи-
ло немало вопросов по пен-
сионному обеспечению рос-
сийских граждан. Разъясне-
ния по этому вопросу дает
Боряна Боева, главный
эксперт Дирекции "Европей-
ские регламенты и междуна-
родные договоры" Национа-
льного института социаль-
ного обеспечения. /НОИ/.

Договор о социальном
обеспечении между Респуб-
ликой Болгария и Российс-
кой Федерацией вступил в
силу с 20 марта 2010 г. Он
регулирует отношения меж-
ду двумя государствами в
области социального обес-
печения, после того как дей-
ствующее с 1960 г. Согла-
шение между НРБ и СССР о
социальном обеспечении
было денонсировано и прек-
ратило свое действие с 1 ян-
варя 2005 г. В период 2005-
2010 г. права лиц с болгар-
ским и российским стажем
регулировались единственно
согласно внутреннему зако-
нодательству каждого из
двух государств.

Действующий с 2010 г. до-
говор воспринял основные
современные принципы сог-

Äîãîâîð î ñîöèàëüíîì îáåñïå÷åíèè ìåæäó Áîëãàðèåé è Ðîññèåé
ñëåäóåò ñîâðåìåííûì ïðèíöèïàì ñîãëàøåíèé â ýòîé îáëàñòè

лашения в области социа-
льного обеспечения. В нем
заложены принципы одина-
ковое отношение к гражда-
нам и применение только од-
ного законодательства, как
и возможность суммирова-
ния страховых периодов при
выборе права пособия, пен-
сии и др. Прежнее согла-
шение 1960 г. Основывалось
на так называемом "терри-
ториальном принципе", при
котором пособия и пенсии
назначались и выплачива-
лись всецело за счет соци-
ального учреждения того го-
сударства, в котором лицо
живет, с учетом полученно-
го страхового стажа в обо-
их государствах. В отличие
от этого соглашения, соглас-
но договору от 2010 года
предусматривается, что каж-
дое государство устанавли-
вает содержание прав в со-
ответствии с условиями соб-
ственного законодательства,
суммируя страховой стаж в
обоих государствах и наз-
начая размер пособия/пен-
сии единственно на базе
собственного страхового
стажа. Таким образом, пос-
ле его вступления в силу
Болгарский "Националният
осигурителен институт"
(НОИ) определяет право на
пенсию по условиям Кодек-
са о социальном обеспече-
нии (КСО), суммируя болгар-
ский и российский страхо-
вой стаж, но рассчитывает
размер пенсии только за
болгарские страховые пери-
оды времени. Аналогичным
образом действует и Пен-
сионный фонд Российской
Федерации (ПФРФ), но в
соответствии с требовани-
ями российского законода-
тельства.

Договор охватывает толь-
ко лиц, являющихся граж-
данами одного или обоих го-
сударств и имеющих посто-
янное местонахождение на

территории одного из них.
Это означает, что болгарс-
кий/российский гражданин
с болгарским и российским
стажем, проживающий в
третьей стране (например,
Беларуси) не мог бы воспо-
льзоваться правами, предос-
тавляемыми договором.
Этими правами он может
пользоваться единственно,
если живет постоянно на
территории Болгарии или
России.

Договор также предусмат-
ривает перерасчет пенсий,
назначенных до его вступ-
ления в силу. Этот перерас-
чет совершается по заявле-
нию лица, а также при по-
даче заявления о назначе-
нии пенсии в Болгарии. Этот
случай можно проиллюстри-
ровать следующим приме-
ром:

Лицо, с назначенной рос-
сийской пенсией накануне
периода 01.01.2005 г. -
20.03.2010 г., проживающее
в Болгарии, подает заявле-
ние о назначении болгарс-
кой пенсии. В этом случае,
в силу договора, его россий-
ская пенсия подлежит пере-
расчету. Надо иметь в виду,
что согласно тексту при
этом перерасчете лицо не
ставится в более неблагоп-
риятное положение. Наобо-
рот, по гипотезе приведен-
ного примера должностное
лицо делает сравнение меж-
ду получаемой до этого мо-
мента российской пенсией,
назначенной до вступления
в силу договора, и суммой
российской пенсии после пе-
рерасчета и назначенной
болгарской пенсией. Лицу
предназначается более
высокая сумма из двух или
сумма российской пенсии
после перерасчета и назна-
ченная болгарская пенсия,
или российская пенсия, наз-
наченная до вступления в
силу договора.

Практика показывает, что
после перерасчета раз-
меры назначенных по преж-
ним правилам российских
пенсий уменьшаются, при-
чем сюда включаются и те,
которые были назначены и
без учета болгарского ста-
жа. Из встреч между пред-
ставителями НОИ и ПФРФ
становится ясно, что сог-
ласно российским прави-
лам пенсия согласно меж-
дународному договору рас-
считывается на базе соот-
ношения между отрабо-
танным российским стажем

Что происходит после перерасчета российской пен-
сии с дополнительными суммами, которые были
выплачиваемы к ней на том основании, что лицо на-
ходилось в данном районе/области в России к мо-
менту ее назначения?

Российская сторона назначает пенсию по применяе-
мой ею нормативной базе, начисляя надбавки, в соот-
ветствии с этим законодательством для пребывания в
определенном районе страны. Так, например, пребыва-
ющим в районах Крайнего севера выплачиваются до-
полнительные суммы, на которые не имеют права живу-
щие в других районах страны. Подобные дополнительн-
ые суммы выплачиваются и живущим в Москве. Эти
выплаты, однако, имеют скорее характер социальных
доплат и выплачиваются лицу только тогда, когда лицо
действительно живет в соответствующем районе или об-
ласти. С учетом этого возможно лица, получающие рос-
сийскую пенсию, но проживающие реально в Болгарии,
при подаче заявления для назначения болгарской пен-
сии теряют эти дополнительные выплаты вследствие пос-
ледующего перерасчета российской пенсии.

Может ли лицо с российской пенсией, упражняю-
щее трудовую деятельность и вносящее страхов-
ые взносы в Болгарии, подать заявление на установ-
ление пособия по безработице согласно болгарско-
му законодательству?

Согласно болгарскому законодательству лица имеют
право на пособие по безработице при условии, что они
не получают пенсию за страховой стаж и возраст, в т.ч.
и по законодательству другого государства. С учетом
того, что при подаче заявления о назначении такого
пособия лицом, получающим российскую пенсию, неза-
висимо от ее размера, лицо получит отказ о выдаче
пособия. Это положение касается не только российских
пенсий, а всех пенсий за старости, получаемых в соот-
ветствии с законодательством других государств, в т.ч.
и государств членов ЕС.

и этим, который необходим
по их законодательству.
Применяя эту формулу, од-
нако, лицо не ставится в
более неблагоприятное по-
ложение, так как в конеч-
ном итоге ему будут про-
должены выплаты получае-
мого до момента размера
российской пенсии или
суммы российской пенсии
после перерасчета и наз-
наченной болгарской, если
последний не выше стои-
мости суммы выплачивае-
мой до настоящего време-
ни.

Вопросы из практики

Со стр. 7

Он процитировал сти-
хотворение Георгия
Константинова "Балла-
да о низших чинах", в
котором говорится о
том, что " они не пили
шампанского, не танце-
вали польку - они сде-
лали сознательный
выбор - оставив здесь
свои жизни за братьев-
болгар. Напомнив, что
все памятники героям
построены на народ-
ные средства благо-
дарных болгарских лю-
дей, он подчеркнул:
"Как правильно заме-

"Ñåãîäíÿ ýòî äåòè - çàâòðà íàðîä"

тил посол Коцев, за
плечами у нас многие
века, дополню - важ-
но, чтобы и в будущих
веках мы были вмес-
те".

Иван Гранитски
дополнил, что в дни по-
добных торжеств важ-
но извлечь уроки.

"Хочу заверить наших
русских друзей, что в
Болгарии помнят ог-
ромные жертвы, веко-
вые усилия русского
народа, интеллигенции,
Русской Православной
Церкви в  освобожде-
нии южных славян,

болгарского народа.
Нашим политикам на-
до научиться смотреть
вперед не сроком
4-летнего мандата, а на
50-100 лет вперед. То,
что сегодня Болгария
находится в другой ге-
ополитической оси не
означает, что нужно
забыть свою историю.
Я считаю, мудрая по-
литика состоит в том,
чтобы следовать наци-
ональным интересам
Болгарии, а в данном
случае веками он был
связан с Россией. На-
ши политики смотрят
на Запад, но надо смот-
реть и на Восток. Не-
обходим баланс, во-
первых, во внешнепо-
литических отношениях,
прагматическое соблю-
дение интересов Бол-
гарии в экономичес-
ком плане, но еще
важнее в духовном
плане. Попытки изме-
нить эмоциональное от-
ношение болгарского
народа к России обре-
чены на неудачу. Рано
или поздно маятник от-

клонится в обратном
направлении. Мы про-
должаем издавать рус-
скую литературу", -
сказал он и остро за-
метил: "Данный проект
должен подсказать на-
шим политикам по-ме-
ньше вслушиваться в
песни "сирен из Брюс-
селя".

Славка Бозукова под-
черкнула основную
идею проекта - увидеть
Освобождение глазами
молодежи, потому что
именно в этом ценность
истории. Как говорят в
России: "Сегодня это
дети - завтра народ" -
сказала она в завер-
шение встречи. Подхва-

тив предложение Руме-
на Петкова - пригласить
потомков русских вои-
нов побывать на мес-
тах боевой славы их
предков в Болгарии,
главный редактор га-
зеты "Стандарт", сказа-
ла, что это может стать
основой  нового проек-
та двух СМИ.

Ева Маринова. "Осман-паша сдает свою саблю в
знак поражения"

В Софии: Иван Гранитски, Румен Петков, Славка Бозукова, Анатолий Мака-
ров, Павел Журавлев, Анастасия Кабанова (слева направо)
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Президент Украины Петр
Порошенко заявил, что пер-
вые партии американского
оружия прибудут в страну
уже через несколько не-

В Ташкенте прошло заседание районных депутатов, в
котором приняли участие чиновники и сенаторы Узбекис-
тана. Обсуждались итоги поездок и изучения на местах
социальной ситуации, уровня жизни населения. Несмотря
на то, что в районах ведутся работы по улучшению оказа-
ния услуг ЖКХ, состояния жилфонда, выявлены и недос-
татки в таких сферах, как здравоохранение, образова-
ние, профилактика преступлений. Об этом SNG.Today со-
общили в пресс-службе Сената.

Учитывая рост отдельных категорий преступлений, в хо-
де сессии поступило предложение активизировать работу
с молодежью, в том числе, в плане организации досуга.

Поездка показала и факт того, что многие здания боль-
ниц в районах нуждаются в серьезном ремонте. Пробле-
ма есть и с детскими учреждениями, которые работают
сверх своей мощности. Однако, вопросы по ремонту и
открытию новых садов прорабатываются и стоят на пар-
ламентском контроле.

Добавим, что согласно озвученным планам на сессии, в
Алмазарском районе в 2018 году намерены реализовать
137 проектов на 158 млрд сумов. Благодаря этому, рабо-
ту смогут получить 1700 граждан.

В Берлине с 25 по 27 фев-
раля 2018 года прошла меж-
дународная конференция
“ЕС-Армения: сотрудничес-
тво, перспективы”. В мероп-
риятии, организованном по
инициативе фонда Фридри-
ха Эберта, приняли участие
армянские депутаты Армен
Ашотян и Мане Тандилян. Об
этом SNG.Today сообщили в
пресс-службе Национально-
го собрания.

В рамках этой поездки
парламентарии должны
встретиться с представите-
лем Социал-демократичес-
кой фракции Бундестага Фе-
деративной Республики Гер-
мания Гюнтером Крихбау-
мом, чтобы обсудить под-
робности дальнейшего двус-
тороннего взаимодействия.

Армен Ашотян рассказал,
что после подписания Согла-
шения о всеобъемлющем и
расширенном партнерст-
ве чрезвычайно важно про-
ведение конференций и де-

Верховный представитель
ЕС по иностранным делам
и политике безопасности
Федерика Могерини заяви-
ла, что Европа поддержива-
ет Молдову. По ее словам,
чтобы поддержка была на-
дежной, молдавским влас-
тям нужно предпринять ряд
шагов в области борьбы с
коррупцией и изменения су-
дебной системы.

Чиновник отметила, что та-
кая позиция Европы не яв-
ляется противоречивой. Мо-
герини подчеркнула, что по-
мощь от ЕС, в первую оче-
редь, подразумевает
обычных граждан. Именно
им нужно, чтобы в стране
серьезно занялись антикор-
рупционной деятельностью
на национальном уровне,
чтобы реформы шли на по-
льзу государству.

Кроме того, Федерика
Могерини рассказала, что
первый транш финансовой
помощи Кишинев получит то-

Во вторник Александр Лу-
кашенко возглавил заседа-
ние Совета безопасности Бе-
ларуси, на котором высту-
пил с критикой в адрес Ми-
нистерства внутренних дел.
Президент указал на то, что
в бессмысленной погоне за
повышением статистических
показателей ведомств, их
руководители оказываются
неспособны увидеть реальн-
ые проблемы и найти им
адекватное решение. Об
этом SNG.Today рассказали
в пресс-службе белорусско-
го лидера.

Глава государства подчер-
кнул, что радужная карти-
на, которую ему регулярно
“вырисовывает” руководство
МВД, заставляет усомнить-
ся в его осведомленности о
реальном положении дел.

В частности, в качестве
одного из проблемных нап-
равлений работы структуры
Александр Лукашенко наз-
вал борьбу с коррупцией,
проявления которой не то-
лько не были устранены, но
напротив, имеют широкое
распространение. Также

Посол Киргизии в Узбекистане Данияр Сыдыков заявил,
что 2017 год стал для отношений между Бишкеком и Таш-
кентом во многих отношениях по-настоящему прорывным.
По его словам, продемонстрировав политическую волю,
лидеры двух стран смогли наполнить двустороннюю по-
вестку дня качественного новым содержанием, в резуль-
тате чего сторонам удалось придать партнерству страте-
гический характер. Такую точку зрения дипломат выска-
зал на официальном приеме, организованном посольст-
вом Киргизии в Узбекистане в ознаменование 25-летнего
юбилея установления дипломатических отношений. Об
этом SNG.Today рассказали в пресс-службе МИД.

Помимо выступлений официальных лиц, мероприятие так-
же был ознаменовано церемонией подписания договора о
сотрудничестве между телерадиовещательными компани-
ями Киргизии и Узбекистана. Также был подписан конт-
ракт между киргизской и узбекской компаниями “АЮХол-
динг” и “Янги Тошкент Консерва”, работающими в продо-
вольственной сфере, на поставки сельхозпродукции на сум-
му в полмиллиона долларов.

Кроме того, в рамках приема были организованы выстав-
ки образцов различной продукции производства Кирги-
зии, а также представлена информация о её динамично
развивающимся туристическом потенциале.

Íàçâàíû ñðîêè ïåðâûõ ïîñòàâîê
îðóæèÿ èç ÑØÀ íà Óêðàèíó

Â Óçáåêèñòàíå âûÿñíèëè, êàê
æèâåò íàðîä ñòðàíû

дель. Поставки глава госу-
дарства анонсировал на
пресс-конференции, транс-
ляцию которой вел канал
“112 Украина”.

“Поставка вооружения
должна состояться уже че-
рез несколько недель. Мы
готовим целый ряд поста-
вок, в частности антиснай-
перские комплексы - осо-
бенно это важно на пере-
довой, средства электрон-
ной борьбы и много других
видов вооружения”, — ска-
зал Порошенко.

21 февраля спецпредста-
витель Госдепа США Курт
Волкер заявил, что Вашинг-
тон не ограничится постав-
ками Киеву противотанковых
ракетных комплексов
Javelin, а окажет более су-
щественную помощь. Меся-
цем ранее Волкер заметил,
что Javelin не предназначены
для применения на линии
разграничения в Донбассе.

Ãåðìàíèÿ ðåøèëà îïðåäåëèòü ïåðñïåêòèâû
îòíîøåíèé ÅÑ è Àðìåíèè

батов по вопросам укрепле-
ния связей.

Напомним, что в Брюссе-
ле 21 февраля 2018 года ми-
нистр иностранных дел Ар-
мении Эдвард Налбандян и
Верховный представитель
ЕС по иностранным делам
и политике безопаснос-
ти Федерика Могерини под-
писали документ об осущес-
твлении приоритетов парт-
нерства. Дипломаты также
обсудили реализацию сов-
местных проектов, инвести-
ции в экономику республи-
ки и ситуацию на террито-
рии Нагорного Карабаха.

До этого стороны догово-
рились о создании специаль-
ной комиссии, которая бы
отслеживала выполнение
пунктов соглашения. Армян-
ские и европейские чинов-
ники будут регулировать
взаимодействие между ми-
нистерствами, организовы-
вать профильные меропри-
ятия.

Примечательно, что ранее
кандидат исторических на-
ук и эксперт Российского
совета по международным
делам Сергей Маркедо-
нов рассказал редакции
SNG.Today, что население
Армении и многие эксперты
имели завышенные ожида-
ния, связанные с соглаше-
нием. По его мнению, это-
му документу придают слиш-
ком большое значение. Спе-
циалист подчеркнул, что
этот договор не связан с
перспективами вступления
Республики в Евросоюз, он
отличается от тех, которые
ЕС заключил с Молдовой и
Украиной.

Армен Ашотян

Ìîãåðèíè ðàññêàçàëà, ÷òî íóæíî
ñäåëàòü Ìîëäîâå äëÿ ïîëó÷åíèÿ äåíåã

лько тогда, когда бу-
дут выполнены все пункты
Меморандума о взаимопо-
нимании, уточняет UniMedia.

Напомним, что в Брюссе-
ле 26 февраля 2018 года
прошло очередное заседа-
ние Совета Европы (СЕ), на
котором одной из главных
тем было засилье корруп-
ции в республике. Участни-
ки СЕ обсудили, можно ли
обязать молдавские власти
больше внимания уделить
этой проблеме. Также евро-
пейских чиновников обеспо-
коило, что накануне парла-
ментских выборов в стране
начали преследовать оппо-
зиционных деятелей.

Федерика Могерини

Îòíîøåíèÿ Êèðãèçèè ñ Òàøêåíòîì
äîñòèãëè óðîâíÿ ñòðàòåãè÷åñêîãî
ïàðòíåðñòâà

Ëóêàøåíêî ïîäâåðã êðèòèêå ðàáîòó ÌÂÄ
много упущений, по словам
президента, есть и вопро-
сах противодействия расп-
ространению наркотиков,
пресечения преступлений
на бытовой почве и, в пер-
вую очередь, семейного на-
силия.

Затребовав от всех чле-
нов Совета Безопасности
предоставить подробный
доклад о результатах сво-
ей работы, глава государ-

На заседании Совета безопасности Беларуси Александр Лу-
кашенко выступил с критикой в адрес Министерства внут-
ренних дел

ства заострил внимание на
том, Совбез должен быть
местом принятия эффек-
тивных решений и выработ-
ки стратегий, а не беспо-
лезных разговоров. В этой
связи, Александр Лукашен-
ко напомнил собравшимся,
что его интересуют не все-
возможные пространные
самоотчеты и рассуждения,
а только факты: что было
сделано и что не удалось.

Противотанковый ракетный
комплекс Javelin
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Стало известно, что "дачную амнис-
тию" в России могут продлить. Как со-
общает "Интерфакс", комитет Государст-
венной думы по государственному строи-
тельству и законодательству рекомендо-
вал принять в первом чтении проект за-
кона о ее продлении. Необходимо напом-
нить, что "дачная амнистия" - упрощенный
порядок оформления прав на недвижи-
мость, принятый еще в марте 2006 года.
Срок ее, согласно действующему законо-
дательству, истекает 1 марта текущего го-
да. Новый документ предполагает продле-
ние "дачной амнистии" в отношении объ-
ектов индивидуального жилищного строи-
тельства (ИЖС) до 1 марта 2020 года. А
это, в свою очередь, позволит гражданам
и дальше оформлять свои права без не-
обходимости получать дополнительные до-
кументы.

Мосгордума приняла закон о повы-
шении с 1 апреля ставок налога на
игорный бизнес в два раза, что позво-
лит дополнительно привлечь в бюджет
столицы более 70 млн руб. Законопро-
ект внес мэр Москвы Сергей Собянин.
"Предлагается увеличить предельные ставки
налога в отношении налогооблагаемой де-
ятельности в данной сфере до максима-
льно возможных, увеличить их в два раза,
а также в отношении двух видов объектов
налогообложения в этой деятельности так-
же на предельно возможном уровне. Ввести
их предлагается с 1 апреля 2018 г. Данный
шаг позволит оптимизировать налоговые
поступления в бюджет города, они соста-
вят более 70 млн руб., при этом он не
окажет негативного влияния на реальный
сектор экономики города", - отметил гла-
ва столичного департамента экономичес-
кой политики и развития Владимир Ефи-
мов, сообщает РИА "Новости".

Продажи алкоголя через интернет с
помощью онлайн-витрин выросли в
2017 г. на 42% до 1,4 млн л (без учета
пива и пивных напитков), в денежном
выражении - на 18% до 3,2 млрд руб.,
сообщает Ассоциация компаний интер-
нет-торговли. Между тем покупка алкого-
ля в сети с доставкой на дом в России
запрещена. Однако закон не мешает про-
давцам находить способы продажи спирт-
ного в интернете. Например, алкоголь можно
выдать за подарок при заказе товаров на
определенную сумму. Спиртное также мо-
гут привезти покупателю на дом при по-
купке табачных изделий. Последний спо-
соб востребован при заказе товаров в
ночное время, поскольку продавец заст-
раховывает себя от наказания за прода-
жу алкоголя в запрещенное время. В пер-
вую очередь онлайн-витрины используют
потому, что в интернете можно заказать
алкоголь, не представленный в сегменте
масс-маркет. Для того чтобы найти ред-
кие и эксклюзивные напитки в розничных
магазинах, порой требуется много време-
ни. При помощи же онлайн-витрин потре-
битель может, не выходя из дома, найти и
товар, и удобный магазин, где его можно
забрать.

Рост кредитования продолжит ус-
коряться в 2018 г., заявил замес-
титель председателя ЦБ РФ Васи-
лий Поздышев. "Один из трендов
2017 года, который будет продол-
жаться и в 2018 году, - это ускоре-
ние роста кредитования. В 2016 го-
ду кредитование испытывало опре-
деленные трудности, но в 2017 году
общий кредитный портфель эконо-
мики превысил 42 трлн руб. - это
рост более чем на 6%", - отметил
он. Оба крупнейших сегмента - как
корпоративное кредитование (это
портфель более 30 трлн руб.), так
и розничное кредитование (порт-
фель более 12 трлн руб.) - показа-
ли очень положительную динамику.
Корпоративное кредитование про-
демонстрировало рост около 4%,
розничное кредитование - около
13%.

Еще одним трендом стало сниже-
ние ставок. В 2017 году мы наблю-
дали существенное снижение ста-
вок по кредитам как по кредитам
предприятиям, так и по кредитам
гражданам - ипотеке и потребите-
льским кредитам. Если в январе
2017 года средневзвешенная стои-
мость ипотеки была 11,8%, то в ян-
варе 2018 года - уже ниже 10%,
9,8%. Снижение ставок по ипотеке
ниже 10% приводит к значительно-
му ускорению роста ипотечного пор-
тфеля банков.

"Долгие годы на нашем финансо-
вом рынке не было кредитных ста-
вок ниже 10%. Средняя ставка кре-
дитования предприятий в январе
2018 года - 9,4%, что тоже являет-
ся положительным фактором и до-
полнительным стимулом для креди-
тования экономики. Мы считаем, что
в 2018 году большое количество
предприятий, которое рассчитыва-
ло на будущее снижение кредитных

Ðîñò êðåäèòîâàíèÿ óñêîðÿåòñÿ

ставок, все-таки начнет брать эти
кредиты с пониманием того, что на
рынке процентных ставок наступа-
ет некая стабильность и возмож-
ность прогнозировать будущее", - за-
явил Поздышев.

Как сообщали "Вести.Экономика",
Банк России 9 февраля на первом в
этом году заседании по денежно-
кредитной политике снизил ключе-
вую ставку с 7,75% до 7,5%.

Вероятность превышения годовой
инфляцией 4% в текущем году су-
щественно снизилась. В этих усло-
виях Банк России продолжит сни-
жение ключевой ставки и допуска-
ет завершение перехода от умерен-
но жесткой к нейтральной денежно-
кредитной политике в 2018 году.

Снижение ставки ЦБ РФ и после-
дующее снижение банковских ста-
вок повысили доступность кредитов.

Сильнее всего увеличилось количест-
во выданных кредитов в сегментах
кредитных карт и ипотеки: на 68,0%
и 63,0% соответственно. Число
выданных микрозаймов и автокреди-
тов выросло на 33,4% и 29,1%. Наи-
меньший рост в январе текущего го-
да по сравнению с январем 2017 г.
был отмечен в сегменте потребите-
льских кредитов - на 11,2%.

Банки наращивают темпы выдачи
потребительских кредитов на фоне
стабилизации ситуации в экономике.
При этом активность проявляют не
только кредиторы, но и граждане, ко-
торые после некоторого перерыва
охотнее обращаются в банки за кре-
дитами. Среди прочих причин необ-
ходимо отметить улучшение в послед-
нее время условий предоставления
розничных кредитов, включая сниже-
ние уровня процентных ставок".

Банк России продолжит снижение ключевой ставки

Ïðîãíîç Öåíòðîáàíêà íà èíôëÿöèþ - 4% è íèæå
Прогноз Центробанка на

инфляцию в 4% и ниже в
России на конец 2018 го-
да вполне реалистичен и
совпадает с ожиданием
финансовых аналитиков.
Очень немногие эксперты
прогнозируют инфляцию
выше 4%. Скорее, ее
среднегодовой уровень
расположится в районе
3-3,5%. Весной можно
ожидать усиление инфля-
ционных темпов, но летом
традиционно начнется сни-
жение ценового темпа.
Для российской экономи-
ки это серьезный фактор
- он вскрывает все слага-
емые неэффективного биз-
неса.

То есть возрастающие
издержки и неумение
вести дела предпринима-
тель не сможет заложить
в цены. При этом эффек-
тивный бизнес получит
возможность взять де-
шевые кредиты на мо-
дернизацию - при низкой
инфляции Центробанк в
этом году снизит ключе-
вую ставку до "равновес-
ного состояния" в 6-7
процентов, что снизит
ставки по кредитам. Кор-
поративные и потребите-
льские кредиты можно
будет получить на 203
процента дешевле, чем
сейчас. Для эффективно-
го бизнеса это шанс на
развитие, для неэффек-
тивного - вызов, чре-

ватый даже уходом с
рынка.

Банк России проанализи-
ровал динамику потреби-
тельских цен за февраль
и пришел к выводу: годо-
вая инфляция в России на
конец 2018 года может ос-
таваться несколько ниже
4%. "Постепенное повыше-
ние инфляции к 4% нач-
нется во второй половине
года, в условиях роста
спроса и исчерпания дей-
ствия временных факторов
со стороны предложения
продовольствия. Годовая
инфляция в январе снизи-
лась до 2,2%, тогда как в
декабре 2017 года ее уро-
вень составил 2,5%.

Политика ЦБ способна
устроить структурную пе-
резагрузку российской
экономики - результат мо-

жет проявиться уже в бли-
жайшее время. Конкурен-
тоспособный бизнес уже в
ближайшее время сможет
задействовать свои инвес-
тиционные стратегии, что
даст масштабный пози-
тивный эффект. То есть вто-
рая половина 2018 года с
точки зрения деловой ак-
тивности будет гораздо бо-
лее продуктивной, чем
первая.

И если 1 марта бизнес
услышит от главы государ-
ства политические уста-
новки, касающиеся эконо-
мики, то он будет ждать
связных формулировок по
качеству и срокам реформ
после формирования ново-
го правительства. Вкупе с
низкой инфляцией это даст
ускорение экономическо-
го роста в сравнении с

прошлогодними показате-
лями. Это будут не масш-
табные рывки, но тем не
менее, показатель роста
может выйти за пределы
полутора процентов и рас-
положиться ближе к двум.

В сентябре 2017 года
глава ЦБ Эльвира Наби-
уллина заявила: регулятор
будет считать своей пос-
тоянной целью удержание
инфляции на отметке око-
ло 4%. То есть отныне ЦБ
не станет устанавливать
каких-либо сроков для
достижения целевых зна-
чений. При этом руково-
дитель Центробанка не
согласилась менять целе-
вой показатель инфляци-
онного курса.

"Предлагали нам поме-
нять цель по инфляции -
сделать 2%, как в раз-
витых странах. Мы не
согласны с этим. Счита-
ем, что для российской
экономики, которая со-
бирается диверсифици-
роваться, которая соби-
рается проходить через
структурные изменения
4% - правильный уровень
цели. Ни в коем случае,
даже желая лучшего, не-
льзя менять цель, пото-
му что благо низкой ин-
фляции - это ее предс-
казуемость и то, что биз-
нес, люди начнут дове-
рять, что инфляция будет
на этом уровне", - ска-
зала Набиуллина.
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Наталия Ерменкова

Уже остался всего день до вели-
кого праздника Свободы… Но раз-
ве можно измерить расстояние "до"
и "после" днями или даже годами?!
И если немало поколений - целых
поколений! - уже сменилось после
него, не стерлось ли его значение,
сила, код в памяти людей?..

Нет и нет! И это доказывают не
только многочисленные памятники,
мемориальные доски по всей Бол-
гарии, встречи, венки и цветы, ло-
жащиеся к ним, стихи и песни, ко-
торые каждый день звучат по всей
стране - все памятные события, о
которых напоминают проекты, ме-
роприятия, выставки! И главное -
это доказывает сама Память на-
родов: болгарского и русского.

Сливен - один из городов в сер-
дце Болгарии. Хотя - где оно - ее
сердце? В Плевене - Плевне, в Ба-
таке - месте одной из самых
страшных трагедий турецкого ига,
на Шипке - вершине Славы Вели-
кого Подвига?.. Вся Болгария - нас-
колько небольшая по территории,
настолько великая по Истории - и
есть одно большое сердце!

26 февраля в Сливене состоялся
праздничный памятный музыкаль-
но-поэтический спектакль "140 лет
Свободы", организованный по ини-
циативе Союза русскоязычных пи-
сателей Болгарии и сливенской Ре-
гиональной библиотеки им.Саввы

Иванка Тополова-Топарева
В РОСИЮ ВЕРИМ МЫ ОПЯТЬ И ВНОВЬ...

Умом Россию не понять,
Аршином общим не измерить:
У ней особенная стать-
В Россию можно только верить.
Ф. Тютчев

Издревле русские нам братья и друзья.
Мы верили в Россию сердцем и умом.
Винить за дружбу и любовь нельзя -
И даже если ошибались - то вдвоем.

Сломили  иго - непроглядну ночь.
И ад фашизма нам пришлось пройти.
И только Русь одна, стремясь помочь,
Путь сердцем освещала, чтоб спасти!

Ошибки? Но безгрешен только Бог!
О справедливости и счастье возмечтав,
Мы жизнь свою всю ставили в залог,
Жестокость мира совестью поправ.

А нынче новые у нас друзья -
Но им на картах нас и не найти...
И подружиться с ними нам нельзя -
Им чужды наши мысли и пути.

А вы, "безгрешные", хотите суд
Над русскими, поставив им в вину,
Что выбран был когда-то "красный" путь...
Но цену дружбе вы забыли глубину:

Хотите вычеркнуть ее, как вся и всё,
Что было создано за сорок пять,
И повернуть насильно колесо
Истории болгарской круто вспять.

Рушите, плюйте! Я не вас сужу!
Я верю в братскую и чистую любовь.
Словами Тютчева я всем скажу:
В Россию верим мы опять и вновь!

Владимир  Красногорский
ЗА ДРУГИ СВОЯ
Поэма
/печатается в сокращении/

1

На протяжении пяти веков,
Болгария была в османском рабстве.
И чтобы сбросить цепь оков,
Она решила за Свободу драться.

В апреле от окраин до окраин

Ýñòàôåòà Ïàìÿòè

Зажглись повсюду очаги восстаний,
Но силы были не равны -
Османы до зубов вооружены.

Мстя за апрельское восстание,
Они народ подвергли истязанию,
Устроили ему кровавый ад:
Шли под топор и стар, и млад.

От этих зверств Европа возмутилась,
Ей стало жаль несчастную страну,
Но только Русь на действие решилась
И объявила Турции войну.

России воевать с ней не впервой,
И россияне поднялись стеной,
Взяв в руки сабли и штыки,
К Дунаю двинулись полки.

2

Век девятнадцатый. На огневые тропы
Ступала часто русская страна.
Наполеон, геройский Севастополь.
И вот - Русско-турецкая война.

Не ради славы, а по зову сердца
Шли в рати толпы россиян,
Спасти болгар - единоверцев
От зверств османских мусульман.

Из бедных сел российские крестьяне,
Из городов - рабочие, мещане и дворяне,
Сам Государь и с ним великие князья,
Шли воевать -"За други своя".

Медикаменты, а не сабли остры
Несли врачи и их медсестры,
Оставив свой уютный кров,
Даруя раненым и жизнь свою, и кровь.

Шли ветераны севастопольских годов.
Их опыт на войне всегда потребен.
И раненых лечить шел Пирогов,
Редуты возводить - Тотлебен.

Их всех сплотила братства сила,
Вдохнув возвышенный порыв.
В единство их объединила,
О распрях классовых забыв.

Наталья Недялкова, член СРПБ
БЕРЕГА
Отечество далекое мое
но все-таки невероятно близкое.
Среди морей и жизни бурных вод

всегда ты будешь самой доброй пристанью.

Но есть еще один родимый край
Земным, по праву, он зовется  раем  -
Моей Отчизны кровная сестра -
Благословенная, прекрасная Болгария.

Георги Драмбозов, член СБП
ПОСЛЕДНЯЯ ПЕСНЯ

…Солдатушки, бравы ребятушки,
 А где ваши жены?
"Солдатушки, бравы ребятушки"
(русская народная военная песня)

Хороший барабанщик с пальцами разбитыми
-
Он в памяти священной ударил барабан.
Нет у солдата дома и нет своей обители -
В редутах что у Плевни в ночи ее искал.

А где он след оставил, там из земли родился
Бесстрашный колокольчик - признательный
цветок,
И запевала звонкий, как велено, явился,
И песня загорелась в степи как огонек.

...Вы, солдатушки бравы, отцы где ваши бу-
дут? -
И конь восспоминаний понесся по степи...
Падет слеза последняя, и песня незабытая,
Глоток последний воздуха... И смерть стучит в
виски.

Эх, солдатушки бравы, а где же ваши жены -
Что нет верней на свете, печальней, краси-
вей? -
Иль в небе среди ночи и звезды не зажжёны,
А черный мрак по стенам ползет с двойною
силой?

Где, солдатушки бравы, где нынче ваши дети -
Идти они рожденные по сташному пути?
А на могилах братских построились соцветия
В ширенги, впившись в камень, и смерти воп-
реки.

Вы, солдатушки бравы, а матери где ваши,
Чтоб поклониться в землю за их святую
скорбь?...
Но лишь слеза последняя, и песня жизнью
ставшая,
Глоток последний воздуха... И за Свободу - в
бой!

Перевод: Наталия Ерменкова

Доброплодного - в лице ее талант-
ливого и самоотверженного дирек-
тора г-жи Росицы Петровой, при
поддержке Представительства Рос-
сотрудничества в Болгарии, Об-
щины г.Сливена и Государственно-
го театра кукол г.Сливена. И это-
му совместному Проекту не смог-
ла помешать даже сама Природа:
независимо от "оранжевого" и мес-
тами "красного кода" в Сливен
сквозь метель и вьюгу прорвалась
"русская творческая группа", а в
зале театра нас уже ждали много-
численные зрители - местная ин-
теллигенция: писатели, журналисты,
артисты, преподаватели ВУЗов,
учителя школ, представители рус-
ской диаспоры, молодежь, руковод-
ство города, депутаты сливенского
региона. Слова благодарности рус-
ским "братушкам", болгарским
ополченцам, всем освободителям
порабощенной страны прозвучали
из уст мэра общины Сливена Сте-
фана Радева, представителя Рос-
сотрудничества Кирилла Воронко-
ва, председателя СРПБ Наталии
Ерменковой. Все выступавшие под-
черкнули, что "эстафета Памяти"
должна и передается от дедов -
детям, от них - внукам, и в этом
Сила наших святых уз - Болгарии и
России.

Проникновенные поэтические
строки на болгарском языке, ко-
торые подарил слушателям актер
Христо Симеонов, до слез тронули

всех в зале. На русском языке зву-
чали стихи членов СРПБ Нико Сто-
янова, Натальи Недялковой, Ната-
лии Ерменковой, исполнивших свои
произведения об Освобождении
Болгарии, и Екатерины Шариповой,
которая прочла часть Поэмы поэ-
та Владимира Красногорского "За
други своя".

Особо следует отметить вклад
г-жи Р.Петровой, которая являет-
ся и режиссером данного музыка-
льно-поэтического спектакля, а сот-
рудничество Союза русскоязычных
писателей Болгарии с Библиотекой
им. Саввы Доброплодного может
стать примером истинной русско-

болгарской творческой дружбы!
Прекрасным сюрпризом для всех

стал буквально "свежевыпеченный",
вышедший два дня назад, поэти-
ческий сборник членов СРПБ "140
солнц Свободы", посвященный юби-
лейной дате Освобождения Болга-
рии. Это издание, а также книги
членов СРПБ, которые группа пи-
сателей привезла с собой, были
подарены сливенской библиотеке
и зрителям. В конце спектакля зал
заполнила прекрасная музыка:
песни группы "Любе" в исполнении
молодых, красивых, талантливых
певцов Ксении Гребень и Маломи-
ра Ингилизова.

Члены СРПБ и актер Х.Симеонов в Сливене
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Профессию бондаря, так же как
кузнеца и шорника, большинство
людей считают неактуальной. И зря
- бочки, сделанные как и сотни лет
назад, вручную, пользуются спро-
сом. Как выбрать нужную древеси-
ну и превратить ее в бочку, учат ли
в России профессии бондаря, чем
отличается дуб кавказский от фран-
цузского, "АиФ-Юг" рассказал бон-
дарь с многолетним стажем Влади-
мир Присяжнюк, начальник бондар-
ного производства крупного вино-
дельческого предприятия.

"Современная техника есть и в на-
шем деле, - говорит Владимир При-
сяжнюк.  - Во Франции я видел спе-
циальных роботов, которые прове-

Äóáîâûõ äåë ìàñòåð

Детский торакальный
хирург Дмитрий Стре-
льников уже полтора
десятка лет вытаскива-
ет из людей разные
предметы. В 20-й крас-
ноярской больнице, где
он работает, даже
сформировался небо-
льшой "нечаянный" му-
зей. Называется он так,
потому что все его
экспонаты попали
внутрь человека неча-
янно. Гвозди, солдати-
ки, шурупы, кнопки, на-
бор монет 20-го века,
жёваные пуговицы, ку-
кольные глаза - всё это
когда-то попало внутрь
детских организмов и
извлечено стараниями
хирургов. Доктор пере-
бирает странные
экспонаты своего му-
зея. Достаёт из кучи
предметов, рассыпаных
на столе черную моне-
ту. До извлечения она
провела в желудке
ребёнка несколько не-
дель. Представляете,
что произойдёт, если
туда же попадёт щелоч-
ная батарейка? А вот,
кстати, и они, всех сор-
тов: и "таблетки", и "ци-
линдры", - всё прошло
через пищевод. Чтобы
достать таковую приш-
лось делать большую
операцию двухлетнему
малышу, - с рассечени-
ем грудной клетки и пи-
щевода. Реабилитация
заняла несколько лет.
Но ребёнок смог сам
принимать пищу, а не
питаться через зонд
всю жизнь. Осталась в
кабинете врача и "звез-
да" коллекции -10-сан-
тиметровая отвёртка.
Человек ковырял ею в
зубах, и в один момент
она взяла и идеально
совместилась с пище-
водом. Неловкое дви-
жение, и вот она - ра-
бота для хирурга. По
словам врача, пробле-
ма вдыхания и глотания
существовала всегда.

Íå÷àÿííûé ìóçåé ïðåäìåòîâ, êîòîðûå
ãëîòàþò äåòè

Для многих увлечение
куклами осталась где-
то глубоко в детстве.
Однако взрослые до сих
верят в сказки, а не-
которые создают вол-
шебство своими рука-
ми. Елена Старыгина
несколько лет масте-
рит удивительных ку-
кол. С ее легкой руки
бездушные куски плас-
тика и материй прев-
ращаются в роскошных
императриц, принцесс,
дерзких пиратов, поч-
тенных баронов… Ка-
жется, что все эти пер-
сонажи  живые и в ско-
ром времени начнут
творить чудеса.

Совершенно неожи-
данно ей как-то вдруг
попались на глаза
куклы, совсем не похо-
жие на тех, что прода-
ются в магазине. И за-
роились вопросы: что,
как, где, откуда…

Ответы на эти воп-
росы пришлось искать
самой. Путь, стать ху-
дожником, у каждого
свой: кто-то заканчива-
ет вузы,кто-то учится у
мастеров, кто-то смот-
рит онлайн-уроки… Тут
главным является свое
собственное желание,
огромное терпение, ну
и, талант, наверное.

ряют качество готовой клепки. Но
ни одна машина не может почувст-
вовать аромат дуба". Процесс из-
готовления дубовой бочки мало то-
го что непростой, так еще и долгий.
Сначала выбирают древесину - из
тысячи кубометров лесных масси-
вов дуба, по словам Присяжнюка,
в дело в итоге пойдет максимум 200
- из-за высоких требований к ка-
честву сырья. "Дерево должно быть
в диаметре от 33 до 50 сантимет-
ров, то есть его возраст от 80 до
130 лет, - рассказывает мастер. -
По ГОСТу на одном сантиметре
должны располагаться не меньше
четырёх годовых колец". В дело идет
в основном комлевая часть  - от
полуметра до земли и до первых
сучьев. Ясное дело, дерево должно
быть чистым, здоровым, без гриб-
ков и прочих болезней. Из таких
бревен бензопилой готовят заготов-
ки длиной 1,16 метра. Затем их ко-
лют на гидроколуне на 2-4 части -
в зависимости от диаметра. Уже из
этих длинных чурбаков делают ос-
нову бочки - радиальные клепки.
После того как клепка готова, ее

отправляют на сушку. Заготовки для
винных бочек проходят через ес-
тественную сушку, которая длится
два года. Для коньячных - 50-60
дней в специальных сушильных ка-
мерах. После этого влажность клеп-
ки измеряют еще раз, и, если все
в норме, дают отлежаться неделю
- это снимает остаточное напряже-
ние и позволяет равномерно расп-
ределить влагу по всей древесине.
На специальных станках клепку об-
резают, строгают и фугуют. Только
после этого начинается сборка ос-
това бочки - клепку устанавливают
в специальную форму и набирают
по кругу, закрепляя металлически-
ми обручами. Уже готовую бочку об-
жигают с помощью дубовых дров -
от степени обжига зависит, кстати,
аромат выдерживаемого в ёмкости
напитка.  Затем бочку наполняют
водой, чтобы проверить на герме-
тичность. Может ли бондарь отли-
чить на вкус напиток, выдержанный
в сделанной им самим бочке, от та-
кого же, но выдержанного в другой
емкости? "Я, как ни странно, могу
это сделать, - говорит Владимир

Присяжнюк.  - Виноделы говорят,
что наш, кавказский дуб, придает
напитку фруктовое послевкусие,
поэтому сейчас наши бочки начи-
нают покупать даже те, кто раньше
пользовался только французскими".
Есть и другая причина выбора оте-
чественных бочек - они в два раза
дешевле французских, хотя древе-
сина только за год выросла в цене
с 15 тысяч рублей до 20 за кубо-
метр.

Просто в советское вре-
мя из животов извле-
кали предметы попро-
ще. Чаще всего о том,
что ребёнок проглотил
шарики из подшипни-
ков, родителей извещал
весёлый перестук этой
дроби о железный гор-
шок ребёнка. Сегодня
на место промыш-
ленных игрушек приш-
ли кристаллы Сваров-
ски, кольца, булавки,
цепочки и, конечно, иг-
рушки LEGO. Не так
давно доставили маль-
чика, который засунул
деталь себе в рот. Ба-
бушка пыталась её дос-
тать и, расцарапав всю
носоглотку ребёнку, заг-
нала запчасть так глу-
боко в носоглотку, что
она "спряталась" за
костями и стала труд-
ночитаемой даже на
рентгене. Ничего. Наш-
ли. Еще один случай
был, когда другая ста-
рушка угощала внука
жевательной резинкой
из своего рта, а малыш
потом ходил на горшок
золотыми коронками. И
смех и грех. "Бывает,
что за вечер могут при-
везти до 4 человек,
рассказывает хирург. -
Как иногда шутят кол-
леги: "Можно обогати-
ться"! Золотые украше-
ния занимают не пос-
леднее место в списке
проглоченных предме-
тов. Просто из нашего
музея их забирают хо-
зяева. А так, сами по-
нимаете: блестящее,

Êóêîëüíûõ äåë ìàñòåðèöà î òîíêîñòÿõ
èñêóññòâà

Страницу подготовила
Светлана  Тютюнджиева

Первая кукла вышла
смешной и нелепой.
Времени прошло уже не
мало, родилось больше
сотни кукол, но та, пер-
вая, которую она наз-
вала Поэт, до сих пор
живет у нее дома.

Ее куклы необыкно-
венны. Складывается
такое впечатление, что
они вот-вот оживут. К
тому же, их черты ли-
ца не просто застыв-
шие гримасы, а будто
они что-то говорят, чув-
ствуют… На вопрос -
как этого удается дос-
тичь, Елена отвечает:

- Я ловлю себя на
мысли, что постоянно
вглядываюсь в лица
людей, в их мимику,
осанку, чтобы потом
все то, что я увидела и
запомнила, реализовать
в своем проекте. Мне
нравятся "живые об-
разы". Исторические
куклы - мое последнее
увлечение. Сделано их
пока не много, но я пла-
нирую целую серию. К
сожалению, процесс
создания не скорый,
тем более, что прежде
чем приступить к рабо-
те, приходится перечит-
ывать о той или иной
эпохе, изучать историю
костюма. Ну а потом,
по завершении, и это
тоже один из приятных
моментов - я пишу сти-
хи к созданным мною
историческим образам.
Сейчас я готовлюсь к
ежегодной Междуна-
родной выставке, кото-
рая будет проходить в

Москве в марте и де-
лаю еще одну интерес-
ную тему - славянская
мифология. Вот уж где
поле деятельности без-
гранично.

По словам масте-
рицы, создание куклы,
удовольствие не из де-
шевых: дорогостоящий
пластик, натуральные
ткани и прочие аксес-
суары. Отсюда и высо-
кие цены на авторских
кукол. Порой у масте-
рицы доходят от 50 до
500 тысяч рублей.

На вопрос журналис-
та АиФ о современных
куклах, Елена говорит:

- Мы сами виноваты
в том, что дети играют
с невообразимыми
монстрами. Это мы,
взрослые, сеем в ма-
ленький разум какие-то
невероятные страшил-
ки. Жаль, что ушли вре-
мена, когда девочки иг-
рали с милыми пухлы-
ми пупсами. На смену
пупсам пришла холод-
ная Барби. И мы не мо-
жем запретить. Мы мо-
жем только воспитать.
Страшно представить,
что ребенок может
засыпать в обнимку не
с пушистым зайчишкой,
а с "Monster High". Ре-
бенок - отражение на-
шей взрослой души. И
пока есть мамы, кото-
рые шьют мишек и зай-
чиков, делают кукол и
кукольные домики, мы
можем быть спокойны,
что малыши вырастут
со сказкой в душе.

красивое, холодное
идеально для изучения".
"Вы когда-нибудь обра-
щали внимание, что в
колпачках шариковых
ручек производитель
делает дырочки? За-
думывались, зачем? -
хирург хитро улыбает-
ся. - Это для любите-
лей жевать колпачки,
на случай проглатыва-
ния. Дырки в колпачке
позволят дышать лиш-
нюю минуту, и помощь
подоспеет вовремя".

"Я летал так в Лесо-
сибирск, рейсом сани-
тарной авиации, - про-
должает Стрельников. -
Банальный случай: ма-
ма дала полуторагодо-
валому ребёнку поп-
корн, среди лопнувших
хлопьев нашлось целое
зерно кукурузы.
Малыш его вдохнул и
стал задыхаться. Мать
на такси бросилась в
больницу, тамошние
врачи успели интуби-
ровать ребёнка и по-
местили его в реанима-
цию. Вынуть зерно уда-
лось, но перерыв в
снабжении мозга кис-
лородом всё же ска-
зался на малыше… Ко-
го в этом винить?"

Видимо не зря про-
изводитель пишет "де-
тям до 3-х лет не да-
вать" и пульт,
обёрнутый полиэтиле-
ном, - это не признак
старческого маразма,
а страховка от глота-
ния кнопок и батаре-
ек!
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13.  НА ПОЛЬЗУ ОТЕЧЕСТВА

Владимир Винокуров*

В занятом русскими вой-
сками местечке Сан-Стефа-
но (пригород Константино-
поля) 3 марта 1878 г. был
заключен мирный договор
между Российской и Осман-
ской империями, завершив-
ший Русско-турецкую войну
1877-1878 годов. К тому вре-
мени в результате военных
действий Россия завоевала
почти всю европейскую
часть Османской империи.
Ведя безостановочное нас-
тупление, в январе 1878 го-
да русские войска прибли-
зились к стенам Константи-
нополя. Не имея сил для
сопротивления, турки приз-
нали свое поражение и
были вынуждены обратить-
ся к России с просьбой о
перемирии, что, по призна-
нию турецких участников пе-
реговоров, означало
"смертный приговор Турции".
Сан-Стефанский мир имел
огромное значение для ос-
вобождения балканских на-
родов от османского ига.

По Сан-Стефанскому дого-
вору усиливалось положение
России на Балканах. С этим
не могли примириться Ве-
ликобритания и Австро-Вен-
грия, потребовавшие созы-
ва конгресса для обсужде-
ния условий мира между
Россией и Турцией. По их
настоянию Берлинский кон-
гресс, открывшийся 21 ию-
ля 1878 г. с участием шести
держав (Англии, Франции,
Германии, Австро-Венгрии,
России и Турции), заменил
Сан-Стефанский договор
многосторонним соглашени-
ем, значительно менее
выгодным для России и Бол-
гарии. Западные державы
категорически возражали
против создания единого
Болгарского государства. В
итоге Южная Болгария ос-
талась под властью Турции.
Русским дипломатам удалось
добиться только того, что в
состав автономного Болгар-
ского княжества были
включены София и Варна.
Территория Сербии и Чер-
ногории была значительно
урезана. Конгресс подтвер-
дил право Австро-Венгрии
оккупировать Боснию и Гер-
цеговину. Англия выторгова-
ла себе право ввести войс-
ка на Кипр.

Оказавшаяся в тяжелом
положении Россия, которой
в случае неуступчивости уг-
рожала война с Англией,
вынуждена была отказаться
от плодов своих побед, пот-
ребовавших от нее стольких
жертв. В докладе царю гла-
ва русской делегации канц-
лер Александр Михайлович
Горчаков написал: "Берлин-
ский конгресс есть самая
черная страница в моей слу-
жебной карьере". Царь по-
метил: "И в моей тоже".

Неудача на Берлинском
конгрессе всецело припи-
сывалась промахам русской
дипломатии и лично князя

Ðóññêèé ðûöàðü Áàëêàí
Граф Игнатьев - один из главных авторов самой славной
страницы в болгарской истории

Горчакова. На всю Россию
прогремела негодующая
речь, произнесенная пред-
седателем Московского
славянского благотворитель-
ного комитета Иваном Сер-
геевичем Аксаковым в за-
седании, в котором он со
всей резкостью обрушился
на малодушие, по его мне-
нию, русской дипломатии,
растерявшей все добытое
русской кровью ("Русь-побе-
дительница, сама доброво-
льно разжаловавшая себя в
побежденные"). Оратора
возмущало, что "наглости За-
пада по отношению к Рос-
сии и вообще к Европе Вос-
точной нет ни предела, ни
меры".

Берлинский конгресс, не-
сомненно, не украсил дип-
ломатическую историю не
только России, но и за-

- русский государственный
деятель, русский посланник
в Пекине, посол в Констан-
тинополе, министр внутрен-
них дел, генерал от инфанте-
рии, генерал-адъютант. Сто-
ронник идей панславизма. Ро-
дился 29 января 1832 г. в
Санкт-Петербурге. Учился в
Пажеском корпусе, в 1849 г.
поступил в лейб-гвардии гу-
сарский Его Величества полк.
В 1851 г. окончил Николаев-
скую академию Генерально-
го штаба, в 1854 г. команди-
рован в распоряжение ко-
мандующего войсками в
Эстляндии генерал-адъютан-
та Федора Федоровича Бер-
га, в 1855 г. - обер-квартир-
мейстер Балтийского корпу-
са. Свою дипломатическую
карьеру Н.П. Игнатьев начал
с военной дипломатии: в 1856
г. он одним из первых в ис-
тории этой службы был наз-
начен военным агентом (ат-
таше) в Лондон. Его донесе-
ния содержали блестящий
анализ внешней политики Ве-
ликобритании в Персии и Ин-
дии, а также ценнейшую ин-
формацию о состоянии и пер-
спективах развития английс-
ких вооруженных сил.

В 1858 г. он был направ-
лен в Хиву и Бухару по ли-
нии Министерства иност-
ранных дел, где, обладая
уникальным личным даром

убеждения, удачно подписал
с местным эмиром договор,
ставящий Бухару в вассаль-
ное положение по отноше-
нии к России. Руководство
МИД и царское окружение
высоко оценили совершен-
но неожиданный тогда для
всех успех миссии Игнатье-
ва. В 1860 г. ему, всего лишь
28-летнему полковнику, по-
ручается войти в состав
франко-английской экспе-
диции в Китай с дипломати-
ческой миссией в качестве
российского представителя.
В действительности он не
только занимался сбором
военно-статистических све-
дений по Китаю, но и сыграл
роль посредника между им-
ператором, с одной стороны,
англичанами и французами
- с другой, проведя так тон-
ко и хитро переговоры со
сторонами, что удалось из-
бежать силового разреше-
ния противоречий. В резу-
льтате прошедших в тот же
период под руководством
Н.П. Игнатьева российско-
китайских переговоров к
России отошли освоенные
ею еще в XVII веке значите-
льные территории на Тихоо-
кеанском побережье.

Вскоре он назначается
сначала посланником, а за-
тем послом на ключевое тог-
да для российской диплома-
тии направление - в Турцию,
где проработал долгих 13
лет (1864-1877). России,
мыслит он, нужны проливы,
нужен, как когда-то князю
Олегу, "щит на вратах Ца-
рьграда"... Это человек ки-
пучей энергии, большого
дипломатического ума,
страстной убежденности в
своих целях. Он с ред-
костным упорством и тем-
пераментом пытался, нес-
мотря на сопротивление за-
падных держав, с одной сто-
роны, и министра иност-
ранных дел князя Горчако-
ва - с другой, обеспечить
полную самостоятельность
русской политики на Босфо-
ре, укрепить роль России
как крупной европейской
державы.

В основе балканской по-

литики России, по мнению
Игнатьева, должна стоять
задача создания на Балка-
нах национальных госу-
дарств, которые будут яв-
ляться надежной опорой Рос-
сии и средством давления
на Турцию. Федерация этих
государств под эгидой Рос-
сии, считал он, поможет ре-
шить в интересах последней
проблему проливов и прег-
радит путь экспансии за-
падных стран на Восток.
Поэтому Игнатьев выступал
за всемерную поддержку
Россией освободительных
стремлений христиан и объ-
единение их сил в борьбе с
османами. Но эта позиция
не находила понимания у
Горчакова, опасавшегося,
что слишком активная поли-
тика России вызовет созда-
ние против нее европейской
коалиции. Но и обострять от-
ношения с Игнатьевым он
тоже не хотел: к послу хо-
рошо относился император,
отец Игнатьева - Павел Ни-
колаевич Игнатьев - с 1872
г. был председателем Коми-
тета министров. Сам Игна-
тьев имел поддержку в пат-
риотических кругах, кроме
того, ему трудно было най-
ти замену.

Николай Павлович Игна-
тьев оставил интереснейшие
докладные записки, включа-
ющие ряд весьма поучи-
тельных мыслей и советов,
касающихся дипломатичес-
кой деятельности. Несмотря
на враждебное к нему отно-
шение многих высокопостав-
ленных лиц Игнатьеву пору-
чается подготовка Сан-Сте-
фанского мирного договора.
Этот договор был заключен
для России полностью на ус-
ловиях страны-победитель-
ницы. Но через год Николая
Павловича в разгар его дея-
тельности все же увольняют
с дипломатической службы,
а все выгодные России
пункты Сан-Стефанского до-
говора аннулируются.

Николай Павлович трудно
пережил устранение его от
дел и перевод в Министер-
ство государственного иму-
щества (1881) и затем - в
МВД (1882), где он прора-
ботал только год. Он так и
не смог оправиться от "шо-
ка торжествующей серости
и несправедливости". Завер-
шилась жизнь Николая Пав-
ловича в 76 лет, 3 июля 1908
года, в населенном пункте
Круподерницы Киевской гу-
бернии. (С сокращениями,
"Независимая газета".
Продолжение следует)

--------------------
*Автор - профессор Дипло-

матической академии МИД
России, доктор историчес-
ких наук

Граф Игнатьев, художник Бо-
рис Кустодиев

Подписание Сан-Стефанского договора

Болгария по Сан-Стефанскому мирному договору и то, что от
нее осталось после Берлинского конгресса

падных держав. Движимые
мелкими сиюминутными
расчетами и завистью к
блистательной победе рус-
ского оружия, правительст-
ва этих стран продлили ту-
рецкое владычество над нес-
колькими миллионами сла-
вян.

И все же плоды русской
победы были уничтожены
лишь отчасти. Заложив ос-
новы свободы братского
болгарского народа, Россия
вписала славную страницу в
свою историю. Русско-ту-
рецкая война 1877-1878 го-
дов вошла в общий контекст
эпохи Освобождения и ста-
ла ее достойным заверше-
нием.

Одним из главных авторов
этой страницы в истории
российской и болгарской
дипломатии был русский по-
сол в Константинополе граф
Николай Павлович Игнатьев,
который подписал Сан-Сте-
фанский договор вместе с
начальником дипломатичес-
кой канцелярии главноко-
мандующего русской армии
на Балканах и будущим пос-
лом Александром Иванови-
чем Нелидововым. С турец-
кой стороны договор подпи-
сали министр иностранных
дел Савфет-паша и посол в
Германии Саадуллах-паша.

Николай Павлович Игнатьев
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14. ВЗГЛЯД

Я понял, что я всю жизнь
был счастливым, и никогда
об этом не думал. Мне было
неинтересно об этом думать.
Я просто был и все. С са-
мого начала и всегда. Ду-
маете, у меня не было тра-
гедий?

Все было. Но вопреки,
через них, в обход, полз-
ком, под колючую проволо-
ку… Я попытался понять, как
же это во мне живет. Как
все время, всю жизнь быть
в этом удивительном состо-
янии, когда хочется летать?

Для того, чтобы куда-то
прорваться, необходимо
собрать команду. Это сам-
ые близкие люди, без ко-
торых ты пропадаешь. У ме-
ня такая история - я не мо-
гу ничего делать один, для
меня чем больше народу,
тем лучше. Мне нужна энер-
гия жизни вокруг, чтобы ме-
ня в нее втащило и потащи-
ло по камням.

Первое - те, кто с тобой
это делает. Второе - где ты
это делаешь. Когда я на-
чинаю какое-то дело, иног-
да год я как пчела кружусь,
пока не создам то самое
место, где хочу что-то сде-
лать. Бывает, в одно место
придешь - ходишь-ходишь, а
"не живет". Хоть ты в него
вложил труд и деньги, а "не
живет" и все. Бросаешь, де-
лаешь второе, третье, чет-
вертое, пока не поймаешь.

Самое главное, чему я
следовал всю жизнь - де-
лать только то, что люблю.
Никогда ни за какие калачи
не нужно делать то, что не
любишь.

Вот я пошел в цирк "Дю
Солей", терпел-терпел, хо-
рошее место, лучший в ми-
ре цирк, дальше уже неку-
да, потрясающие творчес-
кие люди, организовано все
великолепно. Не мое и все.

Полгода было замечатель-
но, пока мы все творили, по-
том все это превратилось в
маленький заводик, который
должен выдавать продукцию.
И что мне там делать?
Выдавать продукцию мне не-
интересно и поэтому я на-
чал мучиться, начал по вра-
чам ходить, у меня сразу -
депрессия и уже невозмож-
но ничего делать. Я пошел
просить отпустить меня. Мне
сказали: "Найди кого-то
вместо себя хорошего, ка-
чественного, и мы тебя от-
пустим". Я выбежал на ули-
цу, поймал такси, а там Юра
Медведев, а он работал на
Таганке раньше, замеча-
тельный актер, мечтал быть
клоуном.

Я говорю: "Юра, ты с зав-
трашнего дня работаешь в
цирке "Дю Солей" клоуном".
Юра говорит, что два дня
после этого не брал в так-
си с людей деньги - забы-
вал. А для меня спасение. И
он поехал с этим цирком на
15 лет с большой радостью
и мечтой, а я на свободу
вышел, гуляю. И тут как-то
Юра мне говорит: "Помоги,
Таганка приезжает на один
день, поработай, а я схожу
к друзьям" Я говорю: "Ну,
хорошо, Юра". Приехал в
цирк, подошел к своему зер-
калу, висит мой носик, от
носика во все стороны пау-
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тинка. Я его надеваю на себя,
и вдруг как мне схватит на зат-
ылке! Резиночка прикоснулась
к затылку и меня свело так,
что я не мог повернуться нес-
колько дней.

То есть я-то мозгами согла-
сен, а организм - ну просто
ни в какую. И я вот в этом
состоянии сыграл спектакль и
сказал: "Юра, я больше ни-
когда". Что-то уже накопилось
в организме, он не хочет бо-
льше никогда делать то, что
нужно, только то, что хочу, то,
что могу, от чего получаю удо-
вольствие, когда взахлеб, с
друзьями. Это такой закон.

- Не бери бутерброд боль-
ше, чем рот. Простое прави-
ло, я за ним очень слежу. Сил
у человека определенное ко-
личество. И только тогда ра-
достная игра этих сил созда-
ет счастливую атмосферу, ког-
да их избыток, когда их боль-
ше, чем нужно для того, чтобы
что-то сделать.

- Бери бочек ровно столь-
ко, чтобы ты их нес бегом,
вприпрыжку. Насвистывая.
И обнимая.

Вещь, вроде, простая, а сле-
дить за ней нужно, как часы.

Вот я сейчас делаю расписа-
ние на год, гастроли туда, гас-
троли сюда… Я знаю: больше
8 недель артист не выдержи-
вает. Больше 8 недель я ни-
когда не выступаю. Это пре-
дел. Хоть какой продюссер,
хоть какие миллионы. Девятая
неделя - спад, я и на своих
ребятах проверял, девятая
неделя - мы всегда отдыхаем.
Я никогда не работаю девя-
тую неделю и никогда не ра-
ботаю третий спектакль. Это
сейчас, а раньше не работал
четвертый. Три спектакля от-
работал - четвертый должен
быть выходной, потому что на
нем всегда будет спад. И ни-
когда ты не дашь то, что в те-
бе есть.

- Надо знать свои ритмы.
Рассчитать и сказать: эту не-
делю я ничего не делаю, тут я
готовлюсь. Я сейчас состав-
ляю расписание на год, очень
подробно. И вообще, очень
подробно всегда все обсуж-
даю.

- Как делать неприятное.
Ну, во-первых, у нас такой за-
кон, у нас вообще плохого не
говорят. Не приходится. Мы не
читаем газет, не смотрим те-
левизор, не обсуждаем всех.
Так вот. Надо поругать чело-
века за то, что он опоздал в
театр. За полчаса человек
должен прийти в театр. Зна-
чит, за полчаса изо всех гри-
мерных торчат люди и улыба-
ются. Потому что кто-то еще

не пришел. И вот идет чело-
век. И все говорят "Урааа-
аа!" Потому что у нас прави-
ло: он должен тортик. Опоз-
давший должен в следующий
раз принести тортик. И зна-
чит, каждое опоздание тако-
го человека - радость для
всех.

Есть же вещи не только ве-
селые, есть сложные и труд-
ные, например, деньги. Нужны
деньги, потому что без них
никак - ни спектакль сделать,
ни костюм сшить. Обяза-
тельный для меня закон (мо-
жет, он для кого еще приго-
дится): ни одна сторона не
должна перевесить.

Здесь - денежки, здесь -
творчество. Взвесил. Так, ес-
ли хочется натворить, но де-
нег нет - бесполезно. Хочет-
ся заработать денег без
творчества - пустота. Поэто-
му внимательно следить за
тем, чтобы эти весы никогда
в одну сторону не наклоня-
лись.

- Важный момент - во все
влюбляться, всему отдава-
ться на полную катушку.
Без любви, без увлеченнос-
ти, без удовольствия, бесша-

башности - ничего не полу-
чится. Нужно на всю катуш-
ку, как в рок-н-ролле, чтобы
улетела твоя партнерша под
самый потолок. Я думаю, что
это очень важный момент.
Нигде не экономьте. Расхо-
дуйте на все, что только
можно, без конца. Оно вер-
нется обратно.

- Как расставаться с лю-
дьми. Год прожил с челове-
ком. Хороший человек, счас-
тливый человек. Вполне по
крови. Ты его взял. А потом
раз - и оказался грустный.
Что это, что тогда делать? Это
серьезный вопрос. Если друг
- выхода нет. Приходится с
ним дальше возиться, вмес-
те грустить иногда, вместе
вытаскивать и так далее.

У меня закон во всех со-
обществах, где я нахожусь, -
циников и нытиков вон. Ни-
когда с этими людьми не
имейте дела. Заразительно
страшно, заражает тут же.
Ведь на чем строят счастье
счастливые и влюбленные?
На том, что они делают воз-
душные пузыри и какие-то пу-
шинки. И по ним надо проб-
раться на самые облака. Ког-
да какой-то циник скажет:
"Это же пушинки!", все, все
летит к чертовой бабушке.
Когда ко мне подошел нытик
какой-нибудь, я говорю: "Ой,
что-то живот заболел" - и
убегаю. Я пытаюсь с такими
людьми аккуратно. Я человек

ненасилия, для меня это не-
возможное.

У меня было много-много
событий в жизни, когда я,
придя к чему-то, говорил: все
не клеится. Все не так, выхо-
да нет, трагедия неизбежна.
И тебе нужно как-то из нее
по-человечески выйти. Или
бросить друзей, или расста-
ться с любимым и так далее.
Это страшное испытание для
любого человека. И надо най-
ти ту форму, при которой это
все по-человечески.

У меня было много людей,
кто со мной прошли большую
часть жизни. И я, расстав-
шись с ними, до сих пор их
люблю и вместе с ними. Мы
всегда встречаемся, вместе
чего-то делаем. Хотя посту-
пок этот был очень тяжелым.
То есть необходимо время от
времени говорить: если твое
предназначение залезло в ка-
кую-то клетку, тебе необхо-
димо из нее вылезти. И ты
начинаешь вместе со своими
близкими обсуждать, как из
нее вырваться.

И говоришь: "Давайте на
год попробуем, а вдруг по-
другому лучше?" И пытаешь-
ся.

- О неудачах. Я за Рай-
киным хвостиком много лет
ходил. На все его спектакли
приходил, пытался выска-
зать, что я думаю, он пытал-
ся даже спрашивать у меня.
Была у нас одна такая тема.
Я пришел к нему в задерган-
ном состоянии, потому что у
меня провалился спектакль.
"Все, не буду больше артис-
том, не хочу больше…"

А он сказал: "Дурак. Пото-
му что именно сейчас ты ста-
новишься артистом. Ты пони-
маешь, что это не так, то не
так. А теперь тебе хочется так
и так. Это твой урок жизни,
артистический. Вот сейчас в
тебе начинается артист".

- О праве смеяться над
кем-то и чем-то. Но самое
главное, что Райкин мне ска-
зал: "Ты имеешь право смея-
ться только над тем, за что
страдаешь больше, чем тот
человек". Что-то осмеивая в
другом человеке, ты должен
болеть за это больше, чем
тот человек. Это твоя помощь
ему. Только в этом случае ты
можешь использовать смех,
потому что это твоя помощь.

- Самое прекрасное, что
есть на свете - это мечтать
о чем-то новеньком. Фанта-
зирование - самая большая
моя профессия. Я считаю, что
я просто супер-профессио-
нал-фантазер. Очень много
людей ко мне приезжает,
чтобы научиться фантазиро-
вать. Потому что это потря-

сающая вещь.
Совершенно необязательно

доводить все до конца. К
счастью, к результату есть
очень много этапов. Вначале
фантазирование, потом соби-
рание команды, потом при-
готовление места, потом пла-
нирование. И самое интерес-
ное - неважно, на каком эта-
пе вы остановитесь. На лю-
бом этапе вы можете все
бросить и идти в другую сто-
рону. Потому что этот этап
уже есть. Фантазировать -
бесконечное счастье, соби-
рать друзей - бесконечное
счастье и каждый из этих
элементов - бесконечное
счастье.

Если вы будете думать "я
приду туда и вот наконец-то
у меня будет" - ничего не бу-
дет. Чтобы было, надо полу-
чить от всех элементов бес-
конечное удовольствие.

У меня одновременно 50
проектов. Взял себе за пра-
вило: делаешь 10 проектов,
9 проваливаются, один выиг-
рывает, ты всегда счастлив.
Это замечательный способ
быть всегда счастливым -
всегда запускать кучу проек-
тов, хоть один тебя обязате-
льно отблагодарит. Вот фор-
мула, по которой я очень-
очень много сделал.

- Учиться надо у детей,
они самые счастливые су-
щества на свете. Каким-то
путем они умудряются, не ду-
мая, делать каждый свой шаг
не просто так, а подпрыги-
вая.

Вот мы два дня тут (на фес-
тивале "Возраст счастья",
прим. редактора) провели с
Борей Гребенщиковым. У
нас есть организация "Ми-
ровая академия дураков".
Мы собрали всех самых су-
масшедших, бесшабашных,
безбашенных и они время
от времени собираются на
свои конгрессы. И для этих
конгрессов мы находим по-
вод.

Последний повод мы с ним
сочинили сейчас. Решили, что
мы немножечко запутались и
перестали насвистывать. По-
думайте, это очень непрос-
тая история. Чтобы быть
счастливым, надо насвисты-
вать. Не потому, что хочешь
быть счастливым, а потому
что счастливые люди насвис-
тывают.

- Собирай для дела толь-
ко тех, кого хочешь обнять.
Второй постулат. С теми, ко-
го не хочешь обнять, - ниче-
го не получится. Я всегда со-
бирал свои команды, с ко-
торыми делал фантастичес-
кие дела, только из тех, кого
хотел обнять.
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15. ПРАВОСЛАВИЕ

26 февраля, в понедель-
ник Второй седмицы Вели-
кого поста, Православная
Церковь празднует день па-
мяти свт. Серафима, архи-
епископа Богучарского. В
самый день праздника, по
благословению Святейшего
Патриарха Болгарского Не-
офита, Божественную литур-
гию Преждеосвященных Да-
ров в Никольском храме-
Подворье в Софии возгла-
вил митрополит Неврокоп-
ский Серафим в сослуже-
нии Главного секретаря Свя-
щенного Синода Болгарской
Православной Церкви епис-
копа Мелнишского Гераси-
ма, протосингела Софийс-
кой митрополии архиманд-
рита Василия (Савова), нас-
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тоятеля Подворья архиман-
дрита Филиппа (Васильце-
ва), ректора Софийской ду-
ховной семинарии архиман-
дрита Пахомия (Лозанова),
архимандрита Исаака (Боя-
джийского), настоятеля сто-
личного храма свв. равно-
апп. Кирилла и Мефодия (кв.
"Красное село") ставрофор-
ного священноэконома
Александра Георгиева, кли-
рика митрополичьего собо-
ра св. вмц. Недели (Кириа-
кии) священноэконома Ки-
рилла Попова, патриаршего
протодиакона Александра
Нешева, диакона Ивана
Иванова и клирика храма в
честь Казанской иконы Бо-
жией Матери г. Москвы ди-
акона Ильи Кокина.

За Божественной литурги-
ей молились профессор
Московской Духовной Акаде-
мии протоиерей Владислав
Цыпин, иеромонах Зотик (Га-
евский) и иерей Димитрий
Тухчиев.

На богослужении присут-
ствовали сотрудники рос-
сийского посольства в Бол-
гарии советник-посланник
М.А. Барилович и советник
посольства В.И. Гусев, стар-
ший звонарь Московского
Кремля и Храма Христа
Спасителя И.В. Коновалов.

Евангельское чтение проз-
вучало на болгарском язы-
ке.

После сугубой ектении
митрополит Серафим вознес
молитву о мире на Украине.

Славление Святителю Се-
рафиму, архиепископу Богу-
чарскому было совершено
после отпуста Божественной
Литургии.

После окончания богослу-
жения со словом приветст-
вия к архипастырям Бол-
гарской Православной Цер-
кви обратился архимандрит
Филипп. Настоятель Нико-
льского храма-Подворья
просил передать слова сер-
дечной благодарности Свя-
тейшему Патриарху Неофи-
ту за Его благословение
возглавить иерархам Бол-
гарской Православной Цер-
кви Божественную литургию

в День памяти святителя
Серафима, архиепископа
Богучарского.

На память о совместном
богослужении архимандрит
Филипп преподнес митропо-
литу Серафиму резной об-
раз святителя Климента, ар-
хиепископа Охридского.

Святейшим Патриархам
Московскому и всея Руси
Кириллу и Болгарскому Не-
офиту, болгарскому и русс-
кому народам и всем при-
сутствующим в храме было
провозглашено многолетие.

Затем в крипте Никольс-
кого храма-Подворья моле-
бен у мощей Свт. Серафи-
ма возглавил митрополит
Неврокопский Серафим в
сослужении епископа Мел-
нишского Герасима, насто-
ятеля Никольского храма-
Подворья архимандрита Фи-
липпа и духовенства Софий-
ских храмов.

По окончании молебна
Высокопреосвященнейший
Владыка освятил новонапи-
санный образ святителя Се-
рафима в серебряном окла-
де, который в тот же день
был установлен над гробни-
цей святого.

В течение всего дня в
крипте Никольского храма-
Подворья совершались мо-
лебны святителю Серафиму
и помазание освященным
елеем от мощей святого.

В день памяти Свт.
Серафима, архиепис-
копа Богучарского в
Софии состоялась пре-
зентация книги Святей-
шего Патриарха Мос-
ковского и всея Руси
Кирилла "Мысли на
всякий день года" на
болгарском языке, со-
общил сайт Подворья в
болгарской столице
podvorie-sofia.bg.

Открывая презента-
цию в Российском ку-
льтурно-информацион-
но центре в Софии, ар-
химандрит Филипп
поздравил всех присут-
ствующих с Днем па-
мяти Свт. Серафима,
архиепископа Богучар-
ского канонизация ко-
торого состоялась два
года назад. Также нас-
тоятель рассказал о
программе предстоя-
щего визита Святейше-
го Патриарха Москов-
ского и всея Руси Ки-
рилла в Болгарию и об
инициативе протоиерея
Иоанна Карамихалева
издать к этому визиту
перевод книги Святей-
шего Владыки на бол-
гарский язык.

Архимандрит Филипп
подчеркнул, что тираж
книги будет безвоз-
мездно передан в Свя-
щенный Синод, митро-
полиям и приходам
Болгарской Православ-
ной Церкви в преддве-
рии визита Патриарха
Кирилла в Болгарию
для того, чтобы озна-
комить болгарское об-
щество с проповедни-
ческим творчеством

26 февраля 1950 года отошел
ко Господу замечательный
пастырь и подвижник, борец
за чистоту Православной
веры архиепископ Богучарс-
кий Серафим (Соболев).
Рождённый и воспитанный в
России, он нашёл место сво-
его последнего упокоения в
Болгарии, где служил с 1921
года. Как богослов он извес-
тен своей непримиримой по-
зицией по отношению к эку-
менизму, модернизму и софи-
ологической ереси прот. Сер-
гия Булгакова. При этом сами
болгары гораздо больше зна-
ют "дедушку Владыку Сера-
фима" не как богослова, а как
подвижника благочестия и
святого, которому Господь да-
ровал изобильную благодать
чудотворений. Школьники и
студенты приходят к раке "де-
душки" в Никольский собор
Софии, чтобы испросить хо-
рошей оценки на экзамене;
больные раком - с просьбой об
исцелении; печальные и скор-
бящие - с надеждой на утеше-
ние. Перед смертью батюшка
Серафим оставил послание лю-
дям: "Приходите ко мне на мо-
гилу, и я вам помогу".

Â ÐÊÈÖ ïðîøëà ïðåçåíòàöèÿ êíèãè è
êîíöåðò Ñèíîäàëüíîãî õîðà

25 февраля в Российском культурно-инфор-
мационном центре состоялась Международная
научно-богословская конференция, посвященная
140-летию Освобождения Болгарии от османс-
кого ига, сообщил сайт Подворья в Софии
podvorie-sofia.bg.

Открывая конференцию, архимандрит Филипп
отметил, что конференция проходит в рамках
юбилейных торжеств, приуроченных к 140-ле-
тию Русско-Турецкой Освободительной войны
при поддержке Министерства культуры Россий-
ской Федерации и под патронатом Посольства
Российской Федерации в Болгарии. Затем ар-
химандрит Филипп зачитал приветствие минис-
тра культуры Российской Федерации В.Р. Ме-
динского.

Приветствие Чрезвычайного и Полномочного
Посла Российской Федерации А.А. Макарова за-
читал атташе посольства О.А. Акимкин.

Также в адрес участников конференции посту-
пило приветствие Чрезвычайного и Полномочно-
го Посла Республики Беларусь В.А. Воронкова.

Со словом приветствия к участникам конфе-
ренции обратились руководитель Представите-
льства Россотрудничества, директор Российс-
кого культурно-информационного центра Павел
Журавлев и председатель общества друзей Рос-
сии имени Св. блгв. князя Александра Невского
Любомир Коларов.

Приветствие Болгарской Православной Церк-
ви огласил Главный секретарь Священного Си-
нода епископ Мелнишский Герасим.

Далее участники конференции представили
свои доклады.

Ìåæäóíàðîäíàÿ êîíôåðåíöèÿ,
ïîñâÿùåííàÿ 140-ëåòèþ
Îñâîáîæäåíèÿ Áîëãàðèè

Святейшего Патриарха.
Также архимандрит

Филипп поделился пла-
нами издать по итогам
визита совместно с
Форумом "Болгария-
Россия" книгу-альбом,
посвященную визиту
Патриарха Кирилла в
Болгарскую Правос-
лавную Церковь с фо-
тографиями, пропове-
дями Святейших Патри-
архов, которые будут
произнесены в ходе
пребывания Предстоя-
теля Русской правос-
лавной Церкви в Бол-
гарии.

Затем с приветст-
венным словом высту-
пил Чрезвычайный и
Полномочный посол
Российской Федерации
в Болгарии А.А. Мака-
ров. Анатолий Анато-
льевич подчеркнул, что
ему особенно приятно,
что презентации этой
книги проходит в пред-

верии общего праздни-
ка для Болгарии и Рос-
сии - 140-летия Осво-
бождения Болгарии от
Османского ига.

Автор перевода про-
тоиерей Иоанн Кара-
михалев рассказал
присутствующим о пре-
дистории написания
книги Святейшего Пат-
риарха, о содержании
представляемой книги,
а также о проповедни-
ческом даре Святейше-
го Патриарха Кирилла.

На презентации при-
сутствовали Главный
секретарь Священного
Синода Болгарской
Православной Церкви
епископ Мелнишский
Герасим, Апостольский
нунций в Болгарии ар-
хиепископ Ансельмо
Гвидо Пекорари, за-
меститель ректора Се-
минарии иеромонах
Мелетий (Спасов), свя-
щенноэконом Ангел Ан-

гелов, секретарь Пред-
ставительства Русской
Православной Церкви
в Софии иеромонах Зо-
тик (Гаевский), главный
регент Патриаршего
собора Св. блгв. кня-
зя Александра Невско-
го доцент Д. Димитров
и клирики Софийской
митрополии.

Также среди присут-
ствующих светских лиц
были бывший слу-
жебный премьер-ми-
нистр проф. Георгий
Близнашки, советник
посольства Российской
Федерации в Болгарии
В.И. Гусев, Руководи-
тель представительства
Россотрудничества в
Болгарии П.В. Журав-
лев, председатель об-
щественного Форума
"Болгария-Россия", из-
датель газет "Русия
днес - Россия сегодня"
и "Земя" Светлана Ша-
ренкова и многочис-
ленные гости.

В завершении вечера
состоялся концерт Си-
нодального хора Мос-
ковского Патриархата
под управлением Алек-
сея А. Пузакова, при-
бывшего в Болгарию
для участия в визите в
пределах Болгарской
Православной Церкви
Святейшего Патриарха
Московского и всея Ру-
си Кирилла.

Страницу подготовила
Ольга Гурская
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Кроссворд

Страницу подготовила Светлана  Тютюнджиева

По горизонтали: 1. Единица измерения моро-
за и водки. 6. Родина оперы, тарантеллы и спа-
гетти. 9. Первый лёгкий день недели. 10. Гнету-
щая скука. 11. Не волк, в лес не убежит. 12.
Подводный взрывной снаряд. 15. Большое стадо
овец. 18. Настольная игра с дамкой. 21. Самый
уживчивый из темпераментов. 22. Музколлек-
тив, где по две проказницы Мартышки, по два
Осла, Козла и косолапых Мишки. 23. Смешная
история. 24. Вогнутое зеркало - отражатель све-
та. 25. Вторичная трава. 28. Учитель Страдива-
ри. 31. Обмен денег на вещь. 34. Получил наг-
раду в состязании. 35. Тропическое растение,
плоды которого используют как пряность. 36.
Устный смешной рассказ. 37. Неуклюжий чело-
век, увалень. 38. Максимум дров, который мо-
жет унести человек в руках.

По вертикали: 2. Научный насморк. 3. Чело-
век, дающий свою кровь для переливания. 4.
Ученье …, а не ученье - тьма. 5. Шёлковая или
шерстяная ткань. 6. Бывает чёрная, красная,
дешёвая и дорогая. 7. Закрепитель духов. 8.
Река в начале пути. 13. Хлебец-полумесяц. 14.
Только он носит фиолетовую сутану. 15. Хими-
ческий элемент, мягкий ковкий серебристо-белый

ОТВЕТЫ НА КРОССВОРД:

По горизонтали: 1. Градус. 6. Италия. 9. Вторник. 10. Уныние.
11. Работа. 12. Торпеда. 15. Отара. 18. Шашки. 21. Сангвиник. 22.
Октет. 23. Умора. 24. Рефлектор. 25. Отава. 28. Амати. 31. Покуп-
ка. 34. Призёр. 35. Ваниль. 36. Анекдот. 37. Пентюх. 38. Охапка.

По вертикали: 2. Ринит. 3. Донор. 4. Свет. 5. Креп. 6. Икра. 7.
Амбра. 8. Исток. 13. Рогалик. 14. Епископ. 15. Олово. 16. Астма.
17. Астра. 18. Шкура. 19. Шпора. 20. Иваси. 26. Турне. 27. Визит.
29. Манна. 30. Тальк. 31. Прах. 32. Утка. 33. Авто.

металл. 16. Болезнь - приступы удушья. 17. Садо-
вое декоративное растение. 18. Делимое неубитого
медведя. 19. Особая примета на сапоге всадника.
20. Селёдка приморья. 26. Путешествие по круго-
вому маршруту. 27. Официальное посещение. 29.
Пища небесная. 30. Детская присыпка. 31. Остан-
ки от тела. 32. Ложный слух в жёлтой прессе. 33.
Рысак в гараже.

ÏÐÎÃÐÀÌÌÀ ÐÊÈÖ

2 марта (пятница)
18:30 Малый зал - Посвя-

щается 140-летию освобожде-
ния Болгарии - ПРЕМЬЕРА - сбор-
ник документальных фильмов (72
мин.)

3 марта (суббота)
11:00 Малый зал - Встреча

выпускников Суворовского и На-
химовского военных училищ

11:00 Библиотека - Суббот-
ние чтения на русском языке:
"Самарское знамя" историчес-
кая повесть о подвиге полков-
ника Калитина

17:00 Большой зал - Торжес-
твенное мероприятие, посвя-
щенное 140-летию Освобожде-
ния Болгарии от Османского ига

5 марта (понедельник)
18:30 Мраморный зал - Кон-

церт камерного оркестра "Клас-
сика"

19:00 Конференц-зал - Се-
минар Молодежной организации
"МОДИКО" на тему: "140 лет Ос-
вобождения Болгарии от Осман-
ского ига"

6 марта (вторник)
18:00 Мраморный зал - За-

седание болгаро-российского
Клуба "Чайка. Открытие детс-
кой выставки "Символы Болгар-
ской индентичности".

18:30 Малый зал - Посвя-
щается 140-летию освобожде-
ния Болгарии - ПРЕМЬЕРА - "Ос-
вободителят на България" ху-
дожественно-документальный
фильм, реж.: И. Красимиров

7 марта (среда)
15:00 Большой зал - Весен-

няя встреча Союза летчиков-
ветеранов гражданской авиации
РБ, посвященная 140-летию
Освобождения Болгарии

18:30 Малый зал - Х/ф "При-
ходи на меня посмотреть" - реж.:
М.Агранович, О.Янковский, в ро-
лях: Е.Васильева, И.Купченко,
О.Янковский, 2000, 101 мин.

8 марта (четверг)
11:00 Большой зал - Спек-

такль Арт-театра "Принцесса и
свинопас"

18:30 Малый зал - Х/ф "Кра-
сота требует…" реж.: А.Гусев, в
ролях: С.Бондаренко, К.Разумов-
ская, К.Собчак - музыкальная
комедия, 104 мин. 2008

Женщины могут научиться
всему: зарабатывать деньги,
водить машину, растить де-
тей, строить дома и сажать
деревья...

Для всего этого нужно
лишь одно - неудачно выйти
замуж!

☺☺☺

Существуют 2 причины по
которым может тормозить
компьютер:

1. Вирус. 2. Антивирус
☺☺☺

Проходила инвентариза-
ция. На вопрос секретарши:
"Сколько у нас в офисе чай-
ников? "

 "Пятьдесят шесть! И трое
более-менее соображаю-
щих", - машинально ответил
сисадмин.

☺☺☺

Звонок по телефону:
- Вася, привет, давно те-

бя не слышал! Как тебе
жизнь после свадьбы?

- Я никогда не был так
счастлив!

- Она что, рядом?
- Я очень доволен!
- Держись, братан...

☺☺☺

Разговор с вахтером жен-
ского общежития:

- А вам кого, молодой че-
ловек?

- А кого вы мне пореко-
мендуете?

☺☺☺

Идут испытания нового ле-
карства. Пациенты поделены
на две группы - опытную и
контрольную. Один из паци-
ентов заходит к врачу:

- Доктор, почему вы за-
менили мой препарат?

Доктор (очень осторожно):
 - А что заставляет вас ду-

мать, что я его заменил?
- Понимаете, раньше, ког-

да я кидал эти таблетки в
унитаз, они плавали, а те-
перь вдруг стали тонуть.

☺☺☺

Получив перерасчет элек-
троэнергии за 3 месяца про-
фессор математики передал
его в качестве задания сво-
им аспирантам. Уже на сле-
дующий день молодые спе-
циалисты установили, что
данная система нелинейных
уравнений не имеет реше-
ний в области действи-
тельных чисел.

☺☺☺

Зима. Горнолыжная трас-
са. На склоне лыжник в пол-

Анекдоты

ной экипировке:очки, шлем,
модный костюм. Несется со
склона и подпрыгнув на трам-
плине падает кубарем и вре-
зается в дерево. Встает: пал-
ки погнуты, лыжи поломаны,
костюм в клочья, очки раз-
биты, все лицо в крови и не
хватает зубов.Отряхивается,
подымает взгляд обратно на
вершину спуска и говорит:
"Блин! Все равно лучше чем
на работе!"

☺☺☺

Должна быть в женщине
какая-то загадка. Скажем,
проснулся утром. Смот-
ришь... Кто такая?!

☺☺☺

- Ну, дочери мои люби-
мые, что привезти вам из
стран заморских?

- Зашибись! То есть мы не
едем?

В пост многие продукты запрещены, потому приходится
выкручиваться и готовить традиционные щи, борщи и рас-
сольники в вегетарианском варианте. Но можно порадо-
вать близких и новыми рецептами первых блюд. Постный
вариант супа не уступает по всем характеристикам мяс-
ному, если правильно его приготовить.

Постный суп с гречкой и грибами
Продукты: грибы - 150 грамм, гречневая крупа - 3/4

стакана, картофель - 2 штуки, морковь - 1 штука, лук
репчатый - 1 штука, соль, перец - 1 чайная ложка, расти-
тельное масло - 2 столовых ложки
Приготовление: Прогрейте в сковородке гречку. На рас-

тительном масле в другой сковороде обжарьте нарезанный
лук и натёртую на тёрке морковь. Добавьте через 2 ми-
нуты к ним шампиньоны. Обжаривайте ещё в течение 5
минут на медленном огне.

В кастрюлю налейте воды, положите в неё гречку и
нарезанный картофель, доведите до кипения, снимите пенку
и добавьте овощи, соль и специи. Варите ещё в течение 5
минут. Снимите с огня и накройте полотенцем. Дайте супу
настояться. Подавайте со свежей зеленью.

Шоколад своими руками
Пожалуй, нет такого ре-

бенка на свете, который
отказался бы полакоми-
ться шоколадом! Безус-
ловный фаворит детишек
всех возрастов… К сожа-
лению, на прилавках на-
ших магазинов сложно
отыскать действительно
качественный и безв-
редный для здоровья мал-
ыша продукт. Внуши-
тельный список различных добавок в составе, честно
говоря, вызывает опасения.
Продукты: какао-порошок 100 г., сливки 50 мл., сахар-

ная пудра 2 ст. л., сливочное масло 50 г., По вкусу:
ванильный сахар, изюм, грецкие орехи, корица.
Приготовление: Подогрейте на слабом огне сливки (15-

20%-й жирности), не доводя до кипения. Растворите в
них сахарную пудру и ванильный сахар.

Добавьте сливочное масло и корицу. Небольшими пор-
циями, чтобы не допустить образования комочков, влей-
те полученную смесь в емкость с какао-порошком.

Прогрейте массу на водяной бане. На этом этапе мож-
но добавить изюм и орехи. Распределите шоколад по
формам, поместите в холодильник для застывания.

Приятного аппетита!
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17. TV

Пятница, 2 марта  (болгарское время)

Воскресенье, 4 марта

Пятница, 2 марта (московское время)

Воскресенье, 4 марта

05.00 Новости 05.10 "Гении и злодеи" (12+) 05.35 Ирина Купчен-
ко, Александр Збруев в фильме "Одинокая женщина желает поз-
накомиться" 07.05 "Играй, гармонь любимая!" 07.45 "Смешарики.
Новые приключения" 07.55 "Умницы и умники" (12+) 08.40 "Слово
пастыря" 09.00 Новости (с субтитрами) 09.20 Премьера. К юбилею
Вячеслава Зайцева. "Слава и одиночество" (12+) 10.20 Премьера.
К юбилею Вячеслава Зайцева. Праздничное шоу 11.00 Новости (с
субтитрами) 11.15 Премьера. К юбилею Вячеслава Зайцева. Праз-
дничное шоу. Продолжение 12.10 Вахтанг Кикабидзе, Фрунзик
Мкртчян в комедии "Мимино" (12+) 14.00 Новости (с субтитрами)
14.15 Концерт, посвященный 75-летию Муслима Магомаева 15.55
"Муслим Магомаев. Нет солнца без тебя..." (16+) 17.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 17.10 Комедия Леонида Гайдая "Операция
"Ы" и другие приключения Шурика" 18.55 "Сегодня вечером" (16+)
20.00 "Время" 20.20 "Сегодня вечером" (16+) 21.50 "Муслим Маго-
маев. "Ты моя мелодия" 23.35 Фильм "Овечка Долли была злая и
рано умерла" (12+) 01.35 Михаил Глузский, Евгений Киндинов, Олег
Даль, Лариса Удовиченко, Любовь Полищук, Игорь Дмитриев в
фильме "Золотая мина" (12+) 03.50 "Модный приговор"

05.00 Новости 05.10 Евгений Урбанский, Нина Дробышева в
фильме Григория Чухрая "Чистое небо" (12+) 07.00 "Маршалы
Победы" 09.00 Новости (с субтитрами) 09.15 Премьера. "Чёрные
бушлаты". Многосерийный фильм (16+) 11.00 Новости (с суб-
титрами) 11.15 Премьера. "Чёрные бушлаты". Многосерийный
фильм. Продолжение (16+) 13.00 Фильм "Двадцать восемь пан-
филовцев" (12+) 15.15 Концерт, посвящённый фильму "Офи-
церы" в Государственном Кремлевском Дворце 17.00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 17.15 Концерт, посвящённый фи-
льму "Офицеры" в Государственном Кремлевском Дворце 18.15
Легендарное кино в цвете. "Офицеры" 20.00 "Время" 20.30 Пре-
мьера. Кирилл Плетнев в фильме "Три дня до весны" (12+)
22.00 Премьера. Фильм Валдиса Пельша "Полярное братство"
(12+) 23.55 Фильм "Единичка" (12+) 01.40 Пётр Вельяминов,
Донатас Банионис в фильме "Командир счастливой "Щуки"
(12+) 03.15 Марина Ладынина, Евгений Самойлов в фильме
Ивана Пырьева "В шесть часов вечера после войны" (12+)

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 5 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 4 с 16.10 Т/с "Котовский", 7 с 17.05
Т/с "Котовский", 8 с 18.00 Новости 18.15 Сквозной
эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквозной эфир.
Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной эфир. Live 21.00
Новости 21.15 Сквозной эфир. Live 22.00 Новые
итоги. Live 23.00 Т/с "Чкалов", 1 с 00.00 Т/с "Чка-
лов", 2 с 01.05 "Особое мнение" 02.40 Сквозной
эфир 03.00 "Тайм-код" с Владимиром Ленским 03.30
Сквозной эфир 04.50 Сквозной эфир. Гость

05.00 Сквозной эфир. Гость 05.20 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 6 с
10.00 Новые итоги 11.15 Х/ф "Репетитор" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 1 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 5 с 16.05 Т/с "Чкалов", 1 с 17.05 Т/с
"Чкалов", 2 с 18.05 Сквозной эфир. Гость 18.30
Сквозной эфир. Гость 21.25 "Тайм-код" с Влади-
миром Ленским 22.00 Израиль за неделю 23.00
Т/с "Чкалов", 3 с 00.00 Т/с "Чкалов", 4 с 01.00
"Особое мнение" 02.40 Лиза из Сохо 03.10 Т/с
"Главные роли", 1 с 04.00 Т/с "Главные роли", 2 с
04.50 Т/с "Главные роли", 3 с

05.40 Т/с "Главные роли", 4 с 06.30 Т/с "Главные
роли", 5 с 07.20 Т/с "Главные роли", 6 с 08.15
Мультфильмы 09.05 Т/с "Громовы", 7 с 10.00 Из-
раиль за неделю 11.30 Х/ф "Женский день" 13.00
Шоб я так ел 13.55 Х/ф "Веселое сновидение,
или Смех сквозь слезы", 2 с 15.10 Т/с "Парфю-
мерша", 6 с 16.05 Т/с "Чкалов", 3 с 18.05 Сквоз-
ной эфир. Гость 22.00 Намедни в караоке 22.30
Т/с "Чкалов", 5 с 23.30 Т/с "Чкалов", 6 с 00.30
Лиза из Сохо 01.00 "Особое мнение" 02.30 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 03.25 Т/с "Парфюмерша", 2
с

RTVI

05.00 Новости 05.10 "Гении и злодеи" (12+) 05.35 Олег Бо-
рисов в комедии "За двумя зайцами" 06.55 "Смешарики.
ПИН-код" 07.10 "Часовой" (12+) 07.40 "Здоровье" (16+) 08.40
"Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 09.00 Новости (с
субтитрами) 09.25 Премьера. "В гости по утрам" с Марией
Шукшиной 10.20 Премьера. "Дорогая переДача" 11.00 Но-
вости (с субтитрами) 11.15 "Теория заговора" (16+) 12.15
"Ералаш" 12.35 Кино в цвете. "Берегись автомобиля" 14.20
Премьера. Юбилейный концерт Тамары Гвердцители 16.45
Комедия Леонида Гайдая "Операция "Ы" и другие приключе-
ния Шурика" 18.30 "Лучше всех!" 20.00 Воскресное "Время".
Информационно-аналитическая программа 21.30 "Что? Где?
Когда?" Весенняя серия игр 22.40 Премьера. Евгений Миро-
нов в фильме "Норвег" (12+) 00.35 Ирина Купченко, Олег
Янковский в фильме "Поворот" (12+) 02.15 Леонид Куравлёв,
Наталья Варлей в фильме "Вий" (16+) 03.30 "Модный приго-
вор"

1 КАНАЛ

Суббота, 3 мартаСуббота, 3 марта

Воскресенье, 4 марта

05.00 Утро России 08.55 О самом главном 10.00 Вес-

ти 10.40 Вести. Местное время 11.00 Судьба человека

с Борисом Корчевниковым 12.00 60 минут 13.00 Вести

13.40 Вести. Местное время 13.55 Пятое измерение

14.25 Крутые берега 16.00 Вести 16.40 Вести. Местное

время 17.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.00 60

минут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время

20.00 Петросян-шоу 22.05 Любовь и Роман. Х/ф 23.40

Белая студия. Константин Лавроненко 00.20 Проверка

на дорогах. Х/ф 01.55 Клинч. Х/ф 03.25 Андрей Мала-

хов. Прямой эфир 04.30 Пятое измерение

05.00 Фродя. Х/ф 07.00 Вести. Местное вре-
мя 07.20 Фродя. Х/ф. Продолжение 08.40 Жив-
ые истории 09.20 Пятеро на одного 10.00 Вес-
ти 10.20 Вести. Местное время 10.40 Обык-
новенный концерт с Эдуардом Эфировым 11.05
Юмор! Юмор!! Юмор!!! 13.05 Моя любовь -
Россия! 13.30 Искатели 14.20 Линия жизни.
Алексей Кравченко 15.15 Дело Румянцева. Х/
ф 17.05 Привет, Андрей! 19.00 Вести в суббо-
ту 20.00 Злоумышленница. Х/ф 23.30 Роман-
тика романса 00.25 Чужие письма. Х/ф 02.00
Шесть соток счастья. Х/ф 03.35 Линия жизни.
Алексей Кравченко 04.30 Обыкновенный кон-
церт с Эдуардом Эфировым

05.00 Злоумышленница. Х/ф 08.15 Сам себе
режиссер 08.55 Смехопанорама Евгения Пет-
росяна 09.20 Вести-Москва 10.00 Вести 10.20
Утренняя почта 10.50 Смеяться разрешается
13.10 Когда все дома с Тимуром Кизяковым
13.55 Больше, чем любовь 14.40 Пешком...
Ереван творческий 15.10 Легенды кино. Мар-
лон Брандо 15.40 Предлагаю руку и сердце.
Х/ф 17.20 Большая опера 19.00 Вести недели
21.00 Воскресный вечер с Владимиром Соло-
вьевым 23.25 Дежурный по стране 00.10 Ве-
сомое чувство. Х/ф 01.40 Смеяться разреша-
ется 03.45 Больше, чем любовь 04.30 Пеш-
ком... Ереван творческий

Суббота, 3 марта

Пятница, 2 марта (болгарское время)RTR

Понедельник, 5 марта

Вторник, 6 марта

Среда, 7 марта

Четверг, 8 марта

Понедельник, 5 марта

Среда, 7 марта

Четверг, 8 марта

Понедельник, 5 марта

Вторник, 6 марта

Среда, 7 марта

Четверг, 8 марта

05.00 Телеканал "Доброе утро" 07.05 Выборы-2018 08.00
Новости 08.15 "Контрольная закупка" 08.45 "Жить здорово!"
(16+) 09.45 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитрами)
11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитрами)
14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женское"
(16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На самом
деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время" 20.30
Премьера. Игорь Петренко, Дмитрий Ульянов в многосе-
рийном фильме "Спящие 2" (16+) 22.20 "Вечерний Ургант"
(16+) 22.55 "Познер" (16+) 23.55 Светлана Ходченкова, Ека-
терина Вилкова, Ольга Кузьмина в комедии "Однокласс-
ницы" (16+) 01.15 "Время покажет" (16+) 02.55 "Спящие 2".
Многосерийный фильм (16+) 04.00 Новости 04.05 "Спящие 2".
Продолжение (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 07.05 Выборы-2018 08.00
Новости 08.15 "Контрольная закупка" 08.45 "Жить здорово!"
(16+) 09.45 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитра-
ми) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На
самом деле" (16+) 18.50 "Пусть говорят" (16+) 20.00 "Время"
20.35 Премьера. Игорь Петренко, Дмитрий Ульянов в мно-
госерийном фильме "Спящие 2" (16+) 22.10 "Вечерний Ур-
гант" (16+) 22.55 Екатерина Климова, Равшана Куркова, Ека-
терина Волкова, Дарья Екамасова в многосерийном филь-
ме "Влюблённые женщины" (16+) 00.45 "Давай поженимся!"
(16+) 01.30 "Мужское / Женское" (16+) 02.15 "Пусть говорят"
(16+) 03.10 "Спящие 2". Многосерийный фильм (16+) 04.00
Новости 04.05 "Спящие 2". Продолжение (16+)

05.00 Телеканал "Доброе утро" 07.05 Выборы-2018 08.00
Новости 08.15 "Контрольная закупка" 08.45 "Жить здорово!"
(16+) 09.45 "Модный приговор" 11.00 Новости (с субтитра-
ми) 11.15 "Время покажет" (16+) 14.00 Новости (с субтитра-
ми) 14.15 "Давай поженимся!" (16+) 15.00 "Мужское / Женс-
кое" (16+) 16.00 "Время покажет" (16+) 17.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 17.25 "Время покажет" (16+) 17.50 "На
самом деле" (16+) 18.50 "Поле чудес". Праздничный выпуск
(16+) 20.00 "Время" 20.35 "ДОстояние РЕспублики" 22.10 "Ве-
черний Ургант" (16+) 23.05 Екатерина Климова, Равшана
Куркова, Екатерина Волкова, Дарья Екамасова в многосе-
рийном фильме "Влюблённые женщины" (16+) 00.55 Наталья
Гундарева, Борислав Брондуков в фильме "Вас ожидает
гражданка Никанорова" (12+) 02.20 Алла Пугачёва, Алла Буд-
ницкая, Александр Хочинский в фильме "Женщина, которая
поёт" 03.40 "Модный приговор"

05.00 Новости 05.10 "Гении и злодеи" (12+) 05.50 Нина Сазонова,
Инна Макарова, Виталий Соломин в фильме "Женщины" 07.35 Та-
тьяна Догилева, Андрей Миронов в комедии "Блондинка за углом"
09.00 Новости (с субтитрами) 09.10 Надежда Румянцева в комедии
"Девчата" 11.00 Новости (с субтитрами) 11.15 Наталья Гундарева,
Виктор Проскурин в фильме "Однажды двадцать лет спустя" (12+)
12.40 Кино в цвете. Екатерина Савинова, Анатолий Папанов в коме-
дии "Приходите завтра..." 14.00 Новости (с субтитрами) 14.15 Кино
в цвете. "Приходите завтра..." 14.45 Кино в цвете. "Весна на Зареч-
ной улице" 16.30 Премьера. Концерт "О чём поют мужчины" 18.35
Светлана Ходченкова в комедии "Одноклассницы: Новый поворот"
(16+) 20.00 "Время" 20.20 "Любовь и голуби" (12+) 22.10 "Про
любовь. Только для взрослых" (18+) 00.05 "Влюблённые женщины"
(16+) 01.55 Алиса Фрейндлих, Игорь Владимиров в фильме "Старо-
модная комедия" (12+) 03.25 Иван Дмитриевв фильме "За витри-
ной универмага" (12+)

05.15 Т/с "Парфюмерша", 4 с 06.50 Т/с "Дом на
Озерной", 5 с 07.55 Т/с "Дом на Озерной", 6 с
09.05 Т/с "Громовы", 1 с 10.00 Новые итоги 11.05
"Тайм-код" с Владимиром Ленским 11.40 Изра-
иль за неделю 12.40 Сквозной эфир. Гость 16.20
Х/ф "Киндер-Вилейское привидение" 18.00 Но-
вости 18.15 Сквозной эфир. Live 19.00 Новости
19.15 Сквозной эфир. Live 20.00 Новости 20.15
Сквозной эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквоз-
ной эфир. Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовс-
кий", 1 с 00.00 Т/с "Котовский", 2 с 01.00 "Осо-
бое мнение" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости
03.30 Сквозной эфир

05.45 Сквозной эфир. Гость 06.05 Сквозной эфир
06.30 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 2 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 1 с 16.10 Т/с "Котовский", 1 с
17.05 Т/с "Котовский", 2 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 3 с
00.00 Т/с "Котовский", 4 с 00.55 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 09.05 Т/с "Громовы",
3 с 10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35
Сквозной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.15
Т/с "Парфюмерша", 2 с 16.15 Т/с "Котовский", 3
с 17.10 Т/с "Котовский", 4 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 5 с
00.00 Т/с "Котовский", 6 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.40 Сквозной эфир. Гость 06.00 Сквозной эфир
06.25 "Особое мнение" 09.05 Т/с "Громовы", 4 с
10.00 Новости 10.30 Сквозной эфир 12.35 Сквоз-
ной эфир. Гость 13.00 Сквозной эфир 15.10 Т/с
"Парфюмерша", 3 с 16.10 Т/с "Котовский", 5 с
17.05 Т/с "Котовский", 6 с 18.00 Новости 18.15
Сквозной эфир. Live 19.00 Новости 19.15 Сквоз-
ной эфир. Live 20.00 Новости 20.15 Сквозной
эфир. Live 21.00 Новости 21.15 Сквозной эфир.
Live 22.00 Новости 23.00 Т/с "Котовский", 7 с
00.00 Т/с "Котовский", 8 с 01.00 "Особое мне-
ние" 02.40 Сквозной эфир 03.00 Новости 03.30
Сквозной эфир

05.00 Утро России 08.55 О самом главном 10.00 Вести
10.40 Вести. Местное время 11.00 Судьба человека с
Борисом Корчевниковым 12.00 60 минут 13.00 Вести
13.40 Вести. Местное время 13.55 Правила жизни 14.25
Крутые берега 16.00 Вести 16.40 Вести. Местное вре-
мя 17.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.00 60 ми-
нут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время
20.00 Чужая 22.00 Выборы-2018. Дебаты с Владими-
ром Соловьевым 22.55 Вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00.20 Вести-Санкт-Петербург 00.35 Сати. Нес-
кучная классика... с Василием Ладюком и Дмитрием
Бертманом 01.15 Новости культуры 01.35 Поцелуйте
невесту! 03.05 Андрей Малахов. Прямой эфир 04.00
Правила жизни 04.30 Пряничный домик

05.00 Утро России 08.55 О самом главном 10.00
Вести 10.40 Вести. Местное время 11.00 Судьба
человека с Борисом Корчевниковым 12.00 60
минут 13.00 Вести 13.40 Вести. Местное время
13.55 Правила жизни 14.25 Крутые берега 16.00
Вести 16.40 Вести. Местное время 17.00 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.00 60 минут 19.00 Вести
в 20:00 19.45 Вести. Местное время 20.00 Чужая
22.00 Выборы-2018. Дебаты с Владимиром Соло-
вьевым 22.55 Вечер с Владимиром Соловьевым
00.20 Вести-Санкт-Петербург 00.35 Власть факта
01.15 Новости культуры 01.35 Поцелуйте невес-
ту! 03.05 Андрей Малахов. Прямой эфир 04.00
Правила жизни 04.30 Пряничный домик

05.00 Утро России 08.55 О самом главном 10.00 Вести

10.40 Вести. Местное время 11.00 Судьба человека с

Борисом Корчевниковым 12.00 60 минут 13.00 Вести

13.40 Вести. Местное время 13.55 Правила жизни 14.25

Крутые берега 16.00 Вести 16.40 Вести. Местное вре-

мя 17.00 Андрей Малахов. Прямой эфир 18.00 60 ми-

нут 19.00 Вести в 20:00 19.45 Вести. Местное время

20.00 Чужая 23.25 Нелюбимый. Х/ф 02.30 Васильки для

Василисы. Х/ф 04.15 Здравствуй и прощай. Х/ф

Вторник, 6 марта

05.45 Деревенская история. Х/ф 08.55 Свиде-

тельство о рождении 10.00 Вести 10.20 Свиде-

тельство о рождении. Продолжение 16.40 Бо-

льшой бенефис Елены Степаненко "Веселая,

красивая" 19.00 Вести в 20:00 19.30 Крылья Пе-

гаса. Х/ф 22.55 Праздничное шоу Валентина

Юдашкина 01.10 Я его слепила. Х/ф 03.00 Люб-

лю 9 марта! Х/ф 04.30 Пряничный домик
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Известная красавица
Ирина Антоненко с
детства хотела стать
актрисой, но шла к
этой цели окольными
путями. Сейчас Ирина
с усердием перфекци-
онистки делает карье-
ру в кино, и у молодой
актрисы многое полу-
чается.  WomanHit.ru
обсудил с артисткой
первые заработки, съ-
емки со звездами и
знакомства на улице.

- Все мы родом из
детства. Каким оно
было у вас?

- Как и у всех - со
своими взлетами и па-
дениями. С грустными
воспоминаниями и с
веселыми. И я думаю,
что если рассуждать с
точки зрения насы-
щенности, то эта чаша
была у меня перепол-
нена событиями. Я мо-
гу смело считать, что
была счастливым ре-
бенком.

- У вас была какая-
то необычная школа?

- Да, в нашей школе,
где мы учились с бра-
том, был кадетский
класс, куда мы ходили.
Маршировали, ездили
на стрельбы, какие-то
соревнования. Еще мы
ходили в воскресную
школу в храм.

- С братом сегодня
хорошие отношения?
В детстве обычно
братья и сестры пос-
тоянно дерутся…

- Мы дрались, когда
были очень маленьки-
ми. А вот когда он ушел
в армию, я поняла, как
сильно его люблю. В
жизни все так устрое-
но: только когда мы

Виктория Боня при-
выкла откровенно об-
щаться с поклонниками.
Она часто высказыва-
ется на те или иные воп-
росы. Так, недавно те-
леведущая вышла в
прямой эфир в Инстаг-
раме и поделилась мне-
нием по поводу измены
Дмитрия Тарасова.

Напомним, недавно
появились сообщения,
что футболист весе-
лился в компании
привлекательной блон-
динки. Девушка выло-
жила несколько фотог-
рафий, на которых был
запечатлен бывший
муж Бузовой, но вско-
ре удалила их. Однако
Анастасия Костенко
поспешила защитить
супруга и отметила, что
не верит в адюльтер.

По мнению Бони, из-
мена имела место
быть. Однако у ново-
испеченной жены фут-
болиста сейчас нет ино-
го выхода, кроме как
простить его.

"Тарасов изменил
своей беременной же-
не. Я считаю, что это
нормально для мужчин,
для нас - нет. Это в их

Ольга Бузова в очередной раз ока-
залась в центре скандала. Недавно
девушка приняла участие в съемках
очередного выпуска Comedy Club.
После этого на нее обрушилась вол-
на критики. Одним из тех, кто оскор-
бил телеведущую, стал юморист Анд-
рей Скороход.

На своей странице в Инстаграме
Ольга рассказала, что мужчина се-
рьезно оскорбил ее. Это настолько
возмутило начинающую певицу, что
она решила разбираться с обидчи-
ком в суде.

"У меня нет защитника. Я одна. И
все проблемы решаю сама. Сегодня
один "недомужчина", с которым мы
работаем на одном канале, позволил
публично меня оскорбить. К сожале-
нию, те, которых я считала своими
друзьями из Comedy Club, никак не
повлияли на эту ситуацию. Поэтому я
буду решать это через суд", - сооб-
щила Ольга в Инстаграме.

Василиса и Сергей Володины по праву считаются
одной из самых крепких пар отечественного шоу-
бизнеса. Они воспитывают двух детей, 17-летнюю
Викторию и трехлетнего Вячеслава. Супруги не час-
то делятся подробностями личной жизни. Также они
не любят выкладывать фотографии детей.

Однако в День защитника Отечества главный аст-
ролог России все-таки показала снимок подросшего
сына. На фотографии Вячеслава держит на руках
отец. Мальчик и его папа облачены в одинаковые
свитера.

Èðèíà Àíòîíåíêî: "Èçâèíèòå, ÿ íå
çíàêîìëþñü!"

что-то теряем или че-
го-то лишаемся, пони-
маем, насколько это
нам дорого. Теперь мы
не разлей вода.

- Слышал, что вы
работали в модель-
ном агентстве, а во
время учебы участво-
вали в различных
конкурсах красоты?

- В Екатеринбургс-
кое агентство меня
пригласили после
школьных конкурсов
красоты. И я иногда
там работала. Но
отошла от этого, еще
будучи школьницей. И
никогда бы не хотела
к такой работе верну-
ться, потому что она не
дает возможности са-
мореализоваться, рас-
ти, становиться инте-
ресной личностью. Для
меня она крайне скуч-
ная. А в конкурсах я
участвовала от безде-
лья, пока училась в ву-
зе.

- Признайтесь, на
что вы потратили
свои призовые
100 000 долларов,
полученные вами за
победу в конкурсе
красоты "Мисс Рос-
сия" в 2010 году?

- Ну, сто тысяч дол-
ларов, минус налоги,
пятое-десятое, в итоге
я купила квартиру в
Екатеринбурге.

- Ваш кинодебют
состоялся в 2011 го-
ду. Вы снялись в ро-
ли клубной красотки
в "Фантоме" у Тимура
Бекмамбетова. Нас-
колько сильным было
волнение перед
встречей со знаме-
нитым режиссером и

продюсером?
- Тогда, честно ска-

зать, я вообще не зна-
ла, кто такой Бекмам-
бетов, не знала, что
такое кинематограф,
не знала, кто такой ре-
жиссер Крис Горак, и
вообще не понимала
ничего, что касалось
кино. Я, безусловно,
хотела стать актрисой
в детстве, но когда ме-
ня пригласили снима-
ться, то не восприня-
ла это серьезно. Но
процесс меня увлек.
Это меня и сподвигло
на поступление в
ГИТИС.

- Как вы попали в
сериал "Победители"
канала НТВ?

- Как и все - приш-
ла на пробы. Мне по-
могли вжиться в роль
- полностью загрими-
ровали, дали костюм
того времени. Это по-
могло настроиться на
нужную волну.

- Вас узнают на
улице?

- Я не совру, сказав,
что меня узнают. Не-
давно я ездила отды-
хать во Вьетнам на

Новый год с бабушкой.
И буквально каждый
второй узнавал меня. И
каждый узнавал по-сво-
ему. У меня аудитория
сильно разделилась. Ес-
ли сериал "Корабль" -
то это в основном под-
ростки. Если какие-то
другие фильмы, то пар-
ни от 20 до 40 лет. Есть
женщины, которые
смотрели "Иллюзию
любви", есть те, кто лю-
бит "Битву магов".

- Вы до сих пор счи-
таете, что к красивым
девушкам, как вы го-
ворили, липнут какие-
то наглые, кримина-
льные типы, от ко-
торых можно ожидать
чего угодно?

- Абсолютно. Я до сих
пор так и считаю.

- С вами часто по-
добное случается?

- Я даже как-то не
особо спрашиваю или
разбираюсь, кто ко мне
клеится. Просто очень
часто ко мне подходят
знакомиться. Но до зна-
комства не доходит. Я
всегда это обрубаю на
корню, отвечая: "Изви-
ните, я не знакомлюсь!"

Áîíÿ ïîñîâåòîâàëà æåíå
Òàðàñîâà ñìèðèòüñÿ ñ
èçìåíîé

природе. Ну, вот сейчас
он загулял, все об этом
узнали. Что может сде-
лать его беременная же-
на? Ничего. Разве что
смириться, ведь она
нашла себе такого муж-
чину", - поделилась мне-
нием Виктория.

Кстати, сама телеве-
дущая также недавно
пережила болезненный
разрыв. Она расста-
лась с гражданским суп-
ругом Алексом Смер-
фитом, от которого ро-
дила дочь Анджелину.
Позже стало известно,
что у мужчины появи-
лась новая избранница.
Боня до последнего
скрывала разлад в от-
ношениях, но все-таки
призналась фанатам,
что теперь не живет с
влиятельным бизнесме-
ном из Монако.

Поклонники Дмитрия
Тарасова разделились
во мнении касательно
скандала вокруг его из-
мены. Большинство из
них все-таки считает,
что Анастасии следует
проигнорировать непри-
ятные слухи и продол-
жить наслаждаться се-
мейным счастьем.

Òîòüìÿíèíà âåðíóëàñü íà ëåä

Âàñèëèñà Âîëîäèíà ïîêàçàëà ñûíà

Áóçîâà ïîäàåò â ñóä íà
ðåçèäåíòà Comedy Club

Страницу подготовила Ольга Гурская
"Любимые наши защитники, с
наступающим", - подписала
кадр Володина.

Накануне Нового года, 30
декабря, стало известно, что
Татьяна Тотьмянина попала на
больничную койку с перело-
мом правой ноги.

Олимпийская чемпионка,
одна из самых титулованных
фигуристок страны в послед-
ние годы была максимально
востребована. Она каталась
во всех ледовых шоу Ильи
Авербуха и, как правило, у
нее были главные партии. Од-
нако финальные спектакли
минувшего года прошли без
ее участия. Во время очеред-
ного проката Татьяна
неудачно упала и пов-
редила ногу - насто-
лько, что пришлось
сразу же лечь на опе-
рационный стол. Об
этом она и ее муж
фигурист Алексей Ягу-
дин сообщили на сво-
их страницах в Инс-
таграме.

Прошло меньше
двух месяцев. За это
время Тотьмяниной,
если верить ее супру-
гу Алексею Ягудину,
сделали еще две до-
полнительные опера-
ции. Фигуристка до-
вольно быстро вста-
ла на ноги, но ходила
при помощи костылей.

Это вовсе не мешало ей ак-
тивно проводить время, нап-
ример, отдыхать с мужем и
дочками в Таиланде, а также
тренироваться настолько ин-
тенсивно, насколько ей это
позволяли врачи. И вот се-
годня Татьяна опубликовала
видео, на котором она ката-
ет партию Джульетты со сво-
им постоянным партнером,
исполнителем роли Ромео
Максимом Марининым. "Бо-
же, спасибо! Я снова на ко-
ньках!", - подписала видео Та-
тьяна.
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Олга Гурска

При посещението си в Бъл-
гария в края на февруари
2018 година Анатолий Столе-
тов, родственик на команди-
ра на българското опълче-
ние през Руско-турската вой-
на генерал Николай Григори-
евич Столетов, и неговата
съпруга и неизменен другар
в живота Зинаида, разказа-
ха в интервю за в. "Русия
днес - Россия сегодня" за ро-
дословното дърво на Столе-
тови, за знаменития си род-
ственик ген. Столетов и впе-
чатленията си от България и
българския народ.

- Анатолий Леонидович,
кога за първи път чухте за
Николай Григориевич Сто-
летов, кой ви е разказвал
за него?

- Нашето семейство е мно-
го голямо. Моят дядо е ро-
дом от град Владимир. Там
той живеел заедно със зна-
менитите ни роднини, които
са били заможни търговци.
След като завършил учител-
ската семинария през 1902
година, дядо ми се премес-
тил в село Николское на 100
км от Владимир. Преподавал
е в началните класове руски
език, математика и др. Той
имаше 13 деца. А за генерал
Столетов са ми разказвали
моите чичо и леля. Те казва-
ха, че сме роднини на Сто-
летови. Аз приемах тези раз-
кази за истина, но доказа-
телства за тях нямаше. До-
като през 2000 година един
наш познат историк, който
преподаваше в университет
не се запозна с домашния
ни архив, който се пазеше
от братовчедка ми. Според
документите се оказа, че дя-
до ми е роден във Влади-
мир, че е писал биография и
аз се натъжих от това, че не
познавам историята на моя
род. Тогава заминах за Вла-
димир, защото знаех, че там
има музей на братя Столе-
тови. Имало четирима братя
Столетови и две сестри. Са-
мо генерал Столетов е имал
дъщеря, която починала на
15 години, поради което не е
имало продължение на фа-
милията по мъжка линия.
Сестрите се омъжили и при-
ели други фамилии. Тогава
възникна мисълта, че щом
не сме потомци на братята,
значи трябва да се рови по-
дълбоко в историята на ро-
да. Така 10 години премина-
ха в търсене по архивите, ко-
респондиране с всички род-
нини от различни градове на
Русия, след което успях да
установя връзка с наши род-
нини, с които имаме общи
предци. Беше създадено ро-
дословно дърво на Столето-
ви, което започва от XVI век
и наброява над 400 души в
петнадесет поколения. Наш
общ предък е Аким Иванич,
който е имал двама братя и
така се появили три клонки
на Столетови, две от които
са на земеделците Столето-
ви и архитектите Столетови.

- Съхранявате ли някак-
ви предмети, лични вещи
на генерал Столетов?
Изобщо стигнаха ли те до
вас?

- Преди 10 години се за-
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познах с моя дядо по трета
линия Игор Александрович
Столетов, който е много из-
вестен в Русия - лауреат на
две Държавни премии, ака-
демик, направил е много за
запазването на историята на
Владимирския край. Той ми
даде много материали, сним-
ки. Освен това успях да се
запозная с Андрей Андрее-
вич Филаретов, внук на сес-
трата на генерал Столетов
Варвара Григориевна Столе-
това по мъж Филаретова. Та-
ка се установи, че съм пле-
менник четвърто поколение
на генерал Н.Г. Столетов.
Всички вещи на генерал Сто-
летов се пазят в музея във
Владимир. Музеят на Столе-
тови наскоро стана на 40 го-
дини. Там се е запазила пос-
тройката, в която са живее-
ли братята Столетови и дву-
етажната къща на търговци-
те Столетови на ул. "Голяма
Московска" срещу Семина-
рията във Владимир. В пос-
тройката има запазени стаи
с мебели и предмети на фи-

зика Столетов и генерала
Столетов. В стаята на гене-
рал Столетов може да се ви-
дят видео-материали, биог-
рафии, документи, ордени,
знамена, костюми, оръжие,
униформи, подаръци от бъл-
гарски приятели.

По съседство е стаята на
физика, известния учен
Александър Столетов, чии-
то изобретения до днес се
използват в света -  елект-
рически двигатели, фотоеле-
менти и др. Починал е рано.
Всички братя Столетови са
погребани във Владимир.

- Написали сте книги за
вашия знаменит род. Кол-
ко време ви потрябва за
това?

- Двадесет години с моята
съпруга Зинаида събирахме
данни, информация, издир-
вахме роднини. Написах две
книги за Столетови. Съпру-
гата ми е редактор на тези
книги. Има много снимки. Но
аз късно се захванах да пи-
ша, защото вече всичките ми
лели и вуйчовци бяха почи-
нали, а те можеха много да
разкажат. Успях да се свър-
жа с други родственици. Де-
сет души, с които се срещ-
нах вече са починали, но те
ми дадоха много информа-
ция, която влезе в книгата.
Една глава е написана от Ан-
дрей Анреевич Филаретов,
внука на Варвара Григори-
евна Филаретова (сестра на

ген. Столетов).
- В интернет пише, че Ни-

колай Григориевич Столе-
тов, още като студент ча-
кал с нетърпение да завър-
ши университета, за да се
включи в Кримската вой-
на. Така ли е?

- Това е истина. Веднага
след като завършил, като
млад офицер заминал да во-
юва в Кримската война. Дос-
та неща има написани за то-
зи период, той едва не се
озовал в плен, срещнал се
с Толстой, който също слу-
жил в армията. Там е полу-
чил и войнишкия кръст, с
който се гордеел много. То-
зи кръст е изобразен на па-
метника на ген. Столетов в
с. Столетово - първият в све-
та, открит през 2005 г. Ос-
вен него, в Руско-турската
война е участвал и неговият
брат Дмитрий Григориевич.
Той е бил капитан, веднага
щом завършил артилерийс-
кото училище заминал да во-
юва в тази война. Команд-
вал е артилерия и също има

награди.
- Какви бяха впечатле-

нията ви от първото посе-
щение на Шипка?

Зинаида: - През 2013 го-
дина бяхме по покана на
кмета на с. Столетово Слав-
чо Тодоров за празника ро-
зобер. Програмата бе мно-
го наситена и в един от дни-
те се сбъдна нашата мечта
- Славчо ни закара на Шип-
ка. Усещането там не може
да се опише с думи. Защото
четохме много, знаем за су-
ровата зима в 1877-1878 го-
дина. Усетихме подвига на
руските офицери и българс-
ките опълченци, които с це-
ната на всичко успяват да
затворят пътя на турците.
Понеже съществува тради-
ция да се вземе шепа пръст
от това място, но тъй като
там почвата е камениста,
ние се поклонихме и взехме
два малки камъка.

Искрено сме благодарни
на хората в България, които
така почитат своята история,
така трепетно се отнасят
към паметниците, костници-
те на руските воини. Благо-
дарни сме на българския на-
род за такова отношение.

Анатолий Леонидович: -
Трябва да се пазят истори-
ята и паметниците. Сега не
толкова често, но понякога
разказвам на ученици и сту-
денти за събитията на тази
война, за подвига на русна-

ците и българите, за битка-
та на Шипка, за рода Сто-
летови и как се създава ис-
тория на един род. Повече-
то слушат с удоволствие и
записват.

Зинаида: - Между другото,
като заговорихме за поко-
ленията. Нашият син, който
е Столетов, много ни пома-
гаше в изследванията, в тър-
сенето на архивите, караше
ни с колата си във Влади-
мир. Той знае всичко. Но ос-
вен това, неговата 9-годиш-
на дъщеря разказва на съу-
чениците си тази история.
Сега предстои да направи
презентация за родословно-
то дърво на Столетови пред
9-те класове. Така ние пре-
даваме историята на поко-
ленията.

Анатолий Леонидович: - Тук
искам да отбележа, че ос-
вен военен генерал, Столе-
тов е бил дипломат и геог-
раф. Той е имал множество
географски изследвания.
Град Красноводск (днес Тур-
кменбаши) в Туркменистан е
построен по негова инициа-
тива. Изследвал е река Аму-
даря. Бил е награден със
златен медал на Географс-
кото дружество.

-Какво изпитахте, когато
посетихте паметника на ге-
нерал Столетов в с. Столе-
тово?

Зинаида: - Посетихме па-
метника през ноември 2016
година по-случай 185-годиш-
нината от рождението на
Н.Г.Столетов. Тогава на тър-
жествата пристигна послани-
кът на Русия в България Ана-
толий А. Макаров. Беше на
много високо ниво чества-
нето. Тогава Анатолий Лео-
нидович се обърна към Ана-
толий Анатолиевич с молба
да помогне за изпращането
на копие на паметника в с.
Столетово в град Владимир,
родината на ген. Николай
Столетов. И Анатолий Мака-
ров светкавично реагира и
каза, че задължително ще
помогне. Така на 15 май се
състоя откриването на па-
метника на ген. Столетов във
фоайето на главния корпус
във Владимирския Държа-
вен университет. На откри-
ването присъстваха предс-
тавители на град Карлово,
представители на посолство-
то на Република България в
лицето на съветника Краси-
мир Димитров, ние бяхме
там, студенти. Искаме да от-
бележим, че ролята на Ана-
толий Анатолиевич Макаров
в това събитие е безценна.

- Освен този бюст на ген.
Столетов, има ли други не-
гови паметници във Вла-

димир?
Зинаида: - Освен паметна-

та плоча върху дома-музей
на Столетови и този бюст,
няма други паметници. Сега
остана да бъде поставен
бюст на физика Столетов,
тъй като университетът но-
си имената на двамата бра-
тя Столетови. Бюстът на фи-
зика Александър Столетов
отново е дело на българс-
кия скулптор Димитър Раш-
ков. Сега чакаме админист-
рацията на град Владимир
да реши този въпрос, памет-
никът да бъде изпратен от
България във Владимир. На-
дяваме се отново на помощ-
та на посланик Макаров.

- Какъв трябва да пом-
нят хората ген. Столетов?

Зинаида: - Ще цитирам во-
енния кореспондент Немиро-
вич-Данченко. В своите ме-
моари той написа: "Когато
опълченците слизаха от Шип-
ка под командването на ген.
Столетов през януари 1878
г., видях ген. Столетов, кой-
то приличаше на древен ста-
рец, макар да беше на 45
години. Той вървеше пеша
със своите войници. Тогава
го попитах "Николай Григо-
риевич, защо не яхнете ко-
ня си?" А той ми отвърна "Не
мога, защото войниците вър-
вят пеша. Как мога да яхна
коня?"

Николай Столетов има
много известна фраза: "Бъл-
гарите воюват като герои и
умират като герои".

- Преди ден посетихте
Стара Загора, какво най-
много ви впечатли при то-
ва пътуване?

Зинаида: - В Стара Заго-
ра посетихме прекрасен ме-
мориален комплекс. Както
знаем, боевете при Стара
Загора са били най-кръвоп-
ролитните още преди Шип-
ка. И това издигнато към не-
бето Самарско знаме, фигу-
рите на воините с вдигнати
щикове излъчват такава мощ
и величие, че чак човек нас-
тръхва. От високо те гледат
към града и усещането е та-
кова, че сякаш защитават
тази земя и днес…

- Какво ще пожелаете на
вашите български прияте-
ли, нашите читатели в та-
зи знаменателна юбилей-
на година?

Зинаида: - Ние много це-
ним дружбата с българския
народ. Желаем тези връзки
не само да се запазят, но и
да укрепват. Отношенията
между хората, а съответно
и между нашите държави да
стават все по-близки и по-
топли, нали сме братя и ис-
торически, и кръвни.

Анатолий Леонидович Столетов, наследник на генерал
Н.Г.Столетов със съпругата си Зинаида.

Анатолий Столетов (първият от ляво на дясно), Н. Пр. Ана-
толий Макаров (вторият от ляво на дясно) пред паметника
на генерал Николай Столетов в с. Столетово, България.
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Москва и Подмосковието
се обединиха, за да разви-
ват с общи усилия промиш-
леността в столичния реги-
он. Московският кмет Сер-
гей Собянин и губернаторът
на Московска област Анд-
рей Воробьов подписаха
споразумение за тясно сът-
рудничество в тази област.
То стана продължение на До-
говора за развитие на Мос-
ковската агломерация, под-
писан на неотдавнашния ин-
вестиционен форум в Сочи.

Мегаполисът е огромен
пазар или с други думи –
фабрика на работни места.
Обратно – областта разпо-
лага с работна ръка, но ня-
ма достатъчно работни мес-
та, за да бъде тя ангажира-
на. Така например, в Под-
московието има завод за ав-
тобуси, който поради мал-
кото поръчки не е натова-
рен и не работи с пълен ка-
пацитет. Сега в резултат на
споразумението Москва ще
дава там своите поръчки и
заводът ще трябва допъл-
нително да наеме работни-
ци. „Ние имаме колосален
потенциал за увеличаване
обема на производството.
Сега работим само в една
смяна и пускаме по 8-10 ав-
тобуса на ден. Ако получим
договорените с Москва по-
ръчки, бихме могли на две
смени да удвоим броя им”,
казва водещият специалист
по пласиране на продукци-

Втората ядрена централа
в България може да бъде
изпълнена като част от про-
екта за свързаността на За-
падните Балкани, предложи
премиерът Бойко Борисов
по време на форум на Ев-
ропейската банка за възс-
тановяване и развитие
(ЕБВР) в Лондон. Той намек-
на за възможността банка-
та да отпусне финансиране
за изграждането на АЕЦ "Бе-
лене". Акцент на форума бе
развитието на Западните
Балкани, съобщи БТА.

В своето изказване пред
участниците Борисов посо-
чи, че средствата от ЕБВР
за региона са нужни не са-
мо за развитие на транспор-
тните и жп коридорите, но
и за енергийната свърза-
ност между страните. Пре-
миерът бе категоричен, че
втората ядрена централа мо-
же да бъде реализирана ка-
то проект с европейско фи-
нансиране и акционери -
всички страни от региона.

"Би могло електропренос-
ните ни системи да се свър-
жат така, че електроенер-
гията от България през Под-
горица да отива в Италия",
каза той и припомни, че
страната ни има закупени
два готови ядрени реакто-
ра с мощност 2200 мегава-
та. "Платили сме ги и стоят
в кашони. Дали не можем
да помислим за едно общо
финансиране, с проценти,
един Балкански проект", ка-
за Борисов и допълни, че
България има много добре
развита електропреносна
система и в момента изна-
ся електроенергия за някои
съседни страни.

Досега идеите на прави-
телството за АЕЦ "Белене"

Строителството на нов
свръхмощен ледоразбивач
от ново поколение, разра-
ботката на първия в Русия
промишлен реактор на бър-
зи неутрони с мощност 1200
мегавата и пускането на пла-
ващата АЕЦ „Академик Ло-
моносов” – това са все обек-
ти, които трябва да бъдат
завършени през тази годи-
на. Те бяха и тема на разго-
вор между Владимир Путин
и шефа на „Росатом” Алек-
сей Лихачов. Русия остава
№1 в света в строителство-
то на АЕЦ и единствена раз-
полага с атомен флот от ле-
доразбивачи. Това й дава
възможност да задейства
Северния морски път през
всички сезони на годината.

Лихачов информира пре-
зидента за инвестиционна-
та програма на компания-
та, необходима за изграж-
дането на флотилията. Към
нея през тази и следваща-
та година ще се присъеди-
нят още два по-малки ле-
доразбивача с мощност 60
мегавата, предназначени за
търговски маршрути към
Европа. През миналата го-
дина „Росатом” също изпъл-
ни всички поставени зада-
чи: Бяха пуснати едновре-
менно два нови енергобло-
ка на Ростовската АЕЦ,
шести блок на Воронежка-
та и втората част на Ле-
нинградската АЕЦ. Така бе-
ше бит рекордът от съвет-

Ìîñêâà è îáëàñò â ñúâìåñòíî
ðàçâèòèå
Мегаполисът и
Подмосковието
създават единно
икономическо
пространство

ята на Ликинския автомоби-
лен завод (ЛиАЗ) Роман Ан-
дреев.

В московския регион се
пресичат хиляди делови
връзки, свързващи не са-
мо големите държавни кор-
порации – такива като „Рос-
космос”, „Росатом”, „Ростех”,
но и малки частни компа-
нии. Въпреки това дълго
време градът и областта се
развиваха напълно незави-
симо един от друг, всеки по
своя програма и планове.
Подписаното сега споразу-
мение дава нови възмож-
ности за съвместно и ефек-
тивно развитие. „20 процен-
та от промишлеността на Ру-
сия се намира в московс-
кия регион и от това как тя
функционира и се развива
зависи благополучието не
само на региона, а на цяла-
та страна, на стотици хиля-
ди хора, които работят в на-
шите предприятия”, заяви
Сергей Собянин. Според не-
го подписаният документ
разкрива пред града и об-
ластта възможности за ог-
ромен кръг съвместни дей-
ности: подкрепа на индуст-
риалците, подготовка на
кадрите, производство и
пласиране на продукцията.
Така московският регион ще

се превърне в реално един-
но икономическо простран-
ство.

Стратегическата цел на
договора от Сочи и на пос-
ледното споразумение е рав-
номерното развитие на ця-
лата 20-милионна московс-
ка агломерация, за да не се
налага жителите на област-
ните градове да търсят ра-
бота на десетки километри
от домовете си. Освен всич-
ко по този начин ще се раз-
товари транспортната мре-
жа. Благодарение на тази
икономическа симбиоза
между мегаполиса и област-
та град Ликино-Дулево нап-
ример се превръща в ино-
вационен център. В края на
годината тук планират да за-
почнат производството на
електробуси за Москва, а
още това лято ще се появят
специални маршрутни авто-
буси специално за Светов-
ното по футбол.

Споразумението предвиж-
да още създаването на еди-
нен портал на производите-
лите. Така предприятията ще
научават за нуждите на сво-
ите колеги от кадри и дос-
тавки и ще са в състояние
бързо да реагират. Досега
повечето от тях се намира-
ха в информационен вакуум.

Çèìàòà èçíåíàäà Åâðîïà ñúñ… çèìà
„Газпром” продължава да установява абсолютни рекор-

ди по обема на експорта на газ за денонощие. На 26
февруари компанията отбеляза историческия максимум
от 666,8 млн. куб. м – шестия поред за шест дни. В
определена степен за рекордите допринесоха последните
студени дни в Европа. Там силно се надяваха, че глобал-
ното затопляне няма да им сервира зима през зимата.

Експерти прогнозират, че европейските страни ще се
изправят пред недостиг на предложенията за внос и уве-
личение на цените. При това САЩ не са в състояние да
помогнат със свои доставки на втечнен газ. Според зам.-
председателя на компанията Александър Медведев не-
достигът от доставки ще се почувства с особена сила
след 2025 г. и тогава дори обемът на газ, получаван по
сега строящите се газопроводи няма да бъде достатъчен.

„В Европа напълно объркаха сметките, когато решиха,
че няма да имат нужда от допълнителни доставки, а ако
се появи такава необходимост, тя няма да е особено сил-
на и ще могат да решат проблема с доставки от друго
място. По оценка на сериозни анализатори Европа ще се
сблъска и с рязък скок на цените. Ние можем да доста-
вяме на Европа толкова газ, колкото й е необходимо,
дори с отчитането на факта, че на потребителския пазар
излиза Китай. Европейските страни обаче ще трябва да
вземат своето решение. Още сега трябва да започнат да
мислят кой ще им помогне при недостига на газ след 2025
г. За съжаление до този момент няма диалог на тази
енергийна тема между Русия и Европа”, каза Медведев.

са да бъде намерен частен
инвеститор, който да купи
проекта за централата. За
целта беше поръчан доклад
на Българската академия на
науките (БАН), който пока-
за, че при определени ус-
ловия проектът може да бъ-
де жизнеспособен. Този док-
лад обаче често е критику-
ван от експерти с комента-
ри, че основните моменти в
него не са коректно зало-
жени.

По време на форума Бо-
рисов презентира и още
един български енергиен
проект, който ще е от зна-
чение за региона - газовият
хъб "Балкан". Той съобщи,
че този газоразпределите-
лен център ще осигури ди-
версификацията на района,
доставяйки втечнен газ, как-
то и газ от "Турски поток",
"ако се договорим с русна-
ците". На въпрос на журна-
листи премиерът на Репуб-
лика Македония Зоран За-
ев заяви, че страната му
прави усилия за повишава-
не на енергийния капацитет
със собствени средства, но
една от стъпките е и чрез
сътрудничество с България.
Той обаче не отговори дали
страната му би се включи-
ла в изграждането на АЕЦ
"Белене".

Áîéêî: Îòâîðåòå êàøîíèòå ñ
ðåàêòîðèòå!

„Àêàäåìèê Ëîìîíîñîâ”
î÷àêâà ñòàðò êúì ëåäîâåòå

ско време – произведена
бяха 203 млрд. кв/ч елект-
роенергия. Най-новите про-
екти – реактори на бързи
неутрони, модули за прера-
ботване на ядрено гориво
и суперпроектът „Пробив”
са базата, на която „Роса-
том” в момента държи пър-
вото си място. Освен това
компания в момента строи
в чужбина повече реакто-
ри, отколкото всички оста-
нали страни, взети заедно.

„Бихме искали от експе-
рименталния проект „Про-
бив” да преминем вече към
промишлен комплекс и да
започнем да строим бързи
реактори по света. Ние нап-
равихме своите предложе-
ния пред правителството и
се надяваме в близко бъ-
деще да успеем да пуснем
в енергийната система на
страната първия реактор на

бързи неутрони с мощност
1200 мегавата”, отбеляза
Лихачов.

Компанията активно учас-
тва в програмата за цифро-
визация на цялата руска
икономика и особено внима-
ние отделя на подготовката
на кадри – от училището до
висшето образование и
главно – МИФИ. Ежегодно
в предприятията на компа-
нията постъпват над 1000
абсолвенти. „Росатом” вече
три пъти печели междуна-
родния шампионат по работ-
нически професии
WorldSkills. Компанията пла-
нира скоро да организира
световен събор на индуст-
риалните лидери и да полу-
чи от тях заявка за подго-
товка на кадри.
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Интелектуална игра за
ученици "Помним и славим
освободителите", в чест на
140-годишнината от Руско-
турската освободителна вой-
на (1877-1878г.) и възстано-
вяването на българската
държавност, се проведе в
РКИЦ в София. Състезани-
ето е част от Националната
програма за юбилейните чес-
твания и е организирано от
Фондация "Устойчиво разви-
тие за България" и предста-
вителството на Россотрудни-
чество. Провежда се под
патронажа на Посолството
на Руската Федерация в Бъл-
гария. Гостът на събитието
Анатолий Макаров - посла-
ник на РФ, поздрави участ-
ниците и присъстващите. Той
подчерта, че интелектуална-
та игра е полезна и ценна
инициатива, която трябва да
се поощрява и разпростра-
нява сред учащите, стимул
за нови знания за нашето об-
що минало и история.

Гости на събитието бяха

Ó÷åíèöè ïîêàçàõà çíàíèÿ ïî èñòîðèÿ

дипломати, ръководители и
представители на общест-
вени организации, писате-
ли, художници, учени, об-
щественици, граждани.

В оспорваното състеза-
ние участваха ученици от
водещи училища в Бълга-
рия: СУ "С. Доброплодни" -
Шумен, ПГИ "К. Маркс" -
Смолян, СУ"Д. Дебелянов"
- Варна, 133 СУ "А. С. Пуш-

кин" - София, ЧСУ "Ю. Гага-
рин" в СОК "Камчия" и СУ
"М. Горки" - Стара Загора,
които бяха оценявани от
компетентно жури. Журито
присъди първа награда на
СУ "Д. Дебелянов", гр. Вар-
на, втора награда на учени-
ците от СУ "М. Горки", гр.
Стара Загора и трета наг-
рада на 133 СУ "А. С. Пуш-
кин", гр. София.

На 27 февруари в РКИЦ бе представено двуезичното
издание "На Русия с обич" е поетична антология, стана-
ла реалност благодарение на фондация "Устойчиво раз-
витие за България". В книгата са включени стихотворе-
ния за Русия на български писатели - членове на СБП.
Антологията е с две предисловия - едното - "Многове-
ковно взаимообогатяване" е написано от посланика на
България в Русия Бойко Коцев, а второто - от предсе-
дателя на фондация "Устойчиво развитие за България"
Станка Шопова и от председателя на СБП Боян Анге-
лов.

В Сърбия над 3 хиляди ду-
ши гледаха премиерата на
"Довлатов" по в Сава-център
в Белград в рамките на 46-
ия Белградски международен
кинофестивал FEST. Специ-
ален гост на премиерата бе
сръбският артист Милан Ма-
рич, който играе ролята на
Сергей Довлатов. Филмът е
заснет от руския режисьор
Алексей Герман-младши в
сътрудничество с кинематог-
рафисти от Сърбия и Пол-
ша. Той разказва за една
седмица през ноември 1971
г. от ленинградския период
от живота на писателя. Жу-
рито на неотдавна приклю-
чилият фестивал Берлинаре
отличи със "Сребърна меч-
ка" работата на Елена Око-
пова- художничката по кос-
тюмите и художник-постанов-
чик на филма. Филмът по-
лучи и наградата на незави-
симото зрителско жури на
немския вестник Berliner
Morgenpost.

В Берлин се състоя све-
товната премиера на "Дов-

Московският областен държавен
театър "Русский балет" представи
новата си постановка на знамени-
тия балет поставен от Мариус Пе-
типа "Дон Кихот". Хореографската
редакция на новата постановка е
на народния артист на СССР Вя-
чеслав Гордеев. По думите му той
отдавна искал да постави този ярък
темпераментен спектакъл в собст-
вена интерпретация.

За новата постановка на балета
Вячеслав Гордеев е взел за основа
сценария на Мариус Петипа и Алек-
сандър Горски, направил е собст-
вено либрето. Така балетът е ста-
нал по-динамичен и по-разбираем
за съвременния зрител. В музикал-
ната част на постановката са влез-
ли страници, които не са звучали в
партитурата на "Дон Кихот". Глав-
ните герои - Дон Кихот и Санчо Пан-
са също са променени. Те не са ве-
че драматични герои, а имат много
интересни собствени танцови пар-
тии. В новата постановка са се по-
явили и нови герои - Алонсо Кихано

Ôèëìúò "Äîâëàòîâ" å êóïåí îò íàä
30 ñòðàíè, ñðåä êîèòî è Áúëãàðèÿ

латов", руската е на 1 март.
След 68-ия Берлински кино-
фестивал стана известно, че
компанията Netflix е купила
правата за прожектиране на
филма "Довлатов" във всич-
ки англоезични страни,
включително САЩ, Канада,
Австралия, Великобритания,
Ирландия и скандинавските
страни. С правилата на съв-
ременния кинобизнес се
обяснява фактът, че филмът
ще върви по екраните на Ру-
сия само от 1 до 4 март.

Според резултатите от ки-
нопазара на EFM и продаж-
бите преди това, правата за
излъчване на филма "Дов-
латов" са купени от почти
30 страни, сред които са
Франция, Италия, Испания,
Португалия, България, Тур-
ция, Тайван, Бразилия, Ар-
жентина, Китай, Гърция, Ру-
мъния и страните от Балтий-
ския регион.

Компанията Alpha Violet,
която се занимава с меж-
дународните продажби на
филма, продължава да во-

ди преговори за нови сдел-
ки. "Според мен, активната
продажба на филма на меж-
дународна територия е
свързана със съчетанието
на два фактора. Първият е
универсалната идея на фил-
ма за вътрешната свобода
на човека, който под натис-
ка на обстоятелствата ос-
тава верен на себе си и на
творчеството си. Вторият е,
че периодът на разцвета на
съветската култура през 70-
те години, когато се разг-
ръщат събитията във фил-
ма, е абсолютно неизвестен
затова и интересен и при-
тегателен за световния зри-
тел", казва Андрей Савели-
ев, един от продуцентите на
филма.

Íîâèÿò "Äîí Êèõîò" òðúãâà íà ãàñòðîëè ïî Ðóñèÿ "Дон Кихот на младини", монахиня-
та Жуана - племенница на Дон Ки-
хот.

За първи път зрителите видяха
дуетни фрагменти и вариациите на
Алонсо Кихано в испански стил -
това е изключително авторство на
Гордеев. Като познавач на акаде-
мичния танц, той е съчинил много
музикални и технически виртуозни
сола за персонажите на своя "Дон
Кихот". "Тази премиера е знак за
дълбоко уважение към великия ба-
летмайстор Мариус Петипа, който
е посветил живота си на руската
Терпсихора - казва Вячеслав Гор-
деев. - "Дон Кихот" е като празник,
който съчетава изящна весела му-
зика, сложна хореографска техни-
ка, великолепна декорация, ярки
костюми. Балетът е пълен с любов,
хумор и веселие.

Скоро "Дон Кихот" ще тръгне на
гастроли по регионите на Русия,
включително и в Сибир. Гастроли-
те са посветени на юбилея на Вя-
чеслав Гордеев. Най-близките пла-
нове са балетът да бъде предста-
вен на жителите на Москва и Мос-
ковска област.
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Завърши поредната
експедиция на учени от
Научния център за из-
следване на Арктика и
Института по наука и
технологии "Сколково"
в района на загадъч-
ните фунии-кратери в
Ямал. Руските учени са
установили, че към
днешна дата черните
дупки там вече са де-
сет.

Първата се е обра-
зувала неочаквано пре-
ди около четири годи-
ни. Тогава се заредиха
една след друга плаше-
щите версии на мест-
ните жители: "извън-
земните са виновни",
"паднал е метеорит",
"духовете на предците
на коренното население
отмъщават за нашест-
вието в техните земи…"

Газ под краката
Дълбочината на фу-

нията-кратер се оказа-
ла колкото 15-етажен
жилищен блок с диа-
метър на вътрешния
канал (кратер) около
25 метра. Известният
физик, член-кореспон-
дент на РАН Василий
Богоявленски, който
веднага след образува-
нето й пристигнал на
място с група изследо-
ватели установил, че
става дума за газ. Та-
ка всички народни
версии автоматично
били отхвърлени.

Било ясно, че този
газ изригва от дълби-
ните на Земята.

Процесите на дегази-
ране на подпочвените
слоеве в различни
страни са отдавна из-

Ðàçãàäàõà òàéíàòà íà "÷åðíèòå äóïêè" â Àðêòèêà
вестни на учените и са
изследвани доста доб-
ре. Но къде точно да
се очакват следващите
изригвания? И с каква
сила ще бъдат те? Има
ли някаква вътрешна
логика в тези процеси
и най-важното, въз-
можно ли е да се пов-
лияе върху тях? Това са
все въпроси, отговори-
те на които учените
продължават да търсят.

Има ли вина за-
топлянето?
Повече от 20 години

Василий Богоявленски
изучава процесите на
обезгазяване в различ-
ни страни по света и
със специално предпо-
читание - Арктика, ко-
ято днес за Русия е
стратегически важен
регион. Процесите на
обезгазяване на земни-
те недра, както посочи
Василий Богоявленски,
са ставали през всич-
ки векове на цялата те-
ритория на планетата,
особено там, където
има залежи на нефт и
газ.

Газът се натрупва в
така наречените "газо-
ви джобове" и след то-
ва, под влиянието на
различни фактори, се
стреми да се освобо-
ди. Така след послед-
ните земетресения
около Крим през сеп-
тември 1927 година, в
Черно море неочаква-
но се появило "кипене"
на водата. Очевидците,
които са наблюдавали
изригванията и взриво-
вете на газа, са посо-

чили, че височината на
пламъците достигала
500 метра, а ширината
до 2-3 километра.

Затоплянето, наблю-
давано на планетата ни
в последно време, със
сигурност служи като
катализатор за образу-
ване на газови изриг-
вания и нови кратери.
Отслабената защитна
обвивка на слоя на зам-
ръзнали почви и мощ-
на кора от лед, дости-
гаща няколкостотин
метра, при външно вли-
яние на топлина не из-
държа на налягането на
газа и така става него-
вото изхвърляне. Чес-
то със взрив.

Между другото, на
дъното на първия кра-
тер в Ямал, учените ус-
пели да се спуснат мал-
ко преди зимата, кога-
то стените му вече би-
ли замръзнали. Тогава

ръководителят на Цен-
търа по усвояване на
Арктика, алпинистът
Владимир Пушкарьов, е
взел първите образци
от почвата и леда на
дъното на кратера.

Сред десетте фунии-
кратери, открити в
Ямал, половината са
образувани на така на-
речените места за на-
бъбване. На Запад ги
наричат pingo. Външно
те изглеждат като обик-
новени купчини пръст,
понякога с напукана
почва на върха. На
Ямал те са с височина
10-20 метра, а в север-
ната част на Канада
достигат до 50-100 мет-
ра. Имат "пълнеж" от
лед.

В образуването им
няма нищо тайнствено
- замръзналата вода се
увеличава в обеми и се
получава изпъкналост

на почвата. Според уче-
ните, такива купчини в
Ямал са 7 хиляди. За
щастие, както сочат из-
следванията, далеч не
всяка такава купчина
се взривява и довежда
до образуването на дъл-
боки кратери, тъй ка-
то за това е необходи-
мо да има газ. Опре-
делена опасност, както
изтъкна Василий Бого-
явленски, са стари кла-
денци, слабо запазени
или построени по оста-
рели технологии.

Черни дупки в бяла
Арктика
Разбира се, учените

откриват повечето га-
зови кратери на дъно-
то на езера и реки. В
Ямал изследователите
вече са намерили хи-
ляди големи и малки
изпъкналости, а в Све-

Страницата подготви Олга Гурска

Учени от Държавния универ-
ситет в Санкт Петербург са раз-
работили контролирани меха-
низми за крила на самолети -
"пера", които позволяват те да
се приспособят към вятъра и да
компенсират турбуленцията.

"Разработихме "пера" за само-
летни крила, които се управля-
ват от механизми с датчици за
налягане. Така крилата може да
се приповдигат и да се обръщат
с помощта на електромотор,
компенсирайки по този начин
турбуленцията. За управляване
на системата не е необходим
централен компютър, а самите
устройства са свързани в мре-
жа и се нагаждат едно под дру-
го", поясни докторът на физико-
математическите науки, профе-
сор в СПбГУ Олег Гра-
ничин.

Той добави, че всяко
"перце" се нагажда към
съседното. Тоест, ако
налягането в атмосфе-
рата е малко по-висо-
ко, то леко се вдига.
Ако е по-ниско - мал-
ко се отпуска. Получа-
ва се така, че върху
всички елементи на
крилото се случват

товния океан са дори
милиони.

С други думи, в ра-
йоните на корабоплава-
нето това може да бъ-
де опасно за кораби-
те, които могат да по-
тънат поради промени
в плътността на вода-
та. Възможно това да
е причината за загуба-
та на плавателни съдо-
ве в района на Бермуд-
ския триъгълник. В Ар-
ктика обаче, изхвърля-
нията на газа стават
все по-често на суша.

Свръх задачата на
руските учени и влас-
тите е да намерят на-
чини, които ще им да-
дат преднина, за да
предвидят къде може
да се случи следващо-
то изригване. За това
според Василий Бого-
явленски е необходима
хармонична система за
мониторинг, тясна мре-
жа от сеизмични стан-
ции и експедиционни
геофизични изследва-
ния. Изненадващо, но
до 2017 година в Ямал
нямало нито една, а ед-
ва отскоро имало три
станции. В същото вре-
ме са необходими изс-
ледвания на цялата те-
ритория на полуостров
Ямал, и особено в ра-
йоните с потенциална
активност на изригва-
ния на природния газ.
Така например, от ае-
рокосмическите сним-
ки се виждало ясно, че
в района на уникално-
то по резерви на при-
роден газ Бованковско
находище има текто-
нични разломи и се за-
белязва подвижност на
почвата.

Èçîáðåòèõà "ïåðà" çà ñàìîëåòè çà
áîðáà ñ òóðáîëåíöèÿòà

Специалисти от лабора-
торията в Томския поли-
технически университет
(ТПУ) са създали прото-
тип на коронарен стент
ново поколение. Техноло-
гията е въз основа на
покритие от наночастици,
които разрушават ате-
росклеротичните плаки,
разказа Марина Трусова,
заместник-директор на
Изследователската школа
по биомедицински техно-
логии на ТПУ.

"Ние сглобихме прото-
тип на стента. Наночас-
тиците, разположени на
повърхността му, проник-
ват в структурата на ате-
росклеротичната плака,
като променят свойства-
та й. Можем да кажем,
че те физически разби-
ват плаката. Тя се унищо-
жава и кръвта се отделя
с течение на времето.
Ние вече знаем, че стен-
тът не е токсичен, той е
безопасен за хората", по-
ясни Трусова.

По думите й, понастоя-
щем в медицината се из-
ползват широко стентове
с добавка на лекарства,

но медикаментите могат
да предизвикат странич-
ни ефекти.

Атеросклеротични пла-
ки са отлагания по сте-
ните на кръвоносните съ-
дове, които водят до
трансформация на стени-
те им и тяхното запушва-
не. Атеросклерозата мо-
же да причини исхемич-
на болест на сърцето,
включително инфаркт на
миокарда или ангина пек-
торис.

Стентът е подпора за
стените на кръвоносен
съд, което го прави по-
широк, но след пет - шест
години плаката прогреси-
ра и стентът трябва да

бъде сменен.
"Стентът, разработен

в Томск, разрушава пла-
ката и така не се нала-
га да се прави нова опе-
рация на пациента", по-
ясни Трусова.

Проектът се реализи-
ра на базата на ТПУ и
томския НИИ по Карди-
ология. В ТПУ върху
разработката работи
група от учени от Изс-
ледователското училище
по химични и биомеди-
цински технологии. Кли-
ничните изпитвания на
новата технология с
участие на хора трябва
да започнат до 2020 го-
дина.

свързани процеси и те се прис-
пособяват към всякакъв поток
на вятъра.

В рамките на проекта, който
се реализира с подкрепата на
Руския научен фонд, учените ве-
че са тествали работния прото-
тип на новата система върху
безпилотен апарат с размах на
крилата 2 метра. Сега руските
учени подготвят следващия, по-
съвършен вариант на разработ-
ката, чиито изпитания предсто-
ят в близко бъдеще.

Турбуленцията е явление, в ко-
ето се появяват спонтанни въл-
ни във въздушния поток, като
причиняват така нареченото
"гмуркане" на самолета, разтър-
сват корпуса, а понякога довеж-
дат и до въздушни аварии.

Â Òîìñê ñúçäàäîõà êîðîíàðåí ñòåíò ñ
íàíî÷àñòèöè, êîèòî ïðåäîòâðàòÿâàò
àòåðîñêëåðîçàòà



2-8 март 2018

През 2017 г. в Русия са
предотвратени 25 терорис-
тични акта, съобщи в сря-
да на пресконференция
първият заместник-ръково-
дител на апарата на Нацио-
налния антитерористичен
комитет (НАК) Игор Кулягин.

Едновременно с това Ку-
лягин отбеляза, че все още
има опити да бъдат извър-
швани терористични актове
в транспортни обекти и по
местата на масово струпва-
не на хора. „През 2017 г.
приоритетни направления
за работата на НАК са би-
ли недопускането на нераз-
пространението на терорис-
тична активност, откриване
и пресичане дейността на
законспирираните терорис-
тични клетки, предотвратя-
ване на терористични акто-
ве на територията на стра-
ната. Особено внимание се
отделя на транспортните
обекти и местата на масо-
во събиране на хора”, съ-
общи той.

Федералната служба за
сигурност е създала база
данни със сведения за чуж-
дестранните терористи.
Специалните служби са
забранили влизането в Ру-
сия на над 17 500 души,ко-
ито се подозират в причас-
тност към терористична
дейност. Кулягин каза още,
че за проникване на руска
територия и създаване на
законспирирана мрежа от
терористични клетки теро-
ристите продължават да из-
ползват канала за трудова
емиграция. „Част от тези хо-
ра преминават подготовка в
Сирия и Ирак. След прис-
тигане в Русия те разгръ-
щат вербовъчна дейност”,
отбеляза той.

НАК съобщи за предотв-
ратяване на терористичен
акт, който е подготвян в
Москва по време на турни-
ра за Купата на конфеде-
рациите. През юни минала-
та година в Москва бяха за-
държани братята Гакаеви и
техни съобщници, планира-
ли да извършат терористич-
ни актове по време на тур-
нира за Купата на конфе-
дерацията. Има и други ре-
зултати от предотвратява-
не на подготвящи се теро-
ристични актове срещу не-
винни граждани.

Намаляване на броя на
престъпленията
Правоохранителните орга-

ни са предотвратили през
миналата година в Русия 68
престъпления с терористич-
на насоченост в стадий на
тяхната подготовка.

„68 престъпления с теро-
ристична насоченост са пре-
дотвратени в стадий на под-
готовка, сред тях има и об-
стрели. Към отказ от теро-
ристична дейност са скло-
нени над 1300 граждани”,
каза Кулягин

Пресечена е дейността на
над 50 терористични клет-
ки, задържани са 1060 бан-
дити,обезвредени са 90 те-

Ïðåç ìèíàëàòà ãîäèíà â Ðóñèÿ ñà
ïðåäîòâðàòåíè 25 òåðîðèñòè÷íè àêòà

рористи, сред които 12 гла-
ватари на бандитски групи.

Броят на престъпленията
с терористична насоченост
е намалял с една четвърт.
На територията на Северен
Кавказ техният брой е сък-
ратен два пъти, при това в
Дагестан – 4 пъти, отбеля-
за Кулягини и добави, че на
територията на Северно-
кавказкия федерален окръг
открити и унищожени 279
тайника с оръжие и боеп-
рипаси, над 700 единици ог-
нестрелно оръжие, над 1200
кг взривни вещества.

Организираната бандитс-
ка мрежа в Северен Кав-
каз е практически унищо-
жена, но се запазват опи-
тите за диверсия от страна
на терористи единаци, съ-
общи съветникът на пред-
седателя на Националния ан-
титерористичен комитет Ан-
дрей Пржездомски.

„Сега се наблюдава една
тенденция – въпреки че не-
легалните териристични
мрежи по същество са уни-
щожени, са налице опити за
дестабилизиране на обста-
новката от страна на еди-
нични терористи и бандитс-
ки групи, организирани чрез
интернет”, каза той.

Пржездомски поясни, че
младите хора биват склоня-
вани да не пътуват в чуж-
бина, а да извършват тери-
ристични актове на терито-
рията на Русия. Терористи-
те преминават към осъщес-
твяване на терористични ак-
тове с помощта на подръч-

ни средства – ножове,брад-
ви,автомобили,каза Пржез-
домски. Според него става
дума за атаки с камиони и
с ножове. „Ние прехващаме
много материал и виждаме,
че акцентът се слага върху
осъществяването на такъв
род терористични актове”,
отбеляза представителят на
НАК,като добави,че такива
престъпления е по-сложно
да бъдат пресечени.

Вербуването на теро-
ристи
Вербуването на терорис-

ти се води активно чрез ин-
тернет, с което тероризмът
придобива глобален харак-
тер, отбеляза Пржездомс-

ки. Според представителя на
НАК сега всичко се прави
дистанционно, клетките се
създават отдалечено. Про-
цесът става много бърз, по-
някога въздействието става
буквално за няколко месе-
ца. Пржездомски каза, че
въвличането сега става чрез
използване на най-нови тех-
нологии в социалните мре-
жи. Международният теро-
ризъм прави залог на тази
форма на привличане към
терористична дейност. Ни-
то един терористичен акт не
минава без предварително
общуване в интернет. За
вербуване се привличат хо-
ра с липса на критично мис-
лене. Всичко това се мас-
кира под формата на рели-

гиозна просвета.
Представителят на НАК

поясни, че това е способ за
безконтактно въвличане в
терористична дейност. За-
почва се с безобидно бито-
во общуване в социалните
мрежи, след това се пре-
минава към обучение по въп-
росите на религията, след
това младежите преминават
в затворени групи с високо
равнище на криптозащита,
където става вербуването.
Така се изгражда нов ми-
роглед. Определя се въпро-
сът къде да бъде използ-
ван даденият кандидат – да
замине ли зад граница, или
да остане на място, дали да
влезе в състава на спяща
клетка, автономна банда, да

стане терорист единак.
През миналата година

руските специални служби
са пресекли излизането в
чужбина за извършване на
терористична дейност на
над 80 лица, които се опит-
вали да участват в бойни
действия на страната на не-
законни въоръжени форми-
рования.

Взаимодействието със
специалните служби на
САЩ
„Взаимодействието със

специалните служби на САЩ
съществува. То се развива”,
съобщи Кулягин. Той отбе-
ляза, че противодействието
на тероризма изисква ши-
роко международно сътруд-
ничество. „В този смисъл
взаимодействието със спе-
циалните служби на САЩ за
нас също е важно и продс-
тавлява голяма ценност,
както и взаимодействието с
всички други специални
служби, щом става въпрос
за конкретна информация,
която предотвратява теро-
ристична заплаха”, каза той.

През декември минала-
та година в Санкт Петер-
бург бяха задържани, и
благодарение на информа-
ция, постъпила от амери-
кански колеги, седем учас-
тници в терористична клет-
ка за подготовка на теро-
ристични актове и убийст-
ва. Президентът Владимир
Путин в телефонен разго-
вор благодари на своя аме-
рикански колега Доналд
Тръмп за предадената от
Централното разузнавател-
но управление на САЩ ин-
формация, която помогна за
залавянето на терористите.
Путин помоли Тръмп да пре-
даде думи на благодарност
на директора на ЦРУ и на
оперативните сътрудници от
американското разузнава-
не и увери, че „ако руските
специални служби получат
информация, засягаща те-
рористични заплахи по от-
ношение на САЩ и техни
граждани, безусловно и не-
забавно ще я предадат на
американскитеу си колеги
по партньорските канали”.

Първият заместник-ръководител на апарата на Национал-
ния антитерористичен комитет Игор Кулягин и съветникът на
председателя на Националния антитерористичен комитет Ан-
дрей Пржездомски по време на пресконференцията.

23. АРМИЯ И ОРЪЖИЕ
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Финалният мач по хокей
на лед на Олимпийските иг-
ри в Пьонгчанг срещу тима
на Германия беше равнос-
тоен. През първия период
руският олимпийски отбор
атакуваше по-често, но ус-
пя да открие резултата ед-
ва в последната секунда на
периода. След подаване на
Никита Гусев Вячеслав Вой-
нов стреля от средна дис-
танция и уцели ъгъла на вра-
тата, освободен от немския
вратар Дани Аус ден Бир-
кен.

Немците изравниха в сре-
дата на втората третина. В
29-ата минута Феликс Шютц
стреля от остър ъгъл и от
коляното на руския вратар
Василий Кошечкин бавно
влезе във вратата. Съдиите
зачетоха гола едва след ви-
деоповторение – в момента
на удара на Шулц във вра-
тарското поле имаше немс-
ки хокеист, но той не участ-
ва в епизода, поради което
голът не беше отменен.

В почивката между втория
и третия период нападате-
лят на „сборная” Сергей Ан-
дронов призна, че отборът

„Ñáîðíàÿ” ñïå÷åëè Îëèìïèàäàòà
опростява играта и се ста-
рае да не рискува, поради
което се създава впечатле-
нието, че немците играят ка-
то равен с равен. В третия
период обаче ситуацията не
се промени. Германците иг-
раеха надеждно в защита и
не даваха да бъдат създа-
вани положения пред своя-
та врата, докато отборът на
Русия не промени маниерат
на играта си.

В 54-ата минута Гусев из-
веде „сборная” напред – на-
падателят влезе в чуждата
зона, през левия фланг, пре-
одоля двама съперници и от
остър ъгъл отправи шайба-
та под щангата. Немците
обаче върнаха гола почти
веднага, преди да е изми-
нала и минута – никой не
покри Доминик Кахун пред
вратата на Кошечкин и не-
мецът изравни резултата с
удар в упор.

Три минути преди края на
мача Германия излезе нап-
ред. Немците направиха ус-
пешна атака четирима на
трима, по време на която ни-
кой не беше покрил Йонас
Мюлер. Немският хокеист

направи кратка пауза и стре-
ля в далечния долен ъгъл,
като направи резултата 3:2
в полза на Германия.

Веднага след тази шайба
Сергей Калинин получи две-
минутно наказание и русна-
ците трябваше да довършат
мача с човек по-малко на
леда. Руският треньор Олег
Знарок извади вратаря, за
да изравни полевите игра-
чи и в последната минута Гу-
сев все пак успя да израв-
ни резултата. Финалният хо-
кеен мач на Олимпиадата
завърши с овъртайм.

В средата на продълже-
нието Патрик Раймер беше
наказан за 2 минути за на-
рушение срещу Павел Да-
цюк и този епизод стана
ключов в мача. Още в пър-
вите секунди на наказание-
то „сборная” можеше да вка-
ра шайба, но Дацюк улучи
щангата. Няколко секунди
по-късно обаче след пода-
ване на Гусев Кирил Капри-
зов вкара победната шайба
и руснаците станаха олим-
пийски шампиони.

„Това беше истински фи-
нал! Истински, напрегнат,
валидолен! Този мач спря
времето и прикова целия
свят – не само феновете на
Русия и Германия - към ек-
раните. Убеден съм, че то-
зи бой ще влезе в история-
та! Именно такива трябва да
са финалните мачове. Инт-
рига до края. Мисля, че
всички хокеисти получиха
удоволствие от играта и ни-
кой не може да си обърне
езика и да каже, че тези два
отбора са стигнали до фи-
нала незаслужено. Това е
най-яркото събитие по нер-
ви, по напрежение. Благо-
даря на Вячеслав Войнов за
вкарания гол и на Никита Гу-
сев за оформения дубъл! И

Изпълнението на националния химн на Русия след за-
вършването на хокейния турнир не стана предмет на
обсъждане в Международния олимпийски комитет. МОК
отчете, че хокеистите са нарушили правилата, опреде-
лени преди Игрите, под влияние на емоции.

„Ние разбираме, че това беше направено в обста-
новка на голямо вълнение на спортистите, които току-
що бяха спечелили златните медали при необичайни
обстоятебства”, цитира агенция ТАСС пресслужбата на
МОК.

Преди началото на Олимпиадата МОК определи пра-
вила, при спазването на които руската делегация ще
получи правото да премине на церемонията по закри-
ване на Игрите под своя флаг. Според тях спортистите
не трябва да демонстрират своята национална принад-
лежност. МОК дори препоръча в личните страници на
спортистите в социалните мрежи да не фитгурират имена
и символи, свързани с Русия.

След победата във финала на хокейният турнир на
ледената арена беше издигнат олимпийския флаг и из-
пълнен олимпийския химн, но руските хокеисти сами
изпяха националния химн на Русия. Те бяха подкрепени
и от стотиците руски фенове по трибуните.

Гламен победител в олимпийския турнир
по фигурно пързаляне стана треньорът Ете-
ри Тутберидзе – нейните възпитанички Ев-
гения Медведева и Алина Загитова спече-
лиха по два медала. Тутберидзе постави
производството на шампиони на поточна
линия – в нейната група има фигуристки,
които и сега са готови да бъдат конкурен-
ция на най-силните.

Първите игри за Тутберидзе бяха на
Олимпиадата в Сочи, където тя заведе 15-
годишната Юлия Липницка. Олимпийското
злато момичето получи от първия заход –
Липницка спечели двете програми в от-
борния турнир и заедно с Евгений Плюш-
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С мощните си гласове хокеистите от „сборная” изпяха рус-
кия химн и заедно с феновете заглушиха олимпийския

отделно – нисък поклон на
Кирил Капризов за побед-
ния гол! Благодаря на всич-
ки хокеисти, на треньорския
щаб и на мениджърите на
нашия хокеен отбор, че вър-
наха златото на Русия!”, ко-
ментира победата на „сбор-
ная” руският министър на
спорта Павел Колобков.

Руските хокеисти играят
финал на Олимпиада за

първи път от 20 години. За
последен път „сборная” иг-
ра в решителния мач на
Олимпиадата през 1998 г. и
отстъпи на Чехия. Руснаци-
те за последен път стават
олимпийски шампиони през
1992 г. в Албервил, където
също играят под олимпийс-
ки флаг, тъй като се предс-
тавят с обединен отбор от
ОНД. Тогава те побеждават
Канада с 3:1.

ченко даде решаващия принос за победа-
та. В индивидуалния турнир Липницка се
представи не толкова добре, но за въз-
растта й дори златото в отборното първен-
ство беше блестящ резултат.

От този момент конвейерът, създаден от
Тутберидзе, заработи с пълна сила. Почти
всеки неин ученик е постигал забележими
резултати на юношеско равнище, а след
това, преминавайки към жените и мъжете,
повтарят успехите си и там. Този път вече
измина Медведева, повтори го Загитова, а
още сега в групата на Тутберидзе тренират
13-годишни момичета, които надиграват
всички на юношеските турнири и са готови
за дебют сред най-силните. Например тре-
ньорката работи с Александра Трусова, ко-
ято изпълнява четворни скокове, и с Анна
Шчербакова, която скача четворен тулуп.
Най-добрата илюстрация за успешната ра-
бота на Тутберидзе е финалът на юношес-
кия Гран при през миналия сезон – тогава
медалите бяха само за нейните ученички
Александра Трусова, Альона Косторна и
Анастасия Тараканова. Ако те запазят се-
гашното си равнище, в петицата на най-
силните на следващата Олимпиада ще има
само рускини и само представителки на гру-
пата на Тутберидзе.

Тутберидзе е работила със Сергей Воро-
нов, Юлия Липницка, Адян Питкеев, Сера-
фина Саханович – нейни бивши ученици са
печелили турнири на юношеско и на най-
високо равнище няколко десетки медали на
най-големи състезания. Сегашните ученици
вече ги надминаха и, съдейки по резулта-
тите от последните юношески състезания,
конвейерът само вдига оборотите.

Етери Тутберидзе със своите олимпийски
звезди Алина Загитова и Евгения Медведева

Край на финалния мач – руснаците са шампиони


